
„Dobrze, ˝e jesteÊ – tak zwykliÊmy
mawiaç komuÊ, kogo cenimy, lubimy,
kochamy. Dobrze, ˝e jesteÊ ksi´˝e
Jarku i musisz wiedzieç, ˝e pozosta-
niesz w naszych sercach, zostawiasz
tutaj, nie tylko w Wieliszewie, ale ca-
∏ej Gminie, czàstk´ siebie” – takimi
s∏owami w imieniu mieszkaƒców po-
˝egna∏ kap∏ana Wójt Gminy Wieli-
szew Pawe∏ Kownacki. ˚egna∏y go
równie˝ liczne delegacje Êrodowisk
koÊcielnych i samorzàdowych. Star-
sze osoby nie kry∏y wzruszenia,
m∏odzi ocierali ∏zy ukradkiem.Trud-
no by by∏o podczas nabo˝eƒstwa po-
˝egnalnego, które ks. Jaros∏aw
Gawroƒski odprawi∏ 21 sierpnia,
znaleêç osob´ nie poruszonà ogro-
mem wdzi´cznoÊci okazywanej od-
chodzàcemu do parafii na warszaw-
skim Bródnie kap∏anowi.

„Ksiàdz Jarek” – tak o nim mówi-
liÊmy; od najm∏odszego, po najbar-
dziej leciwego. Inne formy jakoÊ nie
pasowa∏y do ciep∏ego, empatyczne-
go, cz´sto uÊmiechni´tego kap∏ana.
A jednak jego ∏agodna powierz-
chownoÊç mog∏a zmyliç niejednego
– gdy w gr´ wchodzi∏y priorytety,
ksiàdz Jarek potrafi∏ reagowaç zde-
cydowanie, zgodnie z prawdà. Mo˝e
stàd wynika∏ jego charyzmat do pra-
cy z m∏odzie˝à, która, jak nikt inny,
potrafi doceniç wyraêne postawy,
bezkompromisowoÊç i szczeroÊç.

DoÊç jednak smutku! Przed ksi´-
dzem Jarkiem nowe wyzwania, a je-
go przejÊcie do innej parafii na pew-
no jà ubogaci. Podczas po˝egnalnej
Mszy Êw. g∏osi∏ potrzeb´ modlitwy
za kap∏anów KoÊcio∏a proszàc o nià
wiernych. „Kto ma uszy, niechaj s∏u-
cha”. nn  MK

Skoƒczy∏a si´ pos∏uga
kap∏aƒska ks. Jaros∏awa
Gawroƒskiego w parafii
pw. Przemienienia Paƒ-
skiego w Wieliszewie.
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Zostajesz
wÊród nas!

Hektolitry wody
spadajàce
w podmuchach
huraganowego
wiatru, łamiàce
gał´zie drzew,
zalewajàce domy
i budynki
gospodarcze...
to nie sceny
z Apokalipsy.
To lato 2011.

Wiem, ten niemal liryczny
opis kataklizmu jest du-
˝ym uproszczeniem, ale

przynajmniej mo˝e choç w nie-
wielkim stopniu oddaje emocje
ludzi, którzy podczas tego lata
utracili mienie wartoÊci ∏àcznie
monad 2 miliony z∏. Woda zala∏a
w naszej Gminie ponad 150 piw-
nic, a w nich piece centralnego
ogrzewania, hydrofory, zgroma-
dzony na zim´ opa∏, przechowy-
wane zapasy ˝ywnoÊci. Niepoko-
jàcymi by∏y wieÊci o zniszcze-
niach, jakie dotkn´∏y Szko∏´
Podstawowà im. Kornela Maku-
szyƒskiego w Skrzeszewie. To
najtragiczniejsze ˝niwo ˝ywio∏u,
ale nie jedyne.Wielodniowe desz-
cze spowodowa∏y liczne niedogod-
noÊci – zalanie dzia∏ek, fragmen-
tów dróg, ∏amanie drzew. Najbar-

dziej ucierpia∏y so∏ectwa Olszew-
nica Stara, ¸ajski i Micha∏ów-Re-
ginów.

Po raz kolejny w przeciàgu kil-
ku lat Gmina Wieliszew zosta∏a
tragicznie doÊwiadczona przez
natur´. Jak zwykle ofiarnoÊcià
wykazali si´ nasi stra˝acy, poli-
cjanci, urz´dnicy oraz wolontariu-
sze, poniewa˝ i tym razem nie
brakowa∏o osób, które gotowe by-
∏y nieÊç bezinteresownà pomoc.
Spo∏ecznoÊci lokalne równie˝ te-
raz nie zawiod∏y. Nie uciekniemy
jednak od trudnych pytaƒ. Czy
straty mo˝na by∏o jeszcze bar-
dziej zminimalizowaç? Czy si∏y
natury by∏y jedynym czynnikiem,
który spowodowa∏ zniszczenia?
Czy jako wspólnota zdaliÊmy ten
egzamin z ocenà co najmniej do-
brà?

O akcji ratunkowej, o hipote-
zach dotyczàcych czynników po-
t´gujàcych zniszczenia powodo-
wane ˝ywio∏em, o socjologicz-
nym wymiarze odczuwanego
zagro˝enia czytaj na stronie 13.

Wójt Gminy Wieliszew Pawe∏
Kownacki dzi´kuje wszystkim,
którzy w∏àczyli si´ w akcj´ po-
mocy poszkodowanym. Szczegól-
na wdzi´cznoÊç nale˝y si´:
wszystkim gminnym Ochotni-
czym Stra˝om Po˝arnym, Paƒ-
stwowej Stra˝y Po˝arnej w Le-
gionowie, Komisariatowi Policji
w Wieliszewie, Starostwu Po-
wiatowemu w Legionowie,
PERN P∏ock i MPWiK Wieliszew.

nn  

Człowiek te˝ ˝ywioł

ww Wymiana
mi´dzynarodowa
Takie mi´dzynarodowe

projekty, jak Comenius,

wyst´py w Graffignano Chóru

Marzenie i Workcamp pomagajà

nam si´ rozwijaç.

áá Wi´cej czytaj na str. 3

ww Nowe przedszkole
w Skrzeszewie
Od wrzeÊnia rusza przedszkole

utworzone przy Szkole

w Skrzeszewie. 

áá Wi´cej czytaj na str. 6

ww Sport w Gminie
Gmina Wieliszew coraz cz´Êciej

kojarzona jest z turystykà

i sportami rowerowymi.

O sukcesach naszych kolarzy

áá czytaj na str. 16

Tradycjà sta∏o si´ ju˝, ˝e w okresie wakacyjnym na naszej wieliszewskiej
pla˝y goÊcimy uczestników Festiwalu Folkowo- Szantowego. 
Tak równie˝ by∏o w tym roku. W sobot´ i niedziel´ (20-21.08.2011)
odby∏a si´ VII edycja Festiwalu „Szanty nad Zalewem”.

Szanty nad Zalewem 2011
Lato w tym roku nie jest dla nas
∏askawe. Przekonali si´ o tym
szczególnie mieszkaƒcy naszej
Gminy, którzy przez d∏ugi czas
zmagajà si´ ze skutkami inten-
sywnych opadów. Tym bardziej
mo˝emy mówiç o wielkim szcz´-
Êci i ∏askawoÊci pogody, która
tak dopisa∏a podczas imprezy.
Na pla˝´ t∏umnie przybyli fani
muzyki folkowo-szantowej, m∏o-

dzie˝ oraz rodziny z dzieçmi.
Podczas dwóch dni Festiwalu

na scenie wystàpi∏y gwiazdy ta-
kie jak: Mechanicy Szanty oraz
Sàsiedzi, ponadto odwiedzi∏ nas
zespó∏ z Ukrainy AtmAsfera
oraz grupa z Czech – Happy to
meet.

Nasz Festiwal „Szanty nad Za-
lewem” z roku na rok zyskuje.
Tym razem od poprzednich edy-

cji szczególnie wyró˝ni∏ si´ ilo-
Êcià atrakcji towarzyszàcych.
Szczególnym zainteresowaniem
cieszy∏a si´ kula wodna, kaja-
ki oraz rowery wodne. Rów-
nie˝ na polu namiotowym
„Iglopolis” zosta∏o
na noc znacznie wi´cej
goÊci, ni˝ w latach
ubieg∏ych.

nn  WD

Mariusz Kraszewski
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„Szkot” z Mechaników Szanty
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DU˚E DZIECI, czyli wypowiedzi na powa˝ne tematy

DziÊ spotykamy si´
ze S¸AWOMIREM
LUDWINIAKIEM,
Kierownikiem Projektu
Wieliszewska Akademia
Przysz∏oÊci realizowanego
przez Urzàd Gminy
Wieliszew.
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Ola

Lubi´ si´ bawiç z kole˝ankà na dworzu,
Êcigamy si´ na rowerach. W domu lu-
bi´ oglàdaç bajk´ „Diamentowy pa∏ac”,
który jest z kryszta∏ów i wystaje z wo-
dy. Mieszka w nim Melody, która by∏a
z lustra, ale jest ludziem. Lubi´ jeszcze
bajk´ „Kung fu Panda”, bo ten miÊ jest
grubiutki i t∏usty.

Norbert 

Lubi´ jeêdziç na ryby. Jak kiedyÊ pojecha-
liÊmy, to by∏a jaskinia i tam weszliÊmy,
a tam by∏y zamkni´te goryle. One by∏y
zamkni´te, bo by∏y niedobre, bo pobi∏y in-
ne goryle. Widzia∏em tam jeszcze wilki
skórzaste – one ratujà inne zwierz´ta.

Julia 

Lubi´ graç w pi∏k´, huÊtaç si´ i bawiç
w chowanego. Lubi´ jeszcze graç w me-
mo. Ostatnio nie wygra∏am, ale mia∏am
du˝o kwadracików, bo da∏a mi je Pani
przedszkolanka.

Ka˝dy z nas ma swojà ulubionà form´ sp´dzania czasu w okresie letnim.
ZapytaliÊmy dzieci z Przedszkola Samorzàdowego nr 2 w Wieliszewie,

W CO NAJBARDZIEJ LUBIÑ BAWIå SI¢ LATEM?

Prezentem w postaci koszulki ozdobionej napisem 
„MOJA GMINA WIELISZEW”...

...witamy naszych nowonarodzonych mieszkaƒców: Len-
k´ Grzybowskà z ¸ajsk, córk´ Jolanty i Dariusza Grzy-
bowskich, urodzonà 3 marca 2011, w szpitalu na war-
szawskim Solcu, Jasia Borzewskiego z Wieliszewa, uro-
dzonego 5 maja 2011, w Warszawie, syna Eweliny
i Artura Borzewskich (a zarazem pierwszego i d∏ugo wy-
czekiwanego wnuczka Przewodniczàcego Rady Gminy
Wieliszew Józefa Borzewskiego), Marka Ciszkowskiego
z Olszewnicy Starej, syna Krzysztofa i Iwony Ciszkow-
skich, urodzonego 25 lutego 2011, Basi´ Kownackà

z Komornicy, córk´ Katarzyny i Piotra Kownackich, uro-
dzonà 6 czerwca 2011, w Nowym Dworze Mazowieckim,
Roksan´ Majsterek z Wieliszewa córk´ Agnieszki i Hu-
berta Majsterków urodzonà 4 czerwca 2011 w Warszaw-
skim Szpitalu Bródnowskim, Juli´ Sadowskà z Olszew-
nicy Starej, córk´ Iwony i Rafa∏a, urodzonà 29 maja 2011,
w Specjalistycznym Szpitalu Wojewódzkim w Ciechano-
wie, Kamil´ Strzelczak z Wieliszewa, córk´ Marii
i Krzysztofa Strzelczków, urodzonà 15 czerwca 2011,
w Nowym Dworze Mazowieckim.
Wszyscy szcz´Êliwi „Êwie˝o upieczeni” rodzice mo-
gà osobiÊcie zg∏aszaç si´ do Referatu Informacji
i Promocji mieszczàcego si´ w pokoju nr 9 Urz´du
Gminy Wieliszew, telefonicznie pod numerem
(022) 782 26 32 lub mailowo piszàc na adres pro-
mocja@wieliszew.pl w celu ustalenia daty wr´cze-
nia prezentu. Gazeta Wieliszewska uhonoruje
równie˝ naszych milusiƒskich publikujàc ich zdj´-
cia na swoich ∏amach.

AKCJA KOSZULKI DLA DZIECI

RED. – Jak wyglàda∏a Pana do-
tychczasowa praca zawodowa? 
BART¸OMIEJ GO¸ASZEWSKI – Na co
dzieƒ pracuje na Orliku w Skrzesze-
wie jako animator sportu oraz jestem
trenerem dwóch dru˝yn pi∏karskich
Mewy Krubin i Polonii Warszawa.
Dlaczego wybra∏ Pan zawód tre-
nera?
Kiedy kontuzja przerwa∏a moja ka-
rier´ pi∏karza, musia∏em si´ zdecy-

dowaç, co robiç dalej.Wybra∏em za-
wód trenera poniewa˝ pi∏ka no˝na
jest mojà pasjà.
Co najbardziej podoba si´ Panu
w Gminie Wieliszew?
Najbardziej podoba mi si´ krajo-
braz.
W wolnym czasie najch´tniej… 
Podró˝uje, spaceruje.
Moje miejsce na urlop… 
Grecja.

Ulubiona muzyka…
Ka˝da, wpadajàca w ucho.
Ulubione danie… 
Kotlet de volaille, warzywa.
Ulubiona stacja radiowa i pro-
gram telewizyjny… 
RMF Maxx, Radio Eska, Canal +
Sport.
Dzi´kuj´ za rozmow´.

nn Rozmawia∏ ¸ukasz Ziemak

Kuba

Lubi´ si´ bawiç w chowanego w jesieƒ,
zim´ i wiosn´, ale nie ma ostatnio wio-
sny, tylko jest od razu lato. KtoÊ chyba
zabra∏ t´ wiosn´. Lubi´ jeszcze jeêdziç
do Czarnego, tam si´ kupuje mleko w ko-
lorowych pude∏kach.

Julia 

Lubi´ skakaç na skakance, ale nie lu-
bi´ d∏ugo skakaç, bo to jest m´czàce. Lu-
bi´ jeszcze p∏ywaç w morzu na matera-
cu s∏oniu i lepiç babki z piasku. Fajnie
jest si´ jeszcze bawiç w dinozaury i li-
Êcie.

OSOBOWOÂCI WIELISZEWA
RED. – Od kiedy pracuje Pan w Gmi-
nie Wieliszew?
S¸AWOMIR LUDWINIAK – W Gminie
Wieliszew pracuj´ od 15 czerw-
ca 2011roku.
Jak poprzednio wyglàda∏a Pana ka-
riera?
Swojà karier´ zawodowà rozpoczà-
∏em 11 lat temu. Moja pierwsza pra-
ca w doros∏ym ˝yciu to ZUS, gdzie
rozpoczyna∏em od referenta. Po 7 la-
tach trafi∏em do Urz´du Pracy obej-
mujàc stanowisko kierownicze.
Od 2008 roku zajmuj´ si´ fundusza-
mi unijnymi, w ramach Programu
Operacyjnego Kapita∏ Ludzki, b´dàc
koordynatorem projektu. WartoÊç
mojego ju˝ by∏ego projektu to oko-
∏o 13 mln z∏.W ubieg∏ym roku ukoƒ-
czy∏em studia podyplomowe na Wy-
dziale Zarzadzania Uniwersytetu
Warszawskiego dotyczàce pozyskiwa-
nia Êrodków unijnych. Krótko mó-
wiàc – jestem urz´dasem.
Móg∏by Pan powiedzieç, co szczegól-
nie podoba si´ Panu w Gminie Wie-
liszew?
Gmin´ Wieliszew powoli „jeszcze” po-
znaj´. Inne jest spojrzenie mieszkaƒ-
ca, od osoby spoza Wieliszewa.Widaç,
˝e Wieliszew si´ rozwija, a mieszkaƒ-
com „chce si´” coÊ robiç dla dobra lo-
kalnej spo∏ecznoÊci. Mog´ tylko pozaz-
droÊciç mieszkaƒcom Wieliszewa.
Czy ma Pan jakieÊ ciekawe hobby,
oryginalny sposób sp´dzania wol-
nego czasu, coÊ czym móg∏by si´

Pan podzieliç z naszymi czytelnika-
mi?
Ostatnio cierpi´ na brak czasu, w po-
goni mi´dzy gresem, a glazurà, mi´-
dzy wannà a kabinà prysznicowà…
JeÊli tylko znajd´ chwil´ wybieram si´
z rodzinà na spacer w pobli˝u domu.
Czy to jest sposób oryginalny? MyÊl´,
˝e ju˝ za kilka miesi´cy b´d´ mia∏
wi´cej czasu, a wtedy zagram w ja-
kàÊ gr´ strategicznà.
Ulubione miejsce… 
Ulubionych miejsc mam wiele.Wsz´-
dzie tam gdzie czuç powiew morza.
Kilka lat temu p∏ynàc z Helsinek
do Sztokholmu zrobi∏em zdj´cie za-
chodzàcego s∏oƒca, chowajàcego si´
w wodach Ba∏tyku. By∏a wtedy godzi-
na 22:45 czasu lokalnego. CoÊ prze-
pi´knego…
Ulubione danie…
Hm… lubi´ jeÊç, lubi´ te˝ ekspery-
mentowaç z kuchnià. Jednak najlep-
sze jedzenie to danie przygotowane
przez mojà ukochanà ˝on´.
Ulubiona muzyka…
Wieku nastu lat pasjonowa∏em si´
mocniejszym brzmieniem okreÊla-
nym jako grunge. DziÊ s∏ucham
praktycznie wszystkiego.
Ulubiona stacja radiowa i program
telewizyjny…
W drodze do i z pracy s∏ucham Eski.
W przypadku telewizji nie mam ulu-
bionego programu.
Dzi´kuj´ za rozmow´.

nn Rozmawia∏ ¸ukasz Ziemak

Adrian

Lubi´ si´ pluskaç w wodzie i udawaç, ˝e
jestem rybà. Lubi´ jeszcze lepiç babki, ale
tylko w piaskownicy, bo w wodzie to si´
rozmywajà.

DziÊ naszym bohaterem jest
BART¸OMIEJ

GO¸ASZEWSKI,
animator sportowy 

i trener Amatorskiego
Klubu Sportowego 
„Mewa – Krubin”.
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Poznaj pracownika Gminy

Lenka Grzybowska JaÊ Borzewski Marek Ciszkowski

Basia Kownacka

Kamila Strzelczak

Roksana Majsterek Julia Sadowska
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Wspó∏praca mi´dzynarodowa

W trakcie wizyty chóru „Marzenie” w naszej partnerskiej Gminie Graffignano we W∏oszech,
odby∏o si´ oficjalne spotkanie Wójta Gminy Wieliszew Paw∏a Kownackiego z Burmistrzem
Gminy Graffignano Adriano Santori.

Podczas oficjalnej delegacji w∏adze
obu gmin omawia∏y przysz∏e plany
i pomys∏y na poprawienie i udosko-
nalenie wspó∏pracy. Zarówno Gmi-
na Wieliszew, jak i Graffignano sta-
wiajà na integracj´ mieszkaƒców
w zakresie poznania kultury i oby-
czajów obu krajów. Rozmowy spro-
wadza∏y si´ do poszukiwania
tanich, lub wr´cz darmowych, roz-
wiàzaƒ pozwalajàcych na utrzy-
manie kontaktów mi´dzynarodo-
wych. OkreÊlenie przysz∏ej drogi
na wspó∏prac´ oraz zatwierdzenie
wspólnych priorytetów by∏o klu-
czem rozmów. nn EG

Na zaproszenie mieszkaƒców
i w∏adz Gminy Graffignano oko∏o
35 dzieci i m∏odzie˝y z chóru „Ma-
rzenie” odwiedzi∏o naszych w∏o-
skich przyjació∏. ChórzyÊci repre-
zentowali naszà Gmin´ Êpiewajàco,
poznajàc kultur´ i zwyczaje w∏o-
skiej spo∏ecznoÊci. Na pierwszym
oficjalnym wyst´pie w koÊciele
w Sipicciano delegacj´ przywita∏
burmistrz Gminy Graffignano Ad-
riano Santori oraz w∏oscy oficjele
wraz z Wójtem Gminy Wieliszew
Paw∏em Kownackim i delegacjà
z Urz´du Gminy Wieliszew.W∏osi za-
chwyceni wyst´pem naszej m∏odzie-
˝y poprosili o kolejny wyst´p
w miejscowym zamku w Bomarzo.
ChórzyÊci Êpiewali przy ka˝dej
nadarzajàcej si´ okazji. Podczas wi-
zyty w Watykanie, w Bazylice Êw.
Piotra, grupa uzyska∏a autoryzacj´
na wykonanie utworu „Bóg jest mi-
∏oÊcià” przy grobie Jana Paw∏a II.
Wspó∏praca Gminy Wieliszew i Gmi-
ny Graffignano trwa ju˝ ponad czte-
ry lata, obie strony okreÊlajà t´

wspó∏prac´ ju˝ bardziej jako przy-
jaêƒ.W relacjach mi´dzy mieszkaƒ-
cami mo˝na by∏o zauwa˝yç ogrom-
nà integracj´. „Od razu poczuliÊmy
pozytywne emocje ze strony miesz-
kaƒców Gminy Wieliszew” – komen-
towali czteroletnià przyjaêƒ miesz-
kaƒcy Gminy Graffignano.Wszyscy
czynnie uczestniczyli w tej wizycie,
oddajàc swój wolny czas na sp´dze-
nie go z naszà delegacjà. GoÊcinnoÊç
w∏oska nie zna∏a granic.W ostatnich
dniach mieszkaƒcy Graffignano za-
prosili naszà delegacj´ na Festiwal
Âlimaków, dajàc mo˝liwoÊç naszym
m∏odym chórzystom na skosztowa-
nie typowo w∏oskich przysmaków.

Koszty pobytu w cz´Êci pokry∏y
dzieci i ich rodzice, Urzàd Gminy
Wieliszew zapewni∏ transport i do-
jazd do W∏och, mieszkaƒcy Gminy
Graffignano pracowali nieodp∏at-
nie.W przysz∏oÊci planowane sà ko-
lejne wymiany w∏osko-polskie, któ-
re pozwolà na zacieÊnianie integra-
cji mieszkaƒców oraz prze∏amanie
bariery j´zykowej. nn EG

Workcamp z pierwszej r´ki

pie, od razu staje si´ to bardziej cie-
kawe.

Basak, Turcja
Bardzo si´ ciesz´, ˝e
mog´ tu byç i pozna-
waç tak wiele cieka-
wych osób.Wieliszew

jest naprawd´ idealnym miej-
scem, bogatym w pi´knà roÊlin-
noÊç i komary. MieliÊmy okazj´
p∏ywaç po Jeziorze Zegrzyƒskim,
co bardzo mi si´ podoba∏o, szcze-

gólnie ze wzgl´du na pi´knà pogo-
d´, jakà mieliÊmy. Osoby, które si´
nami tutaj opiekujà, sà wyjàtko-
wo rzetelne i zwracajà uwag´
na to, ˝ebyÊmy si´ tutaj dobrze
czuli.

Pracujemy 5 godzin dziennie, ba-
∏am si´ ̋ e b´dzie ci´˝ko, jednak oka-
za∏o si´, ˝e pracujàc z tak ciekawy-
mi osobami, czas szybko p∏ynie
a praca wcale nie jest taka m´czà-
ca. Dodatkowo mam poczucie, ˝e
praca którà wykonuj´ ma sens, ˝e

przyda si´ ludziom, którzy za-
mieszkujà tereny Gminy.

Peter, W´gry
Nazywam si´ Péter
Kulcsár i pochodz´
z W´gier. Mimo, ˝e Pol-
ska nie nale˝y do naj-

bardziej egzotycznych miejsc
na Êwiecie, uj´∏a moje serce od pierw-
szego momentu. Na wiosn´ sp´dzi-
∏em fantastyczny weekend z moimi
znajomymi w Krakowie i postano-

wi∏em, ˝e wróc´ tutaj jeszcze raz, naj-
szybciej jak to b´dzie mo˝liwe. Wo-
lontariat, na jakim teraz jestem,
umo˝liwi∏ mi to. Jest nas tutaj
14 osób ró˝nych narodowoÊci. Podczas
wykonywania prac na rzecz poprawy
stanu Êrodowiska naturalnego pozna-
jemy si´ nawzajem i wiele o sobie
uczymy. Poznajemy swojà kultur´,
tradycj´ i histori´. Jestem bardzo za-
dowolony i wdzi´czny, ˝e w∏aÊnie
w Polsce mam okazj´ doÊwiadczaç ta-
kich prze˝yç. nn WD/AS

Wraz z poczàtkiem
wrzeÊnia koƒczy si´
misja Workcampu
w naszej Gminie. 

Przez ponad 2 tygodnie m∏odzi
ludzie z ca∏ego Êwiata sprzà-
tali Gmin´ Wieliszew. Do ich

zadaƒ nale˝a∏a równie˝ wspó∏or-
ganizacja Festiwalu „Szanty
nad Zalewem”. M∏odzie˝ ró˝nych
narodowoÊci (Polska, Ukraina,
Armenia, Turcja, Francja, Niem-
cy, Hiszpania,W´gry, Czechy i Ko-
rea) wyposa˝ena w r´kawice ro-
bocze oraz worki do selektywnej,
ekologicznej zbiórki Êmieci
sprzàtn´∏a odcinek wa∏u, zaczyna-
jàc od zapory w D´bem na grani-
cy Gminy Wieliszew koƒczàc.
Po pracy wystarczy∏o jednak cza-
su na integracj´ z naszymi miesz-
kaƒcami i poznanie uroków pol-
skiego krajobrazu.

ZapytaliÊmy kilkoro z nich
o wra˝enia z pobytu w naszej
Gminie.

Can, Turcja
Wczoraj rozpocz´li-
Êmy naszà prac´. Za-
daniem jest sprzàtni´-
cie okolic Gminy Wie-

liszew tak dok∏adnie, jak tylko
potrafimy. Naszym zadaniem jest
zbieranie Êmieci i ich segregacja.
Byç mo˝e nie wydaje si´ to zbyt eks-
cytujàcym zaj´ciem, ale kiedy ro-
bi si´ to z grupà tak fantastycznych
osób, jakie obecne sà na Workcam-

Na poczàtku lipca odby∏o si´ czwarte ju˝ spotkanie w ramach projektu Comenius, tym razem
w Erkelenz w Niemczech.

Oficjalna wizyta mieszkaƒców Gminy Wieliszew w jednej z
naszych gmin partnerskich Graffignano we W∏oszech
zakoƒczy∏a si´ w po∏owie sierpnia. Naszà Gmin´ Êpiewajàco
reprezentowa∏ chór „Marzenie”.  

Przedszkole Samorzàdowe nr 1
w Wieliszewie reprezentowa∏y
dyrektor Anna Budniak i Maria
Szacha-G∏uchowicz. W spotkaniu
wzi´li udzia∏ przedstawiciele Gre-
cji, ¸otwy, Rumunii, Czech, Cypru,
W∏och, Niemiec oraz Hiszpanii.

Na spotkaniu podsumowany zo-
sta∏ pierwszy rok realizacji progra-
mu Comenius (ewaluacja), wymia-
na informacji i materia∏ów (prace
plastyczne dzieci), omówienie Ka-
lendarza na rok 2012 (zadanie dla
PS nr 1 z Polski), dyskusja na temat
ró˝nic i podobieƒstw edukacji w ró˝-
nych krajach.

Uczestnicy projektu wzi´li udzia∏
tak˝e w zaj´ciach z dzieçmi z „le-
Ênego przedszkola”, poznajàc me-

tody pracy oraz nowatorskie przed-
szkole. Przedszkole prowadzi nauk´
przez bliski kontakt z naturà, mie-
Êci si´ w drewnianym wozie na skra-
ju lasu, niezale˝nie od pogody dzie-
ci sp´dzajà ca∏y czas na dworze ba-
wiàc si´, uczàc i spo˝ywajàc posi∏ki.
Ograniczona liczba zabawek spra-
wia, ˝e bawià si´ tym, co znajdà

w lesie – tworzàc zabawki i rozwi-
jajàc przy tym swojà kreatywnoÊç.
Pedagodzy spotkali si´ tak˝e z bur-
mistrzem Erkelenz, któremu An-
na Budniak przekaza∏a list od Wój-
ta Gminy Wieliszew Paw∏a Kownac-
kiego oraz upominek od Referatu
Promocji Gminy Wieliszew.
. nn AB

Oszcz´dna integracja Wymarzona przyjaêƒ

Comenius po raz czwarty
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Niemieckie „leÊne przedszkole”
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Historia

Wrzesieƒ zawsze
przywo∏uje smutne
wydarzenia z wojny
obronnej 1939 roku.
Wiele polskich rodzin
straci∏o wówczas swoich
bliskich. 

Przypomnijmy – w kampanii wrzeÊniowej poleg∏o oko-
∏o 70 tysi´cy ˝o∏nierzy i oficerów polskich, a 133 ty-
si´cy odnios∏o rany.We wrzeÊniu do niewoli radziec-

kiej dosta∏o si´ 180 tysi´cy ̋ o∏nierzy, a do niemieckiej – 300
tysi´cy, poza tym oko∏o 50 tysi´cy oficerów i ˝o∏nierzy do-
sta∏o si´ do niewoli ju˝ po zakoƒczeniu dzia∏aƒ wojennych.
Oko∏o 85 tysi´cy przedosta∏o si´ do Rumunii i W´gier. Przy-
czyniliÊmy si´ do wielkich strat Rzeszy, która na skutek
kampanii wrzeÊniowej straci∏a wielu ˝o∏nierzy (oko∏o 45
tysi´cy) i si∏ bojowych: samolotów, czo∏gów itd. Niestety
wÊród poleg∏ych Polaków znalaz∏ si´ nasz bohater, porucz-
nik Kazimierz Widort. Zginà∏ w nocy z 13 na 14 wrzeÊnia,
w czasie najwi´kszej batalii kampanii wrzeÊniowej – bi-
twy nad Bzurà. Powodem przybli˝enia sylwetki por.Widor-
ta, ˝o∏nierza 67. pu∏ku piechoty 4. Dywizji Piechoty Armii
Pomorze, który w 1937 roku naby∏ trzyhektarowà parcel´
od paƒstwa Zyskowskich w dzisiejszym Micha∏owie–Regi-
nowie, ul. G∏ówna, a wówczas Kolonii W´gl´wo, jest wmu-
rowanie pamiàtkowej tablicy w kamieƒ po∏o˝ony na zie-
mi jej nie˝yjàcego w∏aÊciciela.

Nazwa Kolonia W´gl´wo wynika z aktu notarialnego za-
kupu ziemi. Micha∏owa tutaj jeszcze nie by∏o, acz na ma-
pie z 1935 miejsce jest zaznaczone jako Reginów.Tutaj bu-
dowa∏ dom, aby osiedliç si´ ze swojà rodzinà i tutaj po swo-
jej Êmierci pozostawi∏ ca∏y dorobek swojego ̋ ycia. Jego syn
Kornel, majàcy w chwili Êmierci ojca jeden rok, postano-
wi∏ w 72. rocznic´ Êmierci swojego ojca upami´tniç go po-
przez po∏o˝enie kamienia z wbudowanà tablicà na pozosta-
wionej przez niego ziemi w Micha∏owie-Reginowie. Posta-
nowi∏em zapytaç Kornela Widorta o szczegó∏y tego
niezmiernie wa˝nego wydarzenia.

Pan Kornel opowiada:
Lata uciekajà, pami´ç o bohaterskiej Êmierci mojego taty

coraz bardziej zanika wraz z up∏ywem czasu, szczególnie wÊród
m∏odych pokoleƒ. Najbli˝si mojego ojca: jego rodzice, ˝ona, spo-
czywajà na cmentarzu w Wieliszewie, a On pozosta∏ na miej-
scu swojego ostatniego boju z niemieckim najeêdêcà w obro-
nie Ojczyzny. Tutaj w Micha∏owie pozostawi∏ wszystko – ca∏y
dorobek swojego ˝ycia. Kupi∏ tutaj parcel´ i na niej zbudowa∏
dom dla swojej bardzo m∏odej rodziny. Tutaj, tu˝ przed wybu-
chem wojny, sprowadzi∏ swoich rodziców.Tutaj, gdyby nie woj-
na, zapewne by∏oby jego wybrane miejsce na ziemi, gdzie za-
mierza∏ hodowaç jedwabniki i do˝y∏by swoich s´dziwych lat
w otoczeniu rodziny. Niestety, wszystko to prys∏o jak baƒka my-
dlana i ta tragiczna Êmierç we wrzeÊniowà noc 1939 roku za-
koƒczy∏a ca∏e to rozwijajàce si´ szcz´Êcie. Dlatego postanowi-
∏em, na pozostawionym skrawku ziemi mojego ojca, po 72 la-
tach od tej tragicznej Êmierci, po∏o˝yç kamieƒ z wmurowanà
tablicà pamiàtkowà, przypominajàcà nam wszystkim postaç
mojego Ojca, który poÊwi´ci∏ swoje m∏ode ˝ycie w obronie Oj-
czyzny.

Czy Pan wie, w jakich okolicznoÊciach zginà∏ Paƒski oj-
ciec?

Niestety, nieznane sà nam dok∏adne okolicznoÊci
Êmierci. Wiadomo, ˝e 4. Dywizja Piechoty Armii Pomorze.
w tym jej 67. pu∏k, w którym s∏u˝y∏ mój tata porucznik
Kazimierz Widort, z 13 na 14 wrzeÊnia atakowa∏a w rejo-
nie ¸owicza pozycje niemieckich 10. i 24. DP. Atak by∏ po-
∏àczony z jednoczesnym os∏anianiem wycofujàcego si´ zgru-
powania Armii Pomorze za lini´ Bzury, z zamiarem prze-
bicia si´ w kierunku Warszawy, a dok∏adnie Puszczy
Kampinoskiej. Dywizja os∏ania∏a przepraw´ g∏ównych si∏
zgrupowania przez Bzur´. Przeprawa odbywa∏a si´ w mia-
r´ sprawnie, lecz obroƒcy toczyli heroiczny bój z wrogiem.
Nocà z 13 na 14 wrzeÊnia odby∏ si´ bój w okolicy ChruÊli-
na KoÊcielnego i Guêni, a rano na polu w miejscowoÊci Li-
siewice znaleziono cia∏a poleg∏ych m.in. por. Widorta. Kie-
dy wczesnà wiosnà 1940 moja mama Halina Widort by∏a
obecna przy ekshumacji zw∏ok swojego m´˝a, pochowane-
go pod krzy˝em przy trakcie Folwark Rydwan – Guênia,
stwierdzi∏a, ˝e na ciele zawini´tym w s∏omianà mat´ i prze-
Êcierad∏o by∏y opatrunki na g∏owie oraz r´ce i rozleg∏a nie-

Porucznik Kazimierz Widort

Krzysztof Klimaszewski

por. Kazimierz Widort, ˝o∏nierz
67. pu∏ku piechoty 4. Dywizji Piechoty

Por. Widort z ma∏˝onkà Halinà z domu Gidziƒskà, w dniu Êlubu w 1936 roku 

opatrzona rana w okolicy pachwinowej. Wynika z tego, i˝
tata by∏ wczeÊniej ranny i pomimo odniesionych ran g∏o-
wy i r´ki walczy∏ dalej. Podczas ekshumacji mama rozpo-
zna∏a cia∏o taty po obràczce Êlubnej, na której by∏a po∏o-
wa napisu „Bo˝e nie wypuszczaj z opieki” a druga po∏owa
by∏a na obràczce mamy „Tych coÊ z∏àczy∏ na wieki” oraz
po zakrwawionym zdj´ciu swojej ˝ony, które mia∏ przy so-
bie i po srebrnej papieroÊnicy ze z∏otym napisem HALA.
Po ekshumacji cia∏o zosta∏o z∏o˝one w metalowej trumnie
na cmentarzu w ChruÊlinie z nale˝ytym pochówkiem zgod-
nym z obrzàdkiem koÊcielnym. W miejscu, gdzie pierwot-
nie by∏ pochowany, powsta∏ póêniej niewielki cmentarz woj-
skowy, a na nim symboliczny grób por. Kazimierza Widor-
ta i czterech nieznanych ˝o∏nierzy.

Panie Kornelu, przybli˝my krótko postaç porucznika Wi-
dorta oraz dzieje jego rodziny.

Mój rozmówca zaczà∏ z pami´ci cytowaç ˝yciorys, tak
jakby by∏o to coÊ, co wyry∏o si´ mocnà czcionkà w jego g∏o-
wie, jakby by∏o swoistym pami´ciowym monumentem po-
zostawionym na pamiàtk´ jego ojca. Przy okazji z namasz-
czeniem przewraca∏ kartki rodzinnej kroniki ze zdj´cia-
mi na których by∏ Ojciec. Mówi∏ spokojnie z nale˝nà
powagà:

Kazimierz Widort, syn Dyonizego i Konstancji z domu
Colonna Walewska ma∏˝onków Widortów urodzi∏ si´ 15 paê-
dziernika 1907r., w miejscowoÊci Korzec, pow. Równe woj.
Wo∏yƒ. Po ukoƒczeniu gimnazjum w Ostrogu nad Horyniem
wstàpi∏ do Szko∏y Oficerskiej, a po jej ukoƒczeniu w stop-
niu podporucznika otrzyma∏ przydzia∏ do jednostki macie-
rzystej jakà by∏ 67. pu∏k piechoty w Brodnicy. W 1936 r.
zawar∏ zwiàzek ma∏˝eƒski z Halinà Gidziƒskà [Pan Kor-
nel posiada nawet zaproszenie na Êlub swoich rodziców, któ-
re mi pokaza∏] i razem zamieszkali w Brodnicy. Lecz Ka-
zimierz Widort zosta∏ czasowo oddelegowany do Warszawy,
gdzie by∏ s∏uchaczem II Kursu Centralnego Instytutu Wy-
chowania Fizycznego im. J. Pi∏sudskiego na Bielanach [dzi-
siejszy AWF] a nast´pnie instruktorem i s´dzià bokserskim.
Zamieszka∏ tymczasowo na Bielanach, na ul. Podczaszyƒ-
skiego 3, skàd doje˝d˝a∏ do Micha∏owa, gdzie nadzorowa∏
budow´ domu na zakupionej w 1937 r. trzyhektarowej par-
celi. W 1937 r. urodzi∏ si´ ma∏˝eƒstwu Widortów syn An-
drzej, a w 1938 r. drugi syn Kornel – czyli ja. W 1939 r. pa-
r´ miesi´cy przed wybuchem wojny budowa domu w Mi-
cha∏owie zosta∏a ukoƒczona a ojciec sprowadzi∏ tu swoich

rodziców. Pod koniec sierpnia zosta∏a przeprowadzona mo-
bilizacja i Kazimierz Widort uda∏ si´ do swojej jednostki
macierzystej 67. pp. w Brodnicy, który organizacyjnie wcho-
dzi∏ w sk∏ad 4. Dywizji Piechoty Armii Pomorze. Po wybu-
chu wojny bra∏ udzia∏ najpierw w walkach w rejonie Bo-
rów Tucholskich, a nast´pnie od 9 wrzeÊnia – w Bitwie
nad Bzurà do chwili swojej Êmierci. Pozostawi∏ samotnà ̋ o-
n´ z dwójkà ma∏ych dzieci. Na domiar z∏ego 15wrze-
Ênia 1939 w Micha∏owie zmar∏ ojciec nie˝yjàcego Kazimie-
rza i zosta∏ pochowany na cmentarzu w Wieliszewie. Do-
piero po zakoƒczeniu wojny brat ojca Stanis∏aw po powrocie
z niemieckiego obozu koncentracyjnego Buchenwald [za-
∏o˝ony w Ettersberg w pobli˝u Weimaru (Turyngia, Niem-
cy)] pomóg∏ mamie i zaopiekowa∏ si´ nami. Po zakoƒcze-
niu d∏ugiej, bo 10- letniej ˝a∏oby po Êmierci ojca, mama
w 1949 roku wysz∏a ponownie za mà˝ za jego brata – Sta-
nis∏awa.

Czy wie Pan jak dowiedzia∏a si´ Paƒska mama o Êmier-
ci swojego m´˝a?

Tak, wiem, zresztà posiadam do dziÊ pismo PCK informu-
jàce o Êmierci por. Kazimierza Widorta.

Pan Kornel pokazuje mi pismo Polskiego Czerwonego Krzy-
˝a – Biura Informacyjnego z 7 lutego 1940, znak 1725/40 dla Pa-
ni Haliny Widort o nast´pujàcej treÊci:

„Szanowna Pani
W odpowiedzi na zg∏oszenie poszukiwania p. Kazi-

mierza Widorta Biuro Informacyjne PCK komunikuje,
˝e na liÊcie Strat Wojska Polskiego figuruje por. 67. pp.
Kazimierz Widort, który poleg∏ w dniu 14 wrzeÊnia 1939
r. w miejsc. gm. Dàbkowice, pow. ¸owicki. Pochowany
na folw. Rydwan przy trakcie Rydwan – Guênia na wprost
krzy˝a.

Po depozyt Nr 1089 zechce si´ Pani zg∏osiç do Biu-
ra Informacyjnego ul. Czerwonego Krzy˝a 20, I p. pokój 43
w godzinach od 9 do 13 z dowodem to˝samoÊci.

Podpis /Kierownik Biura Informacyjnego PCK
– M. Bortnowska/”

Mo˝emy teraz sobie wyobraziç, co prze˝y∏a m∏oda kobie-
ta otrzymujàc pismo tej treÊci.

Ostatnie pytanie, czy jest to tylko Paƒska inicjatywa i ja-
kie dzia∏ania zosta∏y podj´te?

W realizacji projektu upami´tnienia osoby por. Wi-
dorta niezmiernie inspirowa∏ mnie i pomaga∏ mój sàsiad
pan Roman Tatara – ogromny spo∏ecznik. Skierowa∏ pi-
smo do Instytutu Pami´ci Narodowej informujàce o za-
miarze wykonania tablicy pamiàtkowej poÊwi´conej por.
Kazimierzowi Widortowi. W odpowiedzi uzyska∏ z Rady
Ochrony Pami´ci Walk i M´czeƒstwa poprzez IPN pismo
wzywajàce do przes∏ania ̋ yciorysu por.Widorta i projek-
tu tablicy wraz z treÊcià napisu.Wszystko to zosta∏o prze-
s∏ane do obydwu Instytucji. Ponadto wystàpiliÊmy
do Wójta Gminy Wieliszew Paw∏a Kownackiego o wyra-
˝enie zgody. Wójt wspar∏ naszà inicjatyw´. Ponadto za-

deklarowa∏, i˝ równie˝ rozwa˝y mo˝liwoÊç nadania na-
zwy drodze wewn´trznej w Micha∏owie znajdujàcej si´
w pobli˝u pamiàtkowego kamienia z tablicà na by∏ej zie-
mi zakupionej przez ojca imieniem por. Kazimierza Wi-
dorta.Wójt zadeklarowa∏ równie˝, i˝ weêmie udzia∏ w uro-
czystoÊci umieszczenia na po∏o˝onym kamieniu pamiàt-
kowej tablicy z napisem:

Kamieƒ ten po∏o˝ono na ziemi jej w∏aÊciciela, Kazimie-
rza Widorta, porucznika 67. pu∏ku piechoty WP, który w obro-
nie Ojczyzny przed hitlerowskim najeêdêcà poleg∏ 14 wrze-
Ênia 1939 roku w Bitwie nad Bzurà. Mia∏ 32 lata. Zosta∏ po-
chowany na cmentarzu w ChruÊlinie KoÊcielnym – tam, gdzie
zginà∏. Tu pozosta∏a pami´ç.

Na uroczystoÊç wbudowania tablicy zamierzam zaprosiç
ksi´dza proboszcza Grzegorza Kucharskiego, aby by∏ tak do-
bry i dokona∏ poÊwi´cenia tej tablicy, odmówiwszy wraz z za-
proszonymi goÊçmi modlitw´ za dusz´ zmar∏ego. Na uroczy-
stoÊç t´ zapraszam równie˝ wszystkich Czytelników Gazety
Wieliszewskiej.

Bitwa nad Bzurà to najwi´ksza bitwa kampanii wrzeÊnio-
wej.Toczy∏a si´ od 9 do 22 wrzeÊnia 1939 roku.Wzi´∏y w niej
udzia∏ dwie armie Armia „Poznaƒ” i Armia „Pomorze” liczà-
ce ponad 150 tysi´cy ̋ o∏nierzy. Nale˝y podkreÊliç, i˝ w pierw-
szych dniach kampanii wrzeÊniowej Armia „Poznaƒ” dowo-
dzona przez genera∏a Tadeusza Kutrzeb´ pozostawa∏a po-
za g∏ównym obszarem walk. Jej wysuni´te na zachód
po∏o˝enie spowodowa∏o, ˝e zosta∏a ona praktycznie „wymi-
ni´ta” przez nacierajàce wojska hitlerowskie. Z kolei brak
powa˝niejszych si∏ przed jej frontem umo˝liwi∏ nawet jej od-
dzia∏om przekroczenie w kilku miejscach niemieckiej gra-
nicy. Natomiast rozmieszczona w rejonie „korytarza pomor-
skiego”Armia „Pomorze” dowodzona przez genera∏a W∏ady-
s∏awa Bortnowskiego ponios∏a w pierwszych dniach kampanii
wrzeÊniowej powa˝ne straty.Toczy∏a ona ci´˝kie walki w re-
jonie Tczewa oraz Chojnic, gdzie spad∏o na nià uderzenie
g∏ównych si∏ niemieckiej 4. Armii z Pomorza. Nocà z 5 na 6
wrzeÊnia Armia „Poznaƒ” i Armia „Pomorze” otrzyma∏y roz-
kaz odwrotu w kierunku stolicy. Kl´ska Armii „¸ódê” i szyb-
kie post´py wojsk niemieckich zmierzajàcych na Warszaw´
stawia∏y mo˝liwoÊç wykonania takiego manewru pod znakiem
zapytania. W zwiàzku z zaistnia∏à sytuacjà gen. Tadeusz Ku-
trzeba podjà∏ decyzj´ o wykonaniu zwrotu na po∏udnie i za-
atakowania lewego (pó∏nocnego) skrzyd∏a niemieckiej 8.Ar-
mii w rejonie ̧ ´czycy. Uderzenie wykonaç mia∏a Armia „Po-
znaƒ” wsparta si∏ami Armii „Pomorze”, z kolei Armia „¸ódê”
mia∏a wiàzaç si∏y Niemców od czo∏a.

7 wrzeÊnia Naczelny Wódz Wojska Polskiego, marsza∏ek
Edward Rydz-Âmig∏y, opuÊci∏ Warszaw´ i ewakuowa∏ si´
do BrzeÊcia nad Bugiem. Na nowym miejscu postoju brak by-
∏o dostatecznych Êrodków ∏àcznoÊci, a ewakuacja spowodo-
wa∏a powa˝ne zak∏ócenia w pracy dowództwa.W efekcie nie
uda∏o si´ skoordynowaç dzia∏aƒ pomi´dzy armiami „Poznaƒ”
i „Pomorze” a Armià „¸ódê”, która praktycznie nie odegra-
∏a istotniejszej roli w rozpoczynajàcej si´ bitwie nad Bzurà.

W nocy z 8 na 9 wrzeÊnia 1939 gen. Kutrzeba otrzyma∏
radiogram od marsz. Rydza-Âmig∏ego zawierajàcy has∏o „S∏oƒ-
ce wschodzi”.Tak zacz´∏a si´ operacja, która do historii IIWoj-
ny Âwiatowej wchodzi pod nazwà „Bitwa nad Bzurà”. Radio-
gram ten by∏ ostatnim bezpoÊrednim po∏àczeniem pomi´dzy
gen. Kutrzebà a naczelnym wodzem, zaraz potem ∏àcznoÊç zo-
sta∏a zerwana.

Faktycznie Bitwa nad Bzurà rozpocz´∏a si´ wieczo-
rem, 9 wrzeÊnia 1939. Do g∏ównego uderzenia stworzono
Grup´ Operacyjnà pod dowództwem gen. Edmunda Knoll-
-Kownackiego z∏o˝onà z 3 dywizji piechoty i 2 brygad ka-
walerii [sk∏ad: 14. Dywizja Piechoty (14. DP), 17. Dywi-
zja Piechoty (17. DP), 25. Dywizja Piechoty (25. DP), 7.
Pu∏k Artylerii Ci´˝kiej oraz Wielkopolska Brygada Ka-
walerii (dowódca gen. bryg. Roman Abraham) i Grupa
Operacyjna Kawalerii gen. bryg. Stanis∏awa Grzmota-Skot-

nickiego w sk∏adzie: Podolska Brygada Kawalerii, Pomor-
ska Brygada Kawalerii, 7. Batalion Strzelców]. Grupa Ope-
racyjna natar∏a z okolic ¸´czycy w kierunku po∏udnio-
wym. Zaatakowa∏a maszerujàcà wzd∏u˝ prawego brzegu
Bzury, na pó∏nocnym skrzydle 8. Armii niemieckiej (do-
wódca gen. Johannes von Blaskowitz), 30. Dywizj´ Pie-
choty, która w ciàgu 3 dni zosta∏a pobita ponoszàc ci´˝-
kie straty (w tym ranny dowódca gen. mjr Kurt Briesen)
i zosta∏a zepchni´ta na po∏udnie. Oddzia∏om polskim uda-
∏o si´ zdobyç ¸´czyc´, Piàtek, Uniejów, Walewice, docie-
rajàc do linii Ozorków-Stryków.W nast´pstwie tego Niem-
cy musieli Êciàgnàç poczàtkowo ca∏e si∏y 8.Armii (X Kor-
pus Armijny: 24. DP, pozosta∏oÊci 30. DP; XIII Korpus
Armijny: 10. DP, 17. DP oraz 221. DP z odwodu Grupy Ar-
mii „Po∏udnie”), a potem skierowali do bitwy nad Bzurà
g∏ówne si∏y 10. Armii, w tym XVI Korpus Armijny spod
Warszawy, XV Korpus Armijny i XIV Korpus Armijny. Po-
lacy, po wprowadzeniu do walki 11 wrzeÊnia na kierun-
ku ̧ owicz – G∏owno Grupy Operacyjnej gen. bryg. Miko-
∏aja Bo∏tucia (4. Dywizja Piechoty, 16. Pomorska Dywi-
zja Piechoty), zaatakowali i zdobyli ¸owicz i wyrzucili
z niego niemieckà 24. Dywizj´ Piechoty, która nie zdà˝y-
∏a jeszcze przygotowaç si´ do obrony. Jednak wzrost si∏
niemieckich w rejonie bitwy spowodowa∏, ˝e gen. Tade-
usz Kutrzeba nakaza∏ przerwanie natarcia i odwrót na le-
wy brzeg Bzury. W nocy z 12 na 13 wrzeÊnia si∏y polskie
zosta∏y wycofane na lewy brzeg Bzury.

Po niepowodzeniu ataku w kierunku po∏udniowym gen.
Tadeusz Kutrzeba zadecydowa∏ o ataku w kierunku wschod-
nim i po∏udniowo-wschodnim.W fazie bitwy prowadzonej po-
mi´dzy 13 a 15 wrzeÊnia oddzia∏y Armii „Pomorze” (sk∏ad: 26.
Dywizja Piechoty; GO gen. Bo∏tucia: 4. DP, 16. DP) mia∏y za-
atakowaç przez ¸owicz w kierunku Skierniewic. Natomiast
Armia „Poznaƒ” mia∏a pod ich os∏onà si´ przegrupowaç w re-
jon dolnej Bzury i zaatakowaç w rejonie Sochaczewa (Wiel-
kopolska Brygada Kawalerii, Podolska Brygada Kawalerii)
nad dolnà Bzur´; Grupa Operacyjna gen. Knoll-Kownackie-
go (w poprzednim sk∏adzie) na podstawy wyjÊciowe do na-
tarcia w rejonie Sochaczewa), a nast´pnie przebijaç si´ przez
Puszcz´ Kampinoskà do Warszawy. Dosz∏o wtedy do 2,5 dnio-
wej bitwy o Sochaczew, który sta∏ si´ kluczowy dla powodze-
nia tej fazy operacji.

14 wrzeÊnia GO Bo∏tucia musia∏a ponownie zaata-
kowaç, opuszczony dzieƒ wczeÊniej, a teraz silnie ob-
sadzony przez Niemców ¸owicz. W krwawych walkach
oddzia∏om tym uda∏o si´ sforsowaç Bzur´ i zagroziç nie-
mieckim pozycjom. Ca∏kowità tragedià zakoƒczy∏ si´ na-
tomiast atak 26. DP na wschód od ¸owicza. Rozwijajà-
ce si´ pod ci´˝kim niemieckim ogniem natarcie zosta-
∏o wstrzymane w godzinach po∏udniowych na rozkaz
(najprawdopodobniej prze˝ywajàcego za∏amanie ner-
wowe) gen. Bortnowskiego (gen. Bo∏tuç wnioskowa∏
w zwiàzku z tym o odebranie gen. Bortnowskiemu do-
wodzenia), na podstawie niesprawdzonych informacji
o marszu niemieckich oddzia∏ów pancernych w rejon
Sochaczewa. Ca∏a 26. DP wraz z cz´Êcià 16. DP odp∏y-
n´∏a na pó∏nocny brzeg Bzury, ponoszàc niewspó∏mier-
ne i niepotrzebne straty w ludziach i uniemo˝liwiajàc
oddzia∏om Bo∏tucia sukces w rejonie ¸owicza. Pod ko-
niec dnia gen. Bortnowski wyda∏ kolejny, niekonsulto-
wany z gen.Tadeuszem Kutrzebà – g∏ównodowodzàcym
ca∏oÊcià si∏ polskich w bitwie nad Bzurà, rozkaz o od-
wrocie ca∏oÊci si∏ Armii Pomorze na lewy brzeg Bzury.
Nie powiód∏ si´ równie˝ atak na Sochaczew. Przyczynà
tego by∏o Êciàgni´cie w ten rejon przez Niemców dy-
wizji pancernej spod Warszawy.

W czasie walk o Sochaczew i ¸owicz cz´Êç si∏ niemiec-
kich przekroczy∏a Bzur´ na zachód od pozycji zajmowanych
przez Armie „Poznaƒ” i „Pomorze”. W ten sposób si∏y pol-
skie znalaz∏y si´ w okrà˝eniu. Fakt ten spowodowa∏, ˝e gen.
Tadeusz Kutrzeba wyda∏ rozkaz o podj´ciu kolejnego ataku
ca∏oÊcià si∏ na pó∏noc od Sochaczewa. Celem tego ataku by-
∏o otwarcie drogi w kierunku Warszawy.

Ta faza bitwy nad Bzurà toczy∏a si´ w niezwykle ci´˝kich
dla wojsk polskich warunkach. Hitlerowcy podj´li intensyw-
ne prowadzone przez 300 samolotów bombardowania. Ponad-
to niemieckie czo∏gi sforsowa∏y Bzur´ z rejonie Sochaczewa
i choç zosta∏y zatrzymane, zdo∏a∏y zadaç Armii „Poznaƒ” po-
wa˝ne straty.

Bitwa nad Bzurà by∏a a˝ do 1941 roku jedynà przepro-
wadzonà na tak wielkà skal´ operacjà zaczepnà przeciw-
ko III Rzeszy. Na polu chwa∏y poleg∏o oko∏o 17 tys. polskich
˝o∏nierzy, wÊród nich trzech genera∏ów (Franciszek W∏ad, Sta-
nis∏aw Grzmot Skotnicki i Miko∏aj Bo∏tuç). Drugie tyle ˝o∏-
nierzy odnios∏o rany. Do niewoli dosta∏o si´ blisko 100 tysi´-
cy ˝o∏nierzy mimo rozpaczliwych prób wyrwania si´ z kot∏a.
Tylko nielicznym jednostkom uda∏o si´ przebiç przez Pusz-
cz´ Kampinoskà do Warszawy i Modlina.

Mimo ˝e Bitwa nad Bzurà zakoƒczy∏a si´ rozbiciem ar-
mii „Poznaƒ” i „Pomorze”, przeciwuderzenie si∏ polskich
spe∏ni∏o wa˝ne zadania operacyjno-strategiczne. Wià˝àc
na d∏u˝szy okres czasu znaczne si∏y niemieckie opóêni∏o ka-
pitulacj´ stolicy, umo˝liwi∏o wycofanie si´ oddzia∏ów pol-
skich za Wis∏´ i u˝ycie ich póêniej w walkach na Lubelsz-
czyênie. nn  

Istniejàcy do dziÊ dom, który jeszcze przed wybuchem wojny zbudowa∏
Kazimierz Widort. Dzisiaj ju˝ mocno przebudowany znajduje si´
w Micha∏owie-Reginowie przy ul. G∏ównej.

Wójt Gminy Wieliszew Paweł Kownacki oraz Kornel Widort
serdecznie zapraszajà

NA UROCZYSTE ODSŁONI¢CIE TABLICY PAMIÑTKOWEJ
POÂWI¢CONEJ BOHATEROWI WRZEÂNIA 1939
PORUCZNIKOWI KAZIMIERZOWI WIDORTOWI.

UroczystoÊç odb´dzie si´ w Êrod´, 14 wrzeÊnia, o godz. 17
przy ul. Głównej 78/9 (róg ul. Osiedlowej) w Michałowie-Reginowie.
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AktualnoÊci

Kolonie Êw. Bartłomieja
W dniach 4–13 lipca
grupa blisko
pi´çdziesi´ciorga
dzieci z Parafii
Êw. Bartłomieja
w Janówku
przebywała
w Polanicy Zdrój,
na koloniach
zorganizowanych
przez Parafi´,
Ognisko Caritas
i studentów
z Grupy Bartłomiej. 

Czas ten wykorzystany zosta∏
nie tylko na podziwianie
pi´kna górnoÊlàskiej Kotli-

ny K∏odzkiej, ale tak˝e na zwie-
dzanie ciekawych miejsc, jakie
znajdowa∏y si´ w okolicy. Czas by∏
wype∏niony atrakcjami niemal
ka˝dego dnia. KoloniÊci zwiedza-
li kopalni´ z∏ota w Z∏otym Stoku,
aby chwil´ póêniej wspinaç si´
po najwi´kszym w Polsce i Euro-
pie parku linowym.

W Kletnie zwiedzaliÊmy „Jaski-
ni´ Niedêwiedzià”, gdzie odkry-
to szkielety niedêwiedzi i tygry-
sów ̋ yjàcych w jaskiniach.W tej
samej miejscowoÊci znajdowa∏a si´,
dzia∏ajàca w latach 50., kopalnia
uranu na potrzeby Zwiàzku Ra-
dzieckiego.

OdwiedziliÊmy równie˝ Bardo,
miejscowoÊç „za∏o˝onà” przez
Boles∏awa Chrobrego, która le˝àc
na granicy stanowi∏a swoistà
„stra˝nic´”.To t´dy szed∏ Êw.Woj-
ciech na misje wÊród Prusów oraz
misjonarze zaproszeni przez Bo-
les∏awa Krzywoustego.

O tych terenach napisa∏ Gal
Anonim: „KoloniÊci niemieccy
ch´tnie szli do Polski. N´ci∏o ich
jej bogactwo.”

Âwiàtynia w Bardzie wielo-
krotnie by∏a plàdrowana, i pomi-
mo wielokrotnych prób koloniza-
cyjnych przez ludnoÊç niemiec-
kà zachowa∏a polskoÊç i pomimo
zakazów by∏a miejscem piel-
grzymek do figurki Matki Bo-
skiej Bardzkiej, którà mieliÊmy
okazj´ zobaczyç na o∏tarzu
w miejscowym koÊciele oraz po-
modliç si´ i uczestniczyç we
Mszy Êw.

Na poczàtku XIX wieku zawi-
ta∏ do Barda nawet ówczesny pre-

zydent USA – John Adams. Histo-
ria tych stron stanie si´ w roku
szkolnym okazjà do zrobienia
konkursu wiedzy dla uczestników
kolonii.

Jeden dzieƒ przeznaczony by∏
na wypraw´ w Góry Sto∏owe
na Szczeliniec, gdzie ci´˝kà tra-
s´ w ciasnych i stromych przej-
Êciach zrekompensowa∏y pi´kne
widoki ze szczytów.W drodze po-
wrotnej odwiedziliÊmy Kaplic´

Czaszek w Czermnej w pobli˝u
Kudowy Zdrój.

Majàc do dyspozycji na miej-
scu boisko i korty tenisowe
aktywnie odpoczywaliÊmy pod
wzgl´dem sportowym. Zorganizo-
wany zosta∏ dzieƒ sportu oraz dwa
wyjazdy na basen.

Smaczne posi∏ki i s∏oneczna po-
goda by∏y dodatkowymi atutami
pobytu i w tym uzdrowiskowym
klimacie.

PowróciliÊmy wypocz´ci, opale-
ni i uÊmiechni´ci.

Tà drogà chcielibyÊmy podzi´-
kowaç wszystkim zaanga˝owa-
nym w przygotowanie i opiek´
nad wypoczywajàcymi. Szczegól-
ne podzi´kowanie sk∏adamy
na r´ce Wójta Gminy Wieliszew
za sfinansowanie Êrodka trans-
portu, co umo˝liwi∏o zwiedzenie
tylu pi´knych miejsc Dolnego
Âlàska. nn Uczestnicy kolonii

W niedziel´, 19 czerwca, przy koÊciele parafialnym w Wieliszewie odby∏ si´
pierwszy Rodzinny Festyn Parafialny, zorganizowany przez parafi´
pw. Przemienienia Paƒskiego w Wieliszewie.

W sobotnie popo∏udnie 23 lipca, na wieliszewskiej pla˝y
zgromadzili si´ licznie entuzjaÊci zdrowego stylu ˝ycia
i potraw z karpia.

Podczas uroczystoÊci odpustowych, których najwa˝niejszà cz´Êcià by∏a Msza Êw.,
powitaliÊmy w Skrzeszewie relikwie Êw. Jana Marii Vianneya.

Pierwszy Festyn Parafialny
Festyn rozpocz´to w godzinach
popo∏udniowych otwarciem oraz
Loterià Fantowà. Nie zabrak∏o
atrakcji dla najm∏odszych, rodzi-
ny bra∏y udzia∏ w konkursach
i wspólnych zabawach. O godz. 15
odby∏ si´ „Bieg Malucha”, czyli
wyÊcig przedszkolaków, oraz ak-
cja „Zamieƒ si´ zabawkà”. Pod-
czas Festynu mo˝na by∏o odwie-
dziç miasteczko medyczne, po-
dejrzeç kurs pierwszej pomocy
i stra˝aków oraz zasmakowaç do-
mowych smako∏yków w „kàciku
dla ∏asuchów”. O godz. 17 odby-
∏a si´ Msza Êwi´ta wraz z naukà
misyjnà. Podczas festynu odby∏
si´ Festiwal Piosenki Religijnej
oraz Teatr Ewangelizacyjny
„Adonai”. Festyn uÊwietni∏y kon-
certy – scholii „Czarna Owiecz-
ka”, MC Mak (Dobromir) Hip-

-Hop – rap chrzeÊcijaƒski oraz
Koncert Uwielbienia – OcDc
(Od Czasu Do Czasu). Pierwszy

Rodzinny Festyn Parafialny od-
by∏ si´ w sympatycznej i radosnej
atmosferze. nn EG

Relikwie Êwi´tego w Skrzeszewie

Ksiàdz infu∏at Stanis∏aw Rawski
by∏ najwa˝niejszym goÊciem ob-
chodzonych 4 sierpnia w OÊrod-

ku Duszpasterskim w Skrzesze-
wie pw. Jana Marii Vianneya uro-
czystoÊci odpustowych.Tegorocz-

ne Êwi´to mia∏o wyjàtkowy wy-
miar, g∏ównie dzi´ki sprowadze-
niu do parafii relikwii jej patro-
na oraz poÊwi´ceniu przedstawia-
jàcego jego postaç obrazu.

Ksiàdz proboszcz Krzysztof
Krupa nie kry∏ wzruszenia dzi´-
kujàc osobom, które przyczyni∏y
si´ do rozwoju parafii. Uroczysto-
Êci uÊwietnili swojà obecnoÊcià:
ks. infu∏at Stanis∏aw Rawski, ks.
Henryk Dró˝d˝, ks. Lucjan Szcze-
Êniak, ks. Bogdan Sankowski,
ks. Grzegorz Kucharski, ks. Sta-
nis∏aw Kania, ks. wiceoficja∏ Sà-
du w Olsztynie Janusz Ostrowski.

nn MK

Sobota z karpiem
Pierwsza w tym sezonie impre-
za plenerowa cieszy∏a si´ du˝ym za-
interesowaniem. Na zgromadzo-
nych czeka∏y liczne atrakcje. Mo˝-
na by∏o mi´dzy innymi: skosztowaç
w´dzonego karpia czy skorzystaç
z darmowych porad dietetyka. Za-
prezentowane podczas imprezy pro-
jekcje filmowe pozwoli∏y wszystkim
ch´tnym znacznie wzbogaciç swojà
wiedz´ na temat hodowli tej popu-
larnej ryby. Dla cz´Êci z nich by∏a
to te˝ doskona∏a inspiracja, by od-
kryç swoje nowe hobby. Jednak
g∏ównà atrakcjà popo∏udnia by∏ nie-
wàtpliwie pokaz kulinarny znane-
go mistrza kulinarnej profesji Mar-
cina Budynka.W roli g∏ównej oczy-
wiÊcie wystàpi∏ karp w wielu
ods∏onach. Dzi´ki temu wszyscy
mieli niepowtarzalnà okazj´, by
spróbowaç rodzimego karpia w so-
sie tzatziki lub po meksykaƒsku.
Du˝ym powodzeniem cieszy∏y si´
równie˝ kotlety rybne i wiele in-
nych specja∏ów „wyczarowanych”
r´kà mistrza.

Najm∏odsi równie˝ nie mogli na-
rzekaç na nud´. Liczne konkursy
i zabawy zosta∏y przygotowane
z myÊlà, aby w∏aÊnie wÊród naj-
m∏odszych pog∏´biç wiedz´ na te-
mat karpia, a tak˝e popularyzowaç
zdrowy tryb ˝ycia, którego nieod-
∏àcznym elementem jest w∏aÊciwa
dieta bogata w bia∏ko pochodzàce
z ryb. Dzieci´cy konkurs plastyczny
na naj∏adniejszego karpia udowod-
ni∏, ˝e dzieci´ca wyobraênia to nie-
spo˝yte êród∏o pi´kna i wielu zaska-
kujàcych, pozytywnych emocji. ¸o-
wienie rybek na czas w specjalnie
przygotowanym basenie pozwoli∏o
naszym milusiƒskim sprawdziç swój
refleks.

Dzieci´cy bieg, którego celem by-
∏o odnalezienie na piasku jak naj-
wi´kszej iloÊci ukrytych papiero-

wych rybek pozwoli∏ pokazaç
wszystkim, co znaczy zdrowa rywa-
lizacja fair-play. Quiz rodzinny
z wiedzy o karpiu wy∏oni∏ spoÊród
publicznoÊci 5 fantastycznych dru-
˝yn. O smakowicie przyrzàdzonego
w´dzonego karpia dzielnie rywali-
zowa∏y ze sobà: „˚ar∏oczne Pira-
nie”, „Królewskie Karpie”, „Leni-
we ¸ososie”, „Marne Szprotki”
i „˚ar∏oczne Rekiny”. Dla wszyst-
kich uczestników by∏a to nie tylko
doskona∏a okazja do sprawdzenia
wiedzy o rybach, ale tak˝e wyjàtko-
we prze˝ycie integrujàce nasze ro-
dziny. Jak wiadomo nie ma konkur-
su bez nagród, dlatego równie˝ tym
razem najm∏odsi, najlepsi zawodni-
cy w poszczególnych kategoriach
otrzymali z ràk Wójta Gminy Wie-
liszew Paw∏a Kownackiego pamiàt-
kowe statuetki karpia. Wszyscy ma-
li konkursowicze otrzymali równie˝
ksià˝ki, koszulki i pamiàtkowe ga-
d˝ety z logo organizatora. Choç let-
nie s∏oƒce doÊç nieÊmia∏o obdarowa-
∏o nas swoim ciep∏em, atmosfera te-
go dnia by∏a naprawd´ goràca.Teraz
ju˝ z ca∏à pewnoÊcià mo˝emy powie-
dzieç, ˝e dzieci i ryby majà g∏os.

Projekt by∏ wspó∏finansowany
przez Uni´ Europejskà ze Êrodków
Europejskiego Funduszu Rybackie-
go Programu Operacyjnego RY-
BY 2007-2013, Êrodek 3.4 – Rozwój
nowych rynków i kampanie promo-
cyjne. nn ¸Z

fo
t.

AG

Ksiàdz Jarek wÊród „Czarnych Owieczek”

fo
t.

KR

fo
t.

M
K

fo
t.

ar
ch

.



6 gazeta wieliszewska xx 25 sierpnia 2011

Inwestycje/Ekologia

Wakacje pełne gruntownych porzàdków

Przed sezonem letnim sprowa-
dzony przez Urzàd Gminy
Wieliszew a˝ ze Szczeci-

na specjalistyczny sprz´t oczyÊci∏
naszà pla˝´ ze Êmieci niemo˝li-
wych do wy∏owienia ludzkà r´kà,
czyli zalegajàcych pod powierzch-
nià kapsli, niedopa∏ków papiero-
sów, etykiet, opakowaƒ i tym po-
dobnych zanieczyszczeƒ pozosta-
wianych masowo przez
„turystów”. JednoczeÊnie apelu-
jemy i przypominamy – na pla˝y
ustawiony jest kontener na Êmie-
ci; kosze sà „na wyciàgni´cie r´-
ki”. Niewielkim wysi∏kiem mo˝e-
my zachowaç na naszej pla˝y czy-
stoÊç, która zapewni nam komfort
wypoczynku.

D∏ugotrwa∏e deszcze powodujà
nie tylko zalania piwnic, ale da-
jà si´ we znaki równie˝ drogo-
wcom. Stàd koniecznoÊç napra-
wiania wielu chodników i jezdni.
O ile w pierwszym przypadku po-
goda nie jest du˝ym problemem,
o tyle ∏atanie dziur w asfalcie
na mokrej nawierzchni mija si´
z celem. Dotychczas aura pozwo-
li∏a na wyrównanie nawierzchni
poprzez za∏atanie dziur na ul. Ko-
Êcielnej w Skrzeszewie i ul. G∏ów-
nej w Micha∏owie-Reginowie. Na-
le˝y zadbaç równie˝, aby woda
mog∏a sp∏ywaç swobodnie
do przydro˝nych rowów. W tym
celu Urzàd Gminy zerwa∏ nad-
miar ziemi z poboczy wzd∏u˝ uli-

cy KoÊcielnej w Skrzeszewie.
Z ca∏à pewnoÊcià prace te przy-
czynià si´ do poprawy bezpie-
czeƒstwa na tym odcinku drogi.

Du˝o wygodniejsze ̋ ycie b´dà
mieli pasa˝erowie b´dàcy pa-
cjentami Szpitala Onkologiczne-
go w Wieliszewie lub osoby od-
wiedzajàce w nim chorych. Tam
równie˝ Urzàd naprawi∏ chodnik
likwidujàc korzenie drzew uno-
szàce asfalt, przez co powodujà-
ce zagro˝enie. Poza tym pracow-
nicy z Modliƒskiej 1 postawili
wiat´ przystankowà i ∏awk´ dla
oczekujàcych na przyjazd auto-
busu. Trzeba by∏o zajàç si´ rów-
nie˝ Micha∏owem-Reginowem,
gdzie naprawiliÊmy peron i prze-

wrócony s∏upek przy-
stankowy.

Po zg∏oszeniach
mieszkaƒców oraz
ogl´dzinach stanu
chodników gminnych,
pracownicy Urz´du
przeprowadzili prace naprawcze.
Chodniki zakwalifikowane
do prze∏o˝enia znajdowa∏y si´
min. w ¸ajskach, Skrzeszewie
i Ka∏uszynie. Pracownicy Urz´du
Gminy Wieliszew skosili traw´ za-
legajàcà na chodniku po∏o˝onym
wzd∏u˝ ulicy Nowodworskiej
w ¸ajskach.

Na wniosek Wójta Gminy Wie-
liszew Paw∏a Kownackiego i rad-
nych Gminy Starostwo Powiatowe

w Legionowie wykona∏o budow´
cz´Êci chodnika na ulicy Suwal-
nej w ¸ajskach. Chodnik u∏o˝ono
na odcinku 471 metrów, od ulicy
Nowodworskiej do ulicy LeÊnej.
Us∏ug´ wykona∏a profesjonal-
na firma brukarska. Koszt in-
westycji to 138 471,41 z∏. Wyko-
nawca zrealizowa∏ inwestycj´
11 lipca – dwa tygodnie przed ter-
minem.

nn

Mariusz Kraszewski

Nowy rok szkolny b´dzie wyjàtkowy dla
skrzeszewskich przedszkolaków. Ju˝ wkrótce dzieci
zyskajà nowoczesny, przyjazny obiekt edukacyjny,
który b´dzie miejscem wielu radoÊci
i niezapomnianych wspomnieƒ.

Nowe przedszkole
w Skrzeszewie
W ostatnich dniach lipca dobie-
g∏y koƒca prace budowlane, któ-
re obejmowa∏y swoim zakresem
przebudow´ cz´Êci pomieszczeƒ
dawnego gimnazjum, zlokalizo-
wanych na parterze budynku
Szko∏y w Skrzeszewie.

Wykonano prace remontowe
w zakresie przebudowy instalacji
elektrycznych, wodno-kanaliza-
cyjnych, grzewczych i wentylacyj-
nych. Wymieniono wewn´trznà
stolark´ drzwiowà, u∏o˝ono nowe
glazury i terakoty w sanitariatach.
Na pod∏ogach w ciàgach komuni-
kacyjnych i salach zabaw u∏o˝o-
na zosta∏a bezpieczna i estetycz-
na wyk∏adzina typu Tarkett.

Obiekt przystosowany do po-
trzeb ok. 50 wychowanków, w tym

równie˝ osób niepe∏nosprawnych,
b´dzie wyposa˝ony w trzy prze-
stronne sale zabaw, pokój do wypo-
czynku oraz odpowiednio przygo-
towane sanitariaty. Stosownà cz´Êç
obiektu stanowi zaplecze kuchen-
ne oraz szatnia i pomieszczenia
biurowo–socjalne dla personelu.

Cz´Êç przedszkolna posiada
niezale˝ne od szko∏y podstawo-
wej wejÊcie do budynku.
Przy wejÊciu g∏ównym usytuowa-
no zewn´trznà stalowà ramp´
podjazdowà. Aktualnie trwajà
czynnoÊci zwiàzane z przekaza-
niem obiektu do u˝ytkowania.
Do koƒca wrzeÊnia potrwajà pra-
ce zwiàzane z wymianà pokrycia
dachowego.

nn Ma∏gorzata Zakolska

W walk´ o zachowanie czystoÊci Êrodowiska Gminy
Wieliszew w∏àczyli si´ myÊliwi.

MyÊliwi sprzàtajà
W wyniku spotkaƒ jakie mia∏y
miejsce w siedzibie Gminy Wie-
liszew z przedstawicielami Urz´-
du NadleÊnictwa Jab∏onna oraz
Zarzàdów Kó∏ ¸owieckich
6 sierpnia 2011r, cz∏onkowie Wo-
jewódzkiego Ko∏a ¸owieckiego
Nr 347 im. „Tradycji ∏owiec-
kich” z siedzibà Orzechowo Sta-
re 31, uczestniczyli w sprzàtaniu
lasów oraz terenów do nich przy-
leg∏ych na terenie Gminy Wieli-
szew. Ponadto Zarzàd Ko∏a zade-
klarowa∏ ch´ç dalszej wspó∏pra-
cy z Referatem Ochrony

Ârodowiska oraz innymi organa-
mi Gminy Wieliszew w zakresie
ochrony Êrodowiska przyrodni-
czego oraz zachowaniem i rozwo-
jem zwierzàt ∏ownych i innych
zwierzàt dziko ˝yjàcych.

Pomimo wyjàtkowo
niesprzyjajàcej aury
i wakacyjnych
urlopów
nie ustajemy
w wysiłkach, aby
nasza Gmina
wyglàdała coraz
bardziej
zach´cajàco,
zarówno dla
mieszkaƒców, jak
i odwiedzajàcych jà
turystów.

Zbiórka odpadów wielkogabarytowych i zu˝ytego sprz´tu
elektrycznego i elektronicznego
Zu˝yty sprz´t elektryczny i elektronicz-
ny oraz odpady wielkogabarytowe b´dà
odbierane przez firm´ AG-COMPLEX
w nast´pujàcych terminach:
– 21 wrzeÊnia – Wieliszew, ¸ajski, Micha-
∏ów – Reginów, Komornica
– 22 wrzeÊnia – Ka∏uszyn, Skrzeszew, Si-
kory, Topolina, Podd´bie, Góra, Janówek

Pierwszy, Krubin, Olszewnica Nowa,
Olszewnica Stara.

Osoby zainteresowane powinny nie
póêniej ni˝ 2 dni przed powy˝szymi ter-
minami zg∏osiç do Urz´du Gminy
(tel. 22 782 22 32) iloÊç i rodzaj odpadów,
podajàc imi´ i nazwisko, miejsce odbio-
ru i telefon kontaktowy.

Odpady nale˝y wystawiç przed furtk´,
nie póêniej ni˝ o 7 godzinie w dniu odbio-
ru. Odbiór odpadów ze szkó∏ i z osiedli
o zabudowie blokowej zostanie zorgani-
zowany na zasadzie indywidualnych usta-
leƒ firmy AG-Complex z administratora-
mi. Odbiór odpadów zostanie sfinansowa-
ny z bud˝etu gminy.

OÊrodek Pomocy Spo∏ecznej ma nowà siedzib´.
Nowoczesne biuro OPS powsta∏o w Komisariacie
Policji w Wieliszewie.

OPS pod nowym adresem
OÊrodek Pomocy Spo∏ecznej w Wie-
liszewie zmieni∏ swojà siedzib´ zaj-
mujàc odnowione przez Urzàd Gmi-
ny Wieliszew i dobrze wyposa˝one
pomieszczenia w budynku Komisa-
riatu Policji w Wieliszewie, przy
Al. SolidarnoÊci 25. Kontakt pod nu-
merem telefonu: 022 782 25 22.

Od 1 sierpnia mamy dwa dodatkowe przystanki
autobusowe na liniach L-9 i L-10.

Nowe przystanki
Na wniosek mieszkaƒcow i Wój-
ta Gminy Wieliszew 1 sierp-
nia 2011 ZTM uruchomi∏ na li-
niach L-9 i L-10, na ul. Warszaw-
skiej w Legionowie dwa

dodatkowe przystanki autobuso-
we Wolska 01 i Wolska 02. Roz-
wiàzanie to u∏atwia podró˝nym
dojazd do Centrum Szkolenia Po-
licji.

Specjalistyczny sprz´t na wieliszewskiej pla˝y

Ulica KoÊcielna w Skrzeszewie

Chodnik ∏àczàcy Skrzeszew i Ka∏uszyn
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Edukacja

znalaz∏y si´: dmuchane zje˝d˝alnie,
ruchoma Êcianka wspinaczkowa,
malowanie twarzy, basen z pi∏ecz-
kami oraz przeja˝d˝ka bryczkà.
OczywiÊcie nie zabrak∏o tradycyj-
nej grochówki wojskowej, po któ-
rà ustawi∏a si´ d∏uga kolejka. Nie
zabrak∏o równie˝ loterii fantowej
z licznymi nagrodami.

Po cz´Êciach artystycznych
przyszed∏ czas na mecz dnia po-
mi´dzy samorzàdowcami Gminy

Wieliszew a ojcami. By∏ to nie-
zwykle wyrównany i zaci´ty po-
jedynek. Obie strony mia∏y wiel-
ki apetyt na zdobycie Pucharu
Wójta Gminy Wieliszew. Równo
o godzinie 16:15 dwie dru˝yny
stan´∏y na przeciwsiebie, a s´dzia
odgwizda∏ poczàtek meczu.W cià-
gu ca∏ego meczu na twarzach za-
wodników by∏o widaç determina-
cj´ i ch´ç zwyci´stwa. Obie dru-
˝yny by∏y silnie dopingowane

przez swoje rodziny i nie tylko...
Pierwszà bramk´ w meczu zdo-

byli samorzàdowcy, lecz zdetermi-
nowani ojcowie odrobili strat´
i zdobyli jeszcze dwie bramki. Mi-
mo deszczu, który zaczà∏ padaç
w trakcie imprezy mecz zakoƒczy∏
si´ wynikiem 3:1 dla ojców, lecz
liczy∏a si´ wspólna zabawa, a nie
wygrana.

Puchar i medale wr´czy∏ funda-
tor nagród wójt Pawe∏ Kownacki,

który by∏ wielce zaskoczony „swo-
imi” samorzàdowcami i ich formà.

Po tak wielkim wysi∏ku przy-
szed∏ czas na posi∏ek i zabaw´ ta-
necznà przy znanych i lubianych
hitach nie tylko dla m∏odych.
Gwiazdà wieczoru by∏ zespó∏
„Mejk”, który rozrusza∏ zmokni´-
tych kibiców. W Êwietnej atmos-
ferze zabawa trwa∏a do godzi-
ny 22, lecz i tak ka˝dy czu∏ niedo-
syt... nn

Artur Sierawski

W sobot´, 19 czerwca
odbył si´ piknik
rodzinny połàczony
ze Âwi´tem Szkoły
Podstawowej
w Janówku Pierwszym.

Ca∏oÊç obchodów rozpocz´∏a
si´ Mszà Êw. celebrowanà
przez ks. Jana Go∏embiew-

skiego, który jest tak˝e nauczycie-
lem Êwi´tujàcej szko∏y. Po Mszy
Êwi´tej oficjalnego otwarcia im-
prezy dokona∏a Ma∏gorzata Gó-
rzyƒska dyrektor szko∏y w Janów-
ku, która podzi´kowa∏a za tak licz-
ne przybycie mieszkaƒców.
Nast´pnie przyszed∏ czas na cz´Êç
artystycznà, którà przygotowali
najm∏odsi.WÊród wyst´pujàcych
znaleêli si´ nie tylko uczniowie
szko∏y, ale i przedszkolaki. Duma
Janówka i ca∏ej Gminy Wieliszew,
Zespó∏ Taƒca Ludowego „Promy-
ki”, swoim wyst´pem po raz kolej-
ny pokaza∏ klas´.

W ciàgu ca∏ego festynu panowa-
∏a rodzinna atmosfera za sprawà
samych rodziców, którzy przygoto-
wali stoiska z domowymi pyszno-
Êciami cieszàce si´ wielkà popular-
noÊcià. WÊród wielu atrakcji
za sprawà wójta Paw∏a Kownackie-
go i radnego Marcina Fabisiaka

Âwi´to Szkoły w Janówku Pierwszym

Mury Gminnego Gimnazjum w Wieliszewie
opuÊci∏a pierwsza grupa absolwentów.

W poniedzia∏ek, 20 czerwca na terenie Szko∏y Podstawowej im. Bronis∏awa
Soko∏a w Olszewnicy Starej, zosta∏ zorganizowany piknik rodzinny pod has∏em
„Âwi´to Rodziny”.Pierwsze trzecie klasy
Âwi´to Rodziny

Zakoƒczenie roku szkolne-
go 2010/11 wpisze si´ na sta∏e
w histori´ Gminy Wieliszew i na-
szego Gimnazjum. Wtedy w∏a-
Ênie mury szko∏y opuÊci∏ pierw-
szy rocznik absolwentów.

Okres ten podsumowa∏a dyrek-
tor Marzenna Kmieciak gratulu-
jàc uczniom Êwietnych wyników
w nauce. Najlepsi otrzymali z jej
ràk Êwiadectwa z bia∏o-czerwonym
paskiem oraz nagrody ksià˝kowe.
Wyró˝nienia odebrali równie˝
uczniowie, którzy majà na swoim
koncie sukcesy pozalekcyjne. Na-
grody i dyplomy wr´czyli im Wójt

Gminy Wieliszew Pawe∏ Kownac-
ki i Wiceprzewodniczàcy Rady
Gminy Artur Mi´tek. nn MK

O tym, ˝e najlepszymi ekologami sà nasze dzieci,
przekonaliÊmy si´ ju˝ wielokrotnie. 

Soko∏y sprzàtajà Êwiat
Ostatnio udowodnili to równie˝
uczniowie Szko∏y Podstawowej
imienia Bronis∏awa Soko∏a w Ol-
szewnicy Starej. W piàtek, 17
czerwca dzieci z tej placówki,
w porozumieniu z so∏tysem,
przed zakoƒczeniem roku szkol-
nego postanowili uporzàdkowaç
teren wokó∏ w∏asnej szko∏y oraz
Skwer 11 Listopada.Akcj´ koor-
dynowa∏a dyrektor szko∏y Ja-

dwiga Stachnik. Wolontariusze
zebrali pi´ç worków segregowa-
nych odpadów. Podobnie jak
w latach ubieg∏ych, akcja po∏à-
czy∏a przyjemne z po˝ytecznym,
udowadniajàc, ˝e dobre wycho-
wanie i ochrona Êrodowiska
Êwietnie si´ uzupe∏niajà przyno-
szàc godne naÊladowania efekty.

nn MK

Organizatorami imprezy by∏a Ra-
da Pedagogiczna wraz z dyrekto-
rem Szko∏y Jadwigà Stachnik,
a uczestnikami dzieci i ich rodzi-
ce. Na poczàtku uczniowie przed-
stawili krótki program artystycz-
ny. Potem przyszed∏ czas
na wspólne gry i zabawy z rodzi-
cami. Mo˝na by∏o spróbowaç
swoich si∏ mi´dzy innymi w bie-
gach, grze w berka, czy przecià-
ganiu liny. Po sprawnoÊciowych
zmaganiach uczestnicy pikniku

mogli zregenerowaç si∏y witalne
próbujàc s∏odkich pysznoÊci przy-
gotowanych w∏asnor´cznie przez
mamy i babcie. Nie lada atrak-
cjà, szczególnie dla ch∏opców, by-
∏a prezentacja wozu stra˝ackiego
i mo˝liwoÊç uzyskania informacji
o codziennej, niebezpiecznej, ale
i bardzo potrzebnej pracy stra˝a-
ków. Pokaz stra˝acki by∏ mo˝liwy
dzi´ki uprzejmoÊci i ˝yczliwoÊci
stra˝aków z Jednostki Ochotni-
czej Stra˝y Po˝arnej w Wielisze-

wie, za co organizatorzy pikniku
sk∏adajà serdeczne podzi´kowa-
nia Prezesowi OSP Wieliszew ̧ u-
kaszowi Mi´tkowi. Pomimo tego,
˝e chwilami pada∏ rz´sisty deszcz
atmosfera pikniku by∏a napraw-
d´ goràca. Wszyscy mogli na no-
wo poczuç si´ jak jedna, wielka,
prawdziwa rodzina. By∏a to wspa-
nia∏a integracja naszej lokalnej
spo∏ecznoÊci, kolejna mamy na-
dziej´ ju˝ za rok.

nn SK/¸Z

Szko∏a Podstawowa im. Tadeusza KoÊciuszki w Wieliszewie szykuje si´ na
powrót swoich uczniów po wakacyjnej przerwie.

Remont szkolnych ∏azienek
Podczas gdy dzieci odpoczywajà,
zbierajàc si∏y na kolejne 10 mie-
si´cy ci´˝kiej pracy, w Szkole roz-
poczà∏ si´ generalny remont ∏a-
zienek. Prace remontowe obej-
mujà kompletnà wymian´
glazury, terakoty oraz urzàdzeƒ
sanitarnych. Ca∏kowity koszt re-
nowacji wyniesie 120 tys. z∏ i zo-

stanie pokryty w po∏owie, ze
zwi´kszonego ostatnià sesjà Ra-
dy Gminy, bud˝etu Szko∏y. Pozo-
sta∏e 50% Êrodków na realizacj´
projektu pochodzi z bud˝etu Mi-
nisterstwa Edukacji Narodowej.
Nowe ∏azienki zostanà oddane
do u˝ytku przed koƒcem sierp-
nia. Na dzieƒ dzisiejszy trwajà

prace zwiàzane z demonta˝em
starych elementów sanitariatu.

Dyrekcja szko∏y kieruje spe-
cjalne podzi´kowania dla Joan-
ny Kowalskiej z Referatu Inwe-
stycji i Rozwoju za przeprowa-
dzenie przetargu i wszelkich
prac z nim zwiàzanych.

nn PB

Zapraszamy mieszkaƒców Gminy Wieliszew
na darmowe kursy j´zyka angielskiego.

Darmowy angielski
Projekt nr 1
Projekt wspó∏finansowany ze
Êrodków Unii Europejskiej i Bu-
d˝etu Paƒstwa w ramach Euro-
pejskiego Funduszu Spo∏ecznego
POKL.09.05.00-14-310/10-00 „An-
gielski w Gminie Wieliszew”.

Od wrzeÊnia do grudnia 2011
odb´dzie si´ darmowy kurs j´zy-
ka angielskiego dla mieszkaƒców
Gminy Wieliszew (osoby zatrud-

nione). Informacje i zapisy
do koƒca sierpnia pod nume-
rem: 692831670

Projekt nr 2
Projekt wspó∏finansowany ze
Êrodków Unii Europejskiej i Bu-
d˝et Paƒstwa w ramach Europej-
skiego Funduszu Spo∏ecznego
„PodnieÊ swoje kwalifikacje”
POKL.07.03.00-14-370/10-00.

Od wrzeÊnia do grudnia 2011
odb´dzie si´ darmowy kurs j´zy-
ka angielskiego dla osób bezro-
botnych zamieszkujàcych Gmin´
Wieliszew

Informacje i zapisy do koƒca
sierpnia pod numerami:
692831670 oraz 509724339

nn

W zielonych strojach zagrali ojcowie, w ˝ó∏tych  – samorzàdowcyfo
t.
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Wakacje

Weronika Dzi´gielewska

Kolejna
ju˝ VII edycja
Festiwalu Folkowo-
Szantowego „Szanty
nad Zalewem”
przyciàgn´∏a t∏umy
fanów muzyki
folkowo-szantowej
oraz mi∏oÊników
dobrej zabawy.

Wweekend, 20 – 21 sierpnia,
na wieliszewskiej pla˝y
wystàpi∏y najlepsze ze-

spo∏y grajàce muzyk´ szantowà
oraz folk. Nie zabrak∏o równie˝
goÊci z zagranicy. Pierwszego
dnia imprezy, na Festiwalu Folko-
wo-Szantowym „Szanty nad Zale-
wem”, wystàpi∏y takie zespo∏y
jak: M∏ode Wyjce, AtmAsfera,
W∏asny Port oraz gwiazda wieczo-
ru – Mechanicy Szanty. Pogoda
choç nieco wietrzna, nie zniech´-
ci∏a fanów muzyki folkowej i szan-
towej do t∏umnego przybycia
na pla˝´. Zwolennicy Festiwalu
zjechali si´ z ca∏ego kraju. Z my-
Êlà o nich organizatorzy przygo-
towali namiotowe miasteczko
„Iglopolis”, gdzie ka˝dy móg∏
rozbiç bezp∏atnie biwak oraz sp´-
dziç mi∏y wieczór przy blasku
ogniska.

Drugi dzieƒ imprezy rozpoczà∏
si´ programem dla dzieci, który
przygotowa∏ Zejman i Garkum-
pel. Na scenie prowadzone by∏y
zabawy i konkursy, w których
mo˝na by∏o wygraç wspania∏e na-
grody. Do rywalizacji stan´∏y ca-
∏e rodziny. Kolejnym punktem
programu by∏y konkursy organi-
zowane przez policyjnego Kapita-
na Wyderk´, w trakcie których
dzieci bawiàc si´ zdobywa∏y wie-
dz´ na temat bezpieczeƒstwa
na wodzie.

Nast´pnie na scenie wystàpi∏y
kolejne zespo∏y uczestniczàce
w Festiwalu: Happy to meet, Mo-
saic oraz gwiazda wieczoru Sàsie-
dzi.Wyst´p gwiazd podzieli∏ pro-
gram przygotowany przez m∏o-
dzie˝ przebywajàcà w naszej
Gminie na Workcampie. W tym
roku m∏odzi ludzie swój wyst´p
rozpocz´li od pokazu mody pt.
„Moda z niczego”, który mia∏ wy-
miar ekologiczny. Nast´pnie,
przez zaprezentowanie przygoto-
wanego skeczu, pokazali, na czym
polega ich praca. Kolejnà atrak-
cjà by∏ pokaz uk∏adu tanecznego,
pokaz taƒca rock&roll oraz kon-
kurs, w którym uczestnicy Êpie-
wali „ Sto lat” w j´zyku francu-
skim.

Oprócz wyst´pów na scenie, or-
ganizatorzy przygotowali wiele
atrakcji towarzyszàcych. Dla dzie-
ci dost´pne by∏y dmuchaƒce, ma-
lowanie buziek, konkursy na
przeciàganie liny, bieg w workach
oraz konkursy plastyczne. Doro-
Êli natomiast mogli wypo˝yczyç
kajaki i rowery wodne.

Imprez´ poprowadzi∏ Mirek
Kowal Kowalewski. Zorganizo-
wali jà Urzàd Gminy Wieliszew,
OÊrodek Kultury w Wieliszewie
oraz Tawerna Gniazdo Piratów.
Patronami imprezy by∏ Powiat Le-
gionowski oraz SMLW Legiono-
wo. Patronat honorowy nad wyda-
rzeniem objà∏ Marsza∏ek Woje-
wództwa Mazowieckiego,
natomiast patronat medialny nad

wydarzeniem sprawowali: Ze-
grzyƒskie Jezioro Marzeƒ – Ofi-
cjalny Serwis Turystyczny Regio-
nu Zalewu Zegrzyƒskiego, Portal
internetowy wolnasobota.pl, „Ga-
zeta Wieliszewska” oraz Radio
Hobby 89.4 fm.

„Szanty nad Zalewem” to im-
preza ogólnopolska organizowana
na jednej z pla˝ po∏o˝onych nad

Zalewem Zegrzyƒskim w Wieli-
szewie, promujàca zarówno kultu-
r´ ˝eglarskà, jak i walory tury-
styczne regionu. M∏ody festiwal
spotka∏ si´ z uznaniem ogólnopol-
skiego Êrodowiska szantowego
trafiajàc do zestawieƒ najwa˝niej-
szych szantowych wydarzeƒ w
kraju w latach 2007 i 2008. W ra-
mach Festiwalu swojà amatorskà,

ale pe∏nà zaanga˝owania, twór-
czoÊç prezentujà ju˝ tradycyjnie
uczestnicy mi´dzynarodowego
projektu Workcamp - m∏odzie˝ z
ca∏ego Êwiata, która rokrocznie
goÊci w Gminie Wieliszew. Pami´-
tajàc o publice ˝eglujàcej i Êcià-
gajàcej nad Jezioro Zegrzyƒskie
z ca∏ego kraju - od 2008 r. impre-
za zosta∏a rozszerzona do dwóch

dni wype∏nionych nie tylko wyko-
nywanà na ̋ ywo muzykà, ale rów-
nie˝ imprezami towarzyszàcymi
takimi jak warsztaty muzyczne,
zmagania sportowo-rekreacyjne,
w których obok osad reprezentu-
jàcych poszczególne gminy powia-
tu legionowskiego i regionu Zale-
wu Zegrzyƒskiego mo˝e wziàç
udzia∏ ka˝dy.

Szanty nad Zalewem 2011
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UroczystoÊci

Âwi´to Wojska i Cudu

W sobot´, 13 sierpnia,
w Olszewnicy Starej
odbyły si´
uroczystoÊci zwiàzane
z obchodami Âwi´ta
Wojska Polskiego 
i 91. rocznicy Bitwy
Warszawskiej, zwanej
równie˝ Cudem
nad Wisłà.

Weronika Dzi´gielewska

WuroczystoÊciach wzi´li
udzia∏ przedstawiciele
w∏adz paƒstwowych, lo-

kalnych, KoÊcio∏a, poczty sztanda-
rowe i delegacje sk∏adajàce wià-
zanki – reprezentujàce szko∏y,

Ochotnicze Stra˝e Po˝arne i s∏u˝-
by mundurowe z Gminy Wieli-
szew, Powiatu Legionowskiego
oraz jednostki wojskowe i stowa-
rzyszenia kombatanckie z nasze-
go regionu.

UroczystoÊci rozpocz´∏a Msza
Êw. celebrowana przez proboszcza
Parafii Przemienienia Paƒskiego
w Wieliszewie ks. Grzegorza Ku-
charskiego oraz ks. Jana Go∏em-
biewskiego, proboszcza parafii Êw.
Bart∏omieja w Janówku Pierw-
szym. Po nabo˝eƒstwie cz´Êç ofi-
cjalnà obchodów rozpoczà∏ hymn
paƒstwowy w wykonaniu tr´ba-
czy orkiestry Ochotniczej Stra˝y
Po˝arnej z Chotomowa, w trakcie
którego poczet flagowy 60. Wie-
liszewskiego dywizjonu rakieto-
wego Obrony Powietrznej im. gen.
dyw. Gustawa Konstantego Orlicz-
-Dreszera wciàgnà∏ na maszt fla-
g´ paƒstwowà.

Nast´pnie wystàpi∏ Wójt Gmi-
ny Wieliszew Pawe∏ Kownacki,
który powita∏ wszystkich przyby-
∏ych goÊci, min.: Micha∏a Szwey-
cera przedstawiciela Prezydenta
RP Bronis∏awa Komorowskiego,
Pos∏a na Sejm RP Alicj´ Ole-
chowskà, Prezesa Zwiàzku Kom-
batantów Polskich i Kraju oraz
Prezesa Âwiatowej Federacji Pol-
skich Kombatantów gen. Stanis∏a-
wa Mandykowskiego. W trakcie
wystàpieƒ przedstawiciele Mini-
sterstwa Obrony Narodowej z∏o-

˝yli na r´ce wójta dar z ˝yczenia-
mi owocnej wspó∏pracy i wielu
sukcesów w s∏u˝bie Ojczyênie.
Po wystàpieniach nastàpi∏o wr´-
czenie medalu Pro Memoria Ja-
dwidze Stachnik dyrektor Szko∏y
Podstawowej w Olszewnicy Starej
– za wybitne zas∏ugi w utrwalaniu
pami´ci o ludziach i ich czynach
w walce o niepodleg∏oÊç Polski
podczas II wojny Êwiatowej
i po jej zakoƒczeniu.

Kolejnym punktem obchodów
by∏ Apel Poleg∏ych, po którym na-
stàpi∏o uroczyste z∏o˝enie wiàza-
nek pod Pomnikiem Odzyskania
Niepodleg∏oÊci. Potem odby∏ si´
krótki program artystyczny w wy-
konaniu uczniów Szko∏y Podsta-
wowej w Olszewnicy Starej.
Na zakoƒczenie obchodów ze-
brani goÊcie zostali poproszeni
o wpisanie si´ do Ksi´gi Pamiàt-
kowej Olszewnicy Starej.

Po oficjalnych uroczystoÊciach
nastàpi∏a cz´Êç rozrywkowa, jakà
by∏ Festyn Rodzinny, który odby∏
si´ na terenie boiska Szko∏y Pod-
stawowej. Na goÊci czeka∏o wie-
le atrakcji: wyst´p zespo∏u mu-
zycznego, smaczny pocz´stunek,
jakim by∏a wojskowa grochówka
oraz dania z grilla. Nie zabrak∏o
równie˝ atrakcji dla najm∏od-
szych, takich jak „dmuchaƒce”,
trampolina oraz stoisko, przy któ-
rym dzieciaki mog∏y wziàç udzia∏
w loterii.

Powstanie Warszawskie, b´dàce jednym z najbardziej dramatycznych zrywów narodowych wymierzonych przeciwko okupantom, mia∏o
bohaterów wywodzàcych si´ z Gminy Wieliszew. OddaliÊmy im ho∏d pami´tajàc szczególnie tych, którzy ofiarowali Ojczyênie swoje ˝ycie.

UroczystoÊci rozpocz´∏y si´
Mszà Êw. odprawionà w koÊciele
pw. Przemienienia Paƒskiego
w Wieliszewie przez ks. Jaros∏awa
Gawroƒskiego. Na obchody 67. rocz-
nicy Powstania Warszawskiego za-
prosi∏ wszystkich mieszkaƒców
Wójt Gminy Wieliszew Pawe∏ Kow-
nacki, który podczas nabo˝eƒstwa
podzi´kowa∏ obecnym kombatan-
tom i – symbolicznie – poleg∏ym
bohaterom za ofiar´ oddanà

Ojczyênie odnoszàc jà do cieszà-
cych si´ wolnoÊcià, wspó∏czeÊnie
˝yjàcych Polaków.We Mszy Êw., po-
przez wystawienie pocztu sztanda-
rowego i honorowej warty, uczest-
niczyli ̋ o∏nierze 60.Wieliszewskie-
go dywizjonu rakietowego Obrony
Powietrznej w Olszewnicy Starej.

Po nabo˝eƒstwie wójt Pawe∏
Kownacki wraz z kombatantami
i przedstawicielami Stowarzysze-
nia „Woda i Las” z∏o˝yli kwiaty

pod znajdujàcà si´ w koÊciele ta-
blicà upami´tniajàcà ˝o∏nierzy
Armii Krajowej VII Obwodu Ob-
ro˝a, w ramach którego walczyli
cz∏onkowie polskiego podziemia
na terenie Gminy Wieliszew. Sto-
sowny wieniec spoczà∏ równie˝
przy znajdujàcym si´ na wieli-
szewskim cmentarzu grobie pole-
g∏ego w wieku 23 lat, nale˝àcego
do Armii Krajowej, ˝o∏nierza Ja-
na Làcy.

Miejscem, gdzie rokrocznie
wspominamy ofiary II wojny
Êwiatowej, sà równie˝ znajdujà-
ce si´ na Nowopolu g∏az i krzy˝
upami´tniajàce Polaków zamor-
dowanych w sierpniu 1944 roku.
Po∏o˝ony nieco na uboczu po-
mnik jest miejscem wa˝nym dla
ca∏ej Gminy, niemym Êwiadkiem
ludzkiej tragedii. Kwiaty z∏o˝yli
pod nim Wójt Gminy Wieliszew
Pawe∏ Kownacki, kombatanci

i przedstawiciele so∏ectwa Micha-
∏ów-Reginów.

Ostatnim akcentem wyjàtko-
wego dnia pami´ci o Powstaniu
Warszawskim jest godzina 17, kie-
dy rozbrzmiewa dêwi´k stra˝ac-
kich syren, a my wszyscy przysta-
jemy na chwil´ wzbudzajàc w so-
bie osobistà refleksj´ dotyczàcà
naszej cz´sto tragicznej historii
i wieƒczàcej jà wspó∏czesnoÊci.

nn Mariusz Kraszewski

Ho∏d bohaterom Powstania Warszawskiego
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Nasze Talenty

GAZETA WIELISZEWSKA:
Od kiedy mieszka Pan w Gminie
Wieliszew?
BOGDAN POTENTAS: W Gminie Wie-
liszew mieszkam od 1983 roku.
WczeÊniej by∏em mieszkaƒcem
Micha∏owa-Reginowa.
Jak rozpocz´∏a si´ Pana przygo-
da z rzeêbiarstwem?

Od najm∏odszych lat bardzo lubi-
∏em rysowaç i malowaç. Póêniej
spróbowa∏em rzeêbiç w korze
i drewnie lipowym. Odkry∏em, ˝e
rzeêbienie w lipie to moja pasja.
W 1985 roku zaczà∏em wystawiaç
swoje pierwsze prace w Miejskim
OÊrodku Kultury w Legionowie.
Jednà z moich wystaw indywidu-
alnych otwiera∏ Wojciech Siemion.
Uczestniczy∏em tak˝e w Przeglàdzie
Sztuki Nieprofesjonalnej organizo-
wanym przez Miejski OÊrodek Kul-
tury w Skawinie. Moje prace zosta-
∏y nagrodzone wyró˝nieniem, co by-
∏o dla mnie du˝ym sukcesem.Wiele
spoÊród moich rzeêb znajduje si´
w prywatnych zbiorach w Stanach
Zjednoczonych, w Niemczech, we
Francji oraz w kraju, m.in. na Ka-
tolickim Uniwersytecie Lubelskim.
Gdzie szuka Pan inspiracji?
Najbardziej inspiruje mnie tema-

tyka religijna, wizerunek Matki
Boskiej, Jezusa na Krzy˝u, Chry-
stusa Frasobliwego, jednak szcze-
gólne miejsce w mojej twórczoÊci
zajmujà Anio∏y.
Na co powinien byç przygotowa-
ny ktoÊ, kto na powa˝nie myÊli
o tym, aby zostaç rzeêbiarzem?
Rzeêbiarstwo to jest ch´ç tworze-
nia, dlatego wydaje mi si´, ˝e do te-
go, aby zostaç rzeêbiarzem, po-
trzebny jest przede wszystkim
talent.Tak jak ka˝da inna dziedzi-
na sztuki rzeêbiarstwo wymaga
wra˝liwoÊci, umiej´tnoÊci postrze-
gania tego, co wokó∏ nas, a nie-
rzadko innego spojrzenia na Êwiat.
Najbardziej nietypowe zlecenie… 
Przydro˝na kapliczka.
Artystyczne wzory…
Mistrzami, którzy wyzwolili we
mnie ch´ç tworzenia, byli impre-
sjoniÊci Vincent Van Gogh, Claude

Monet, Edgar Degas. Autoryteta-
mi spoÊród polskich malarzy sà dla
mnie Juliusz Kossak, Wojciech
Kossak, Jan Matejko, Julian Fa∏at.
Moje najwi´ksze marzenie…
Moim najwi´kszym marzeniem
jest utworzenie galerii artystycz-
nej, w której mogliby wystawiaç
swoje prace twórcy z naszego po-
wiatu.
Plany na przysz∏oÊç…
Zorganizowanie wystawy moich
rzeêb.
Kiedy i gdzie w najbli˝szym cza-
sie b´dzie mo˝na zobaczyç Pa-
na prace?
28 sierpnia, na Diecezjalnych Do-
˝ynkach w Legionowie; 3 wrze-
Ênia, na Gminnych Do˝ynkach
w Wieliszewie.
Dzi´kuj´ za rozmow´.

nn Rozmawia∏ ¸ukasz Ziemak

OÊrodek Pomocy Spo∏ecznej w Wieliszewie po raz kolejny
przystàpi∏ do realizacji projektu systemowego w ramach EFS
z zakresu promocji integracji spo∏ecznej podopiecznych OPS
w Wieliszewie.

Projekt adresowany jest do 8 osób – kobiet
w wieku aktywnoÊci zawodowej, pozostajà-
cych bez zatrudnienia, które zdecydowa∏y si´
na dokonanie zmian w swoim ˝yciu i pragnà
podnieÊç swoje kwalifikacje oraz uniezale˝-
niç si´ od systemu pomocy spo∏ecznej.Wybo-
ru Uczestniczek do projektu dokonali pracow-
nicy socjalni OÊrodka Pomocy Spo∏ecznej
w Wieliszewie wraz z koordynatorem projek-
tu. Podstawà rekrutacji by∏a analiza wywia-
dów Êrodowiskowych i ocena sytuacji socjal-
no – bytowej ka˝dej Uczestniczki projektu,
co pozwoli∏o na w∏aÊciwy wybór Uczestniczek.

ZaproponowaliÊmy im zdobycie nowych
umiej´tnoÊci zawodowych oraz pomoc we
wdro˝eniu do nowego ˝ycia, mi´dzy inny-
mi poprzez treningi kompetencji i umiej´t-
noÊci spo∏ecznych oraz kurs zawodowy. Dzi´-
ki temu nasze podopieczne, zamiast korzy-
stania z pomocy socjalnej, b´dà mog∏y daç
coÊ z siebie, co powinno zaowocowaç powro-
tem na rynek pracy. W ten sposób zwi´k-
szy si´ tak˝e poczucie ich w∏asnej wartoÊci
i podwy˝szy samoocena. Ju˝ dziÊ widaç, ˝e
wybrane w ramach rekrutacji Uczestnicz-
ki projektu sà pozytywnie nastawione
do naszego przedsi´wzi´cia. Widaç wyraê-
nie, ˝e chcà zmieniç swoje ̋ ycie.Wzrost sa-
tysfakcji i ˝ycia zawodowego naszych
Uczestniczek pozytywnie wp∏ynie na ich re-
lacje rodzinne.

Naszym celem jest to, aby Uczestniczki
projektu, dzi´ki wykorzystaniu instrumentów
aktywnej integracji, potrafi∏y odnaleêç si´
w ˝yciu spo∏ecznym i zawodowym, a tak˝e po-
zytywnie zaprezentowa∏y si´ swojemu poten-
cjalnemu pracodawcy.

Projekt adresujemy do osób: bezrobot-
nych, nieaktywnych zawodowo, korzystajà-
cych ze wsparcia systemu pomocy spo∏ecznej
w OÊrodku Pomocy Spo∏ecznej w Wieliszewie,
a tak˝e osób niepe∏nosprawnych.

Projekt ma charakter aktywizujàcy, a je-
go celem jest zmniejszenie obszarów wyklu-
czenia poprzez aktywnà integracj´ oraz Êro-
dowiskowà prac´ socjalnà do 31.12.2011 ro-
ku. Cel g∏ówny osiàgni´ty b´dzie poprzez
cele szczegó∏owe projektu: podniesienie
kwalifikacji i kompetencji zawodowych
osób bezrobotnych i nieaktywnych zawodo-

wo; wyposa˝enie ich w wiedz´ z zakresu ak-
tywnych form kontaktu z rynkiem pracy, po-
przez aktywne poszukiwanie pracy; nabycie
umiej´tnoÊci psychospo∏ecznych niezb´d-
nych do podj´cia zatrudnienia; podwy˝sze-
nie kompetencji spo∏ecznych umo˝liwiajà-
cych integracje spo∏ecznà. Cele te mamy za-
miar osiàgnàç poprzez uczestnictwo naszych
Beneficjentek w warsztatach oraz w kursie
zawodowym.

Warsztaty, treningi kompetencji i umiej´t-
noÊci spo∏ecznych, a tak˝e spotkania indywi-
dualne prowadzone sà przez psychologa i do-
radc´ zawodowego. Kurs zawodowy prowadzo-
ny b´dzie w kierunku „Obs∏uga komputera
i kas fiskalnych.”

Pierwsze spotkania w ramach realizacji
projektu „Równe Szanse”, warsztaty kompe-
tencji i umiej´tnoÊci spo∏ecznych prowadzo-
ne przez psychologa oraz spotkania z dorad-
cà zawodowym, grupowe jak i indywidualne
ju˝ za nami, natomiast przed Uczestniczka-
mi, we wrzeÊniu – kurs zawodowy.

Wszystkim Uczestniczkom projektu „Rów-
ne Szanse” ˝yczymy, aby organizowane formy
wsparcia zmobilizowa∏y Je do podejmowania
nowych wyzwaƒ, a nabyta wiedza i umiej´t-
noÊci by∏y kluczem do dalszego rozwoju oso-
bistego i zawodowego.

Wi´cej informacji mo˝na uzyskaç w biu-
rze projektu: OÊrodek Pomocy Spo∏ecznej
w Wieliszewie, ul. Al. SolidarnoÊci 25,
05-135 Wieliszew, tel.: 022 7822522

Projekt wspó∏finansowany ze Êrodków
Unii Europejskiej w ramach Programu Ope-
racyjnego Kapita∏ Ludzki PriorytetVII. Pro-
mocja integracji spo∏ecznej Dzia∏anie 7.1
Rozwój i upowszechnienie aktywnej integra-
cji Poddzia∏anie 7.1.1 Rozwój i upowszech-
nianie aktywnej integracji przez oÊrodki po-
mocy spo∏ecznej.

nn W. Sieradzka, koordynator projektu

DziÊ w naszym cyklu
spotykamy si´
BOGDANEM
POTENTASEM
utalentowanym
rzeêbiarzem z ¸ajsk.

GAZETA WIELISZEWSKA: W jaki
sposób jest Pan zwiàzany
z Gminà?
MARCIN SO¸TYS: Mieszkam tu
od urodzenia, moja rodzina tutaj
mieszka, wi´c kiedy poproszono
mnie o pomoc, nie mog∏em od-
mówiç. Tym bardziej, ˝e mój ta-
ta równie˝ ucierpia∏ w zwiàzku
z podtopieniami. Dlatego kiedy
tylko us∏ysza∏em o mo˝liwoÊci
pomocy, nie zastanawia∏em si´
d∏ugo.

Pan Bogdan, równie˝ jest
mieszkaƒcem naszej Gminy.
Mimo i˝ sam nie zosta∏ zalany,
gdy tylko us∏ysza∏, ˝e zbiera si´
grupa osób chcàcych pomóc,
od razu si´ zdecydowa∏. Jak
sam mówi, by∏ to spo∏eczny od-
ruch, ch´ç niesienia pomocy in-
nym.
Na czym polega∏a Pana praca?
BOGDAN DÑBKOWSKI: Podzielili-
Êmy si´ pracà. Ja z Marcinem So∏-
tysem wszed∏em do wody i wyry-
waliÊmy zaroÊla, usuwaliÊmy
ga∏´zie i zwalone drzewa. Kilka
osób na brzegu wyciàga∏o to gra-
biami, ale niektóre zatory by∏y
tak du˝e, ˝e nie byliÊmy w stanie
sami tego wyciàgaç, wi´c u˝yczy-
∏em koparki.
Jednym z uczestników akcji,
by∏ równie˝ Jan So∏tys – so∏tys

¸ajsk oraz radny Gminy Wieli-
szew.
Jakie by∏y Pana motywacje?
Jan So∏tys: Z racji tego, ˝e pe∏ni´
funkcje so∏tysa i radnego uwa-
˝am, ˝e jest to mój obowiàzek,
aby dbaç o mieszkaƒców. Kana∏
Bródnowski jest jednym z czyn-
ników, który ma wp∏yw na pod-
topienia. Stan Kana∏u by∏ zanie-
dbywany przez wiele lat przez
w∏aÊciciela spó∏ki wodnej. Kiedy
zacz´∏a si´ tworzyç inicjatywa
o udro˝nianiu kana∏u przez na-
szych mieszkaƒców, we wspó∏pra-
cy z Ochotniczà Stra˝à Po˝arnà,
uwa˝a∏em ˝e ma to sens. Dlate-
go zadzwoni∏em do kilku osób
z pytaniem, czy nie zechcia∏yby
pomóc.

nn Rozmawia∏a 
Weronika Dzi´gielewska

Nasz Talent z ¸ajsk

Do dr. hab. MICHA¸A KULESZY
Prawa dla so∏ectw 

Szanowny Panie
Doktorze
Przepraszam, ˝e
oÊmielam si´ za-
bieraç Paƒski cen-
ny czas, ale spro-

wokowany Pana wystàpieniem na spo-
tkaniu w Serocku 15 czerwca, o którym
dowiedzia∏em si´ po fakcie z miejsco-
wej prasy i zamieszczone tam relacje
przeczyta∏em z uwagà.

Otó˝, jesteÊmy z tej samej generacji
(74 lat). Sprawami samorzàdnoÊci zaj-
mowa∏em si´ od poczàtku lat 80. two-
rzàc organizacje lokalne, a ostatnio pe∏-
ni∏em funkcj´ so∏tysa w Micha∏owie-Re-
ginowie. By∏em równie˝ pierwszym
przewodniczàcym rady so∏eckiej, po wej-
Êciu nowej ustawy o samorzàdzie.
OÊmielam si´ zabieraç g∏os w sprawach
samorzàdnoÊci, poniewa˝ b´dàc dzia∏a-
czem z „najni˝szej pó∏ki” widz´ najle-
piej wszystkie mankamenty ustawowe
tej samorzàdnoÊci, które chcia∏bym
przedstawiç do przemyÊlenia i ewentu-
alnego zastosowania w modernizowa-
nym prawie o samorzàdach, dla refor-
matorów do których si´ równie˝ Pan za-
licza.

Obecnie obowiàzujàca ustawa o sa-
morzàdzie gminnym w praktyce dzia-

∏a w nast´pujàcy sposób: gmina skupia-
jàca szereg wsi traktuje je jako jednà
ca∏oÊç, tak jakby to by∏a jedna wieÊ, nie
uwzgl´dniajàc jednak ̋ adnych cech in-
dywidualnych tych spo∏ecznoÊci, ich po-
trzeb ambicjonalnych, kulturowych,
folklorystycznych itp. Nie daje ̋ adnych
praw decyzyjnych (brak osobowoÊci
prawnej) pozwalajàcych na wyzwala-
nie inicjatyw spo∏ecznych, brak rachun-
ku bankowego i posiadania jakichkol-
wiek w∏asnych funduszy, które by
wspomaga∏y bud˝et gminy.

Powie ktoÊ, przecie˝ wieÊ otrzyma∏a
ustawowo fundusz so∏ecki i mo˝e z nie-
go korzystaç. Mo˝e, tylko rady gmin
w po∏owie gmin w Polsce tego nie
uchwalajà, bo nie chcà i nie muszà, bo
wójtowie tego sobie nie ̋ yczà, poniewa˝
to rozdrabnia bud˝et gminy.

Taki stan prawny w praktyce powo-
duje, ˝e przedstawiciele wsi po wszyst-
ko muszà zwracaç si´ do wójta i ∏aska-
wie prosiç o najdrobniejszà pomoc.
A pan wójt albo chce, albo odmówi, bo
zawsze mo˝e powiedzieç, ˝e ma napi´-
ty bud˝et.Takie relacje przypominajà
nam czasy feudalne, a nie demokracj´
obywatelskà i bardzo skutecznie ha-
mujà rozwój spo∏ecznoÊci lokalnych,
a mowa o budowie „spo∏eczeƒstwa oby-

watelskiego” jest zwyk∏ym pustos∏o-
wiem.

Nie tylko moim zdaniem w ustawach
samorzàdowych jest za ma∏o zapisów
obligatoryjnych, dotyczàcych szczebla
podstawowego, jakim jest wieÊ, osiedle,
a za du˝o zapisów „rada mo˝e”. Dlate-
go je˝eli wieÊ nie otrzyma ustawowo
osobowoÊci prawnej, wszystkie noweli-
zacje, b´dà tylko zabiegiem czysto ko-
smetycznym i w niczym nie zmienià sy-
tuacji.

Wiem i rozumiem, ˝e jest to trudne
zadanie dla ustawodawcy, bo opór ma-
terii jest bardzo du˝y, chocia˝by w po-
staci lobby wójtów, burmistrzów i pre-
zydentów, broniàcych swoich praw, któ-
rych cz´Êç byliby zmuszeni przekazaç
samorzàdom wiejskim. Zachodzi jed-
nak pytanie, czy mamy zmierzaç
w kierunku feudalizmu, czy w kierun-
ku prawdziwej demokracji?

O prawdziwej demokracji marzy∏em
i walczy∏em o nià, wiele podró˝owa∏em,
du˝o widzia∏em i ci´˝ko pracowa∏em.
Teraz jestem emerytem, ale nie jestem
oboj´tny na wypaczanie zasad demo-
kracji, bo chc´, ˝eby nast´pne pokole-
nia z niej korzysta∏y.

nn Z powa˝aniem
Mieczys∏aw Berdowski
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Akcja na kanale

W akcj´ oczyszczania Kana∏u Bródnowskiego, 12 sierpnia w∏àczyli si´
mieszkaƒcy Gminy Wieliszew. Niektórych z nich sytuacja dotkn´∏a
bezpoÊrednio, inni mimo i˝ nie zostali poszkodowani, postanowili pomóc.
W akcji bra∏o udzia∏ siedem osób, my dotarliÊmy do trzech z nich.

Mieczys∏aw Berdowski

W imieniu mieszkaƒców Sołectwa dzi´kuj´ 
GRZEGORZOWI ZAJDELOWI oraz MARKOWI i KAMILOWI TRZASKOMOM

za skoszenie własnym sprz´tem placu zabaw, 
a tak˝e KRZYSZTOFOWI GRONKOWI oraz KAMILOWI i ADAMOWI STOLARSKIM

za skoszenie boiska w Olszewnicy Nowej. 
Mieczysław Twardo, Sołtys Olszewnicy Nowej

Równe Szanse
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Zaczytany mol, czyli ksià˝ki warte uwagi

Ksià˝ki do czytania pod chmurkà
Marcin Szczygielski to polski pisarz, gra-
fik, dziennikarz i projektant wn´trz.Ale
prawdziwe uznanie przynios∏o mu dopie-
ro pisanie ksià˝ek dla dzieci i m∏odzie-
˝y. Jak dotàd stworzy∏ trzy – i wszystkie
zebra∏y bardzo pochlebne recenzje,
a tak˝e liczne nagrody.

Pierwsza z nich to powieÊç „Omega”.
Wyró˝niono jà w II Konkursie Literatu-
ry Dzieci´cej im. Haliny Skrobiszew-
skiej w 2010 roku i trafi∏a na „List´
Skarbów Muzeum Ksià˝ki Dzieci´cej”.
Zosta∏a tak˝e wyró˝niona w konkursie
„Najpi´kniejsze Ksià˝ki Roku 2009” or-
ganizowanym przez Polskie Towarzystwo
Wydawców Ksià˝ek. Jury konkursu lite-
rackiego organizowanego przez Polskà
Sekcj´ IBBY – Mi´dzynarodowà Izb´ ds.
Ksià˝ek dla M∏odych – uzna∏o „Omeg´”

za najlepszà polskà powieÊç dla m∏odzie-
˝y 2010 roku, przyznajàc autorowi I na-
grod´ konkursu, a „Omedze” tytu∏
„Ksià˝ki Roku 2010”. Bohaterkà ksià˝-
ki jest Omega, która „w dniu swoich
dwunastych urodzin dostaje e-mail z lin-
kiem do tajemniczej gry komputerowej.
Instaluje aplikacj´, uruchamia jà i…
zmienia rzeczywistoÊç. Âwiat staje si´
polem niebezpiecznej gry, którà rzàdzà
nieodgadnione, nielogiczne zasady”.
Zaletà ksià˝ki sà te˝ (oprócz pasjonujà-
cej treÊci) intrygujàce ilustracje Bartka
Arobala.

Kolejna powieÊç Marcina Szczygiel-
skiego nosi tytu∏ „Czarny M∏yn” i jest
okreÊlana jako „horror dla m∏odzie˝y”.
Zdoby∏a Grand Prix w II Konkursie Li-
terackim im. Astrid Lindgren. Konkurs

literacki im. Astrid Lindgren organizo-
wany jest przez fundacj´ ABCXXI zna-
nà z prowadzonej od lat akcji „Ca∏a Pol-
ska czyta dzieciom”. Akcja powieÊci
dzieje si´ w niewielkiej miejscowoÊci
M∏yny. Z powodu braku perspektyw
wi´kszoÊç mieszkaƒców opuÊci∏a wiosk´
i wyjecha∏a „w Êwiat” szukaç lepszego
˝ycia. Na domiar z∏ego w podupad∏ej
miejscowoÊci zaczyna si´ dziaç coÊ
dziwnego, z wioski znikn´∏y wszystkie
zwierz´ta, potem ca∏y sprz´t elektrycz-
ny, a na koniec doroÊli. Czy grupka dzie-
ci b´dzie w stanie sama poradziç sobie
z niebezpieczeƒstwem i uratowaç swo-
ich rodziców? Czy zdo∏ajà przeciwstawiç
si´ z∏u, które zagnieêdzi∏o si´ w tytu∏o-
wym Czarnym M∏ynie? Tego mo˝na si´
dowiedzieç tylko z ksià˝ki Marci-

Pierwsza edycja konkursu
odby∏a si´ w Olsztynie
w 1994 i by∏a to poczàtkowo

impreza o zasi´gu lokalnym.
Obecnie, dzi´ki wspó∏pracy
z Polskà Komisjà Taƒców Pol-
skich PS. C.I.O.F.F. z siedzibà
w Warszawie, urasta do imprezy
wiodàcej w ca∏ym kraju. Uczest-
nicy prezentujà w indywidual-

nych parach polskie taƒce naro-
dowe w 7 kategoriach wieko-
wych. Dodatkowo w konkurencji
tzw. „kar mazurowych” zespo∏y
taneczne prezentujà salonowe
formy taƒca.Taka forma rywali-
zacji, zapoczàtkowana przez Ze-
spó∏ „Warmia”, zyska∏a ogrom-
ne uznanie publicznoÊci, a at-
mosfera i charakter konkursu co

W dniach 
21-24 lipca pary
taneczne z Zespołu
Taƒca Ludowego
„Promyki” brały
udział w XVIII
Ogólnopolskim
Konkursie Taƒców
Polskich „Warmia
2011” w Olsztynie.

roku przyciàga do Olsztyna co-
raz wi´kszà licz´ uczestników
i publicznoÊci z ca∏ej Polski,
a nawet z zagranicy.

Najstarszy konkurs w Polsce
odbywa si´ zawsze wraz z Mi´dzy-
narodowymi Olsztyƒskimi Dnia-
mi Folkloru – Êwi´tem taƒca, mu-
zyki i Êpiewu, kultywujàcymi
i upowszechniajàcymi dorobek

Darek Skrzydlewski

dziedzictwa kulturowego wielu
narodowoÊci.

Przez 4 dni nasze pary, oprócz
rywalizacji na parkiecie pi´kne-
go amfiteatru im. Czes∏awa Nie-
mena mia∏y czas, aby podzi-
wiaç pi´kno folkloru prezento-
wanego przez uczestników
wspomnianych Mi´dzynarodo-
wych Dni Folkloru, poznawaç
pi´kno olsztyƒskiej starówki,
braç udzia∏ w zawodach w´dkar-
skich.

Jak zwykle wszystkie nasze pa-
ry zaprezentowa∏y si´ z jak naj-
lepszej strony.W I kategorii wie-
kowej reprezentowa∏y nas 2 pary
i obie dotar∏y do Êcis∏ego fina∏u:
Julia Szmyt i Bartosz Bisialski za-
j´li 4. miejsce a Wiktor Jakób-
czak i Ala Bo˝ek – 5. miejsce.
W kategorii III A po raz kolejny
swojà wysokà pozycj´ potwierdzi-
li Mateusz Falak i Dominika Bi-
sialska, zajmujàc bardzo wyso-
kie 3. miejsce.

nn

Sukces „Promyków” w OlsztyniePary reprezentujàce Zespó∏
Taƒca Ludowego
„Promyki” 2 lipca wybra∏y
si´ do Siemiatycz na kolejny
ju˝ Turniej Taƒców
Polskich „O Podlaskà
Szyszk´”.

Promyki
w Siemiatyczach
Mimo wakacyjnego terminu do tego malownicze-
go miasta zawita∏o ponad 150 par z ca∏ej Polski:
Siemiatycz, Krakowa, Drohiczyna, ZamoÊcia,
Warszawy, Olsztyna, Piekar Âlàskich, Nowej Ru-
dy, Pu∏aw, Malborka, Bia∏ej Podlaskiej, Dobczyc,
KoÊcielca i nie tylko.Wraz z naszymi parami pol-
skie taƒce prezentowa∏y grupy z Ukrainy, Bia∏o-
rusi i Litwy.

Nasz zespó∏ reprezentowa∏o a˝ 8 par. Ka˝da
z nich wypad∏a na miar´ swoich mo˝liwoÊci, dziel-
nie broniàc barw naszej Gminy.Warto wspomnieç,
˝e szeÊç z tych oÊmiu par to jeszcze debiutanci,
którzy startujà w turniejach od niedawna. Wa˝-
nà rol´ w taƒczeniu i rywalizacji na parkiecie od-
grywa zgranie w parze, oswojenie si´ z innymi pa-
rami i wspólnà rywalizacjà. Zgranie to widaç u na-
szej najlepszej pary: Kuby Rembelskiego i Oli
Misztal, którzy swojà kategori´ (II A) wygrali
w cuglach otrzymujàc od s´dziów komplet pierw-
szych miejsc we wszystkich taƒcach.

Bardzo wysoko uplasowa∏a si´ para: Mateusz
Falak i Dominika Bisialska, którzy w doborowej
stawce kategorii III A zaj´li wysokie 3. miejsce.
Nasi najm∏odsi tancerze z kat. I: Bartek Bisial-
ski i Julka Szmyt zaj´li 10. miejsce, a Witek Ja-
kóbczak i Ala Bo˝ek miejsce 17. wÊród 45 star-
tujàcych par. Miejsca naszych pozosta∏ych par
startujàcych w kategorii II B (∏àcznie startowa-
∏o 39 par) to: Miko∏aj Prokopowicz, Ola Karwaƒ-
ska – 10. miejsce, Kuba Wojno, Dagmara Fràczek
– 13. miejsce, Mi∏osz Rynkowski, Kamila Ku-
skowska – 25. miejsce. Debiutujàcy
w kat.V A Maciek Gmurczyk i Karolina Bo˝ym
zaj´li 6. miejsce.

Na tej samej sali, gdzie dzieƒ wczeÊniej rywa-
lizowa∏y pary, 3 lipca odby∏y si´ I Mistrzostwa Pol-
ski w Karach Mazurowych.To rywalizacja na par-
kiecie zespo∏ów 4-parowych, które prezentujà ma-
zura stosujàc figury i kroki przypisane w∏aÊnie tej
konkurencji. Rywalizacji podj´li si´ nasi starsi
tancerze i tancerki. Nasze karo mazurowe w sk∏a-
dzie: Magdalena Duma∏a, Renata Mulik, Teresa
Bartosiewicz, Katarzyna Ignaciuk, Piotr Mulik,
Piotr Frankowski, Bogumi∏ Makowski i Jacek Ba-
naszek zaj´∏o wysokie 5. miejsce, kategorii powy-
˝ej 30 lat. nn Darek Skrzydlewski

na Szczygielskiego. To niesamowita po-
wieÊç trzymajàca w napi´ciu od pierw-
szej do ostatniej linijki.

Trzecia m∏odzie˝owa powieÊç Szczy-
gielskiego zatytu∏owana „Za niebieski-
mi drzwiami” ukaza∏a si´ w paêdzier-
niku 2010 roku pod patronatem Fun-
dacji Ewy B∏aszczyk „Akogo?”.
W kwietniu 2011 roku zosta∏a nomino-
wana do Nagrody Donga. PowieÊç
„Za niebieskimi drzwiami” zosta∏a
uhonorowana tak˝e w III Konkursie Li-
teratury Dzieci´cej im. Haliny Skrobi-
szewskiej, organizowanym przez Mu-
zeum Ksià˝ki Dzieci´cej. Podobnie
jak „Omega” zosta∏a tak˝e wpisa-
na na List´ Skarbów Muzeum Ksià˝ki
Dzieci´cej. Akcja ksià˝ki rozpoczy-
na si´, gdy: „Dwunastoletni ̧ ukasz wy-
je˝d˝a z mamà samochodem na wyma-
rzone wakacje. Majà wypadek, po któ-
rym ch∏opiec trafia do szpitala,
a stamtàd do pensjonatu swojej ciot-
ki w niewielkim nadmorskim miastecz-
ku. Nie potrafi przystosowaç si´ do no-
wego ̋ ycia – nie dogaduje si´ ani z ciot-
kà, ani z innymi dzieçmi. Czuje si´
samotny i marzy, by wyrwaç si´ z ob-
cego mu miejsca. Przypadkowo odkry-
wa, ˝e niebieskie drzwi w starym pen-
sjonacie mo˝na otworzyç tak, by zapro-
wadzi∏y go do innego Êwiata.
BaÊniowego, tajemniczego i na pozór
przyjaznego, choç ¸ukasz szybko si´
przekona, ˝e tylko do czasu...”

Przed nami jeszcze troch´ wakacyjne-
go czasu, który warto wykorzystaç na czy-
tanie ksià˝ek. PowieÊci Marcina Szczy-
gielskiego dostarczà nam wielu niezwy-
k∏ych czytelniczych wra˝eƒ, poniewa˝
„tylko takie ksià˝ki sà coÊ warte, które
olÊniewajà i zachwycajà, pozwalajà rozu-
mieç siebie i Êwiat, o których ka˝dy z nas
myÊli, ˝e chwile, gdy si´ ich nie czyta, sà
stracone”.

nn Piotr K
Marcin Szczygielski, „Omega”, Instytut Wydawniczy
Latarnik, Warszawa 2009
Marcin Szczygielski, „Czarny M∏yn”, Wyd. STENTOR,
Warszawa 2011
Marcin Szczygielski, „Za niebieskimi drzwiami”, Insty-
tut Wydawniczy Latarnik, Warszawa 2010

Serdecznie zapraszamy do odwiedzenia
strony internetowej  Biblioteki w
¸ajskach biblioteka.lajski.prv.pl
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Dominika Bisialska i Mateusz Falak
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Informator

Gminy Wieliszew w okresie od 30 maja do 22 czerwca 2011

Referat Gospodarki NieruchomoÊciami
1. Przygotowywanie dokumentacji zwiàzanej

z planowanym, nieodp∏atnym przej´ciem
w formie aktu notarialnego dzia∏ek drogo-
wych w Wieliszewie i podpisanie przez
Wójta Gminy aktu notarialnego.

2. Prowadzenie 29 post´powaƒ w sprawie na-
liczenia op∏aty adiacenckiej z tytu∏u wzro-
stu wartoÊci nieruchomoÊci w skutek ich
podzia∏u.

3. Wydanie 9 decyzji w sprawie naliczenia
op∏aty adiacenckiej z tytu∏u wzrostu war-
toÊci dzia∏ki na skutek jej podzia∏u, w tym
dwie zmieniajàce w zakresie sposobu re-
gulowania nale˝noÊci gminnych (raty).

4. Udzia∏ w negocjacjach dot. odszkodowaƒ
za drogi przej´te z mocy prawa na w∏asnoÊç
Gminy oraz sporzàdzanie dokumentacji
z tym zwiàzanej.

5. Wydanie 27 zawiadomieƒ o nadaniu nume-
ru porzàdkowego, 11 zawiadomieƒ o zmia-
nie numeru porzàdkowego z urz´du
(w zwiàzku z nadaniem nazwy ul. Z∏ota) 2
zawiadomienia o odmowie nadania nume-
ru i 2 zaÊwiadczenia o posiadanym nume-
rze porzàdkowym.

6. Wp∏yne∏y trzy wnioski do sàdu wieczysto
ksi´gowego regulujàce stan prawny  nie-

r u -
cho-
mo-
Êci.

7. Prowadzenie post´powania w sprawie wy-
dzier˝awienia nieruchomoÊci zabudowanej
(stara mleczarnia) przy ul. Modliƒskiej
w Wieliszewie.

8. Zakoƒczenie procedury przetargowej dot.
wydzier˝awienia pawilonu na oÊ. 600-lecia
w Wieliszewie i podpisanie umowy z wy-
∏onionym oferentem.

9. Udzia∏ w spotkaniach dotyczàcych: granic
dzia∏ki gminnej w zwiàzku z jej podzia∏em
oraz gruntów PKP na terenie Micha∏owa
Reginowa.

10. Korespondencja dot. spraw bie˝àcych
z zakresu w∏aÊciwoÊci referatu, sukcesyw-
ne uzupe∏nianie stanu mienia gminnego
o nabyte nieruchomoÊci gruntowe.

Referat Spraw Obywatelskich, Handlu 
i Usług i Urzàd Stanu Cywilnego 

1. Zameldowanie osób: na pobyt: 30, czaso-
wy 10,10 noworodków.

2. Wydanie 70 nowych dowodów osobistych.
3. Zweryfikowanie danych osobowych dla or-

ganu nowego miejsca pobytu sta∏ego 39
osób przyby∏ych z terenu innych gmin.

4. Rozpatrzenie 20 wniosków w sprawie da-
nych osobowych.

5. Wydanie 13 poÊwiadczeƒ o zameldowaniu
w lokalu.

6. Przeprowadzenie 3 post´powaƒ i wydano
decyzj´ w sprawie wpisania aktów do pol-
skich ksiàg stanu cywilnego.

7. Sporzàdzenie 7 aktów ma∏˝eƒstwa i 12 ak-
tów zgonu.

8. Wydanie 13 zaÊwiadczeƒ o prowadzonej
dzia∏alnoÊci gospodarczej oraz 15 o zmia-
nie wpisu do ewidencji dzia∏alnoÊci gospo-
darczej, 8 zezwoleƒ na sprzeda˝ napojów
alkoholowych.

9. Przyj´cie drugiej raty op∏aty za korzysta-
nie z zezwoleƒ na sprzeda˝ alkoholu.

10. Wydanie decyzji na organizacj´ imprezy
masowej „Âwi´to Gminy Wieliszew oraz
wsparto organizacyjnie akcj´ meldunko-
wà „Jestem stàd” i dzia∏alnoÊç Gminne-
go Biura Spisowego.”

Referat Gospodarki Przestrzennej i Geodezji

1. Wydanie: 24 wypisów z mpzp, 13 zaÊwiad-
czeƒ o braku mpzp, 9 decyzji o warunk.za-
bud. i zagosp.terenu, 4 decyzji zatwierdza-
jàcych projekt podzia∏u nieruchomoÊci, 5
postanowieƒ opiniujàcych wst´pne projek-

ty podzia∏u nieruchomoÊci,18 projektów
decyzji o warun.zabud. i zagosp. terenu.

2. Wys∏ano: 56 pism do instytucji, 7 pism
do osób prywatnych, 146 zawiadomieƒ
o wszcz´ciu post´powania dot.warun.
zab.i zagosp. terenu.

3. Wp∏yn´∏o 34 decyzji Starosty Legionow-
skiego dotyczàcych wydania pozwol.
na bud. oraz 140 uwag do projektu studium
uwarun. i kierunk. zagosp przestrzen.
Gminy Wieliszew,

4. Przeanalizowano 3 akty notarialne, zakre-
sie op∏aty planistycznej.

Referat Ochrony Ârodowiska i Rolnictwa

1. Wydanie 12 decyzji zezwalajàcych wyci´-
cie drzew.

2. Przyjmowanie wniosków o usuni´cie odpa-
dów zawierajàcych azbest.

3. Rozes∏anie 25 pism dotyczàcych odpadów
komunalnych do mieszkaƒców wsi Krubin
i Góra.

4. Skierowanie wniosku do Regionalnego Dy-
rektora Ochrony Ârodowiska o uzgodnie-
nie decyzji o Êrodowiskowych uwarunko-
waniach na budow´ stacji paliw w ¸aj-
skach.

5. Przekazanie do WIOÂ wyliczonych danych
dla 12 firm Êwiadczàcych us∏ugi na odbiór
Odpadów.

6. Skierowanie wniosku do Regionalnego Dy-
rektora Ochrony Ârodowiska o uzgodnie-
nie projektu decyzji na wyci´cie drzew ro-
snàcych w pasie drogowym oraz do Inspek-
toratu Nadzoru Budowlanego w sprawie
rozpadajàcej si´ zabudowy na dzia∏ce
przy ulicy S∏onecznej w Wieliszewie.

7. Udzia∏ w 2 spotkaniach z NadleÊniczym
oraz Ko∏ami ̧ owieckimi w sprawie wspó∏-
pracy w zakresie sprzàtania terenów le-
Ênych, oraz wspó∏praca z Fundacjà Zielo-
na Moc i Zielona Perspektywa w zakresie
udzia∏u dzieci i m∏odzie˝y w pikniku eko-
logicznym.

9. Zapewnienie opieki bezpaƒskim psom,
udzielanie informacji dot. zasad selektyw-
nej zbiórki odpadów, zg∏aszanie do utyli-
zacji martwych zwierzàt, pisma do wnio-
skodawców o uzupe∏nienie dokumentów
dot. zg∏oszenia odbioru azbestu, wyjazdy
w teren zwiàzane z wykorzystywaniem od-
padów budowlanych do zmiany rzeêby te-
renu w Warszawskim Obszarze Chronione-
go Krajobrazu.

Referat bud˝etu i finansów

1. Sporzàdzenie dwóch Zarzàdzeƒ Wójta
Gminy Wieliszew w sprawie zmian i prze-
suni´ç mi´dzy rozdzia∏ami w planie wydat-
ków i dochodów bud˝etowych – Zarzàdze-
nie Nr 48/2011 z dnia 26.05.2011; Zarzàdze-
nie Nr 51/2011 z dnia 31.05.2011r.

2. Przygotowanie projektów Uchwa∏: bud˝e-
towej na dzieƒ 29 czerwca 2011 w sprawie
zmian w planie wydatków i dochodów, oraz
w sprawie zmian w planie dochodów i wy-
datków Wieloletniej Prognozy Finansowej.

3. Sporzàdzenie miesi´cznych sprawozdaƒ
z wykonania dochodów i wydatków (Rb-
-28S, Rb-27S) oraz ∏àcznych sprawozdaƒ
miesi´cznych Rb-28S i Rb-27S.

4. Przygotowanie i dokonanie przelewów
ok. 500 faktur.

5. Wyliczenie ekwiwalentów dla stra˝aków
za udzia∏ w dzia∏aniach ratowniczych.

6. Sporzàdzenie Rejestru Umów gospodar-
czych w wersji elektronicznej.

7. Przygotowanie ksià˝ek inwentarzowych
do zmiany ewidencji z papierowej
na elektronicznà.

Referat Podatków

1. Wydanie 55 decyzji, 12 postanowieƒ, 9 za-
Êwiadczeƒ i 43 wezwaƒ.

2. Przygotowanie sprawozdania i rozliczenia

rzeczowo-finansowego z realizacji wyp∏at
zwrotu podatku akcyzowego zawartego
w cenie oleju nap´dowego.

3. Przygotowanie informacji o nie udzieleniu
pomocy publicznej de minimis w rolnic-
twie i rybo∏ówstwie za miesiàc maj.

4. Przygotowanie sprawozdania Rb-27S
za miesiàc maj oraz zwrotów nadp∏acone-
go podatku.

5. Wys∏anie 1058 upomnieƒ na kwo-
t´ 254.053,50 z∏ dot. zaleg∏oÊci w podatku
za I i II rat´ 2011 roku.

6. Wystawienie 15 zaÊwiadczeƒ o nie zalega-
niu w podatkach 2 decyzji dot. umorzenia
podatku oraz 9 tytu∏ów wykonawczych.

Referat Gospodarki Komunalnej

1. Wydano 13 decyzji dot.lokal. w pasie dro-
gowym dróg gminnych urzàdzeƒ infra-
struktury technicznej, 8 oÊwiadczeƒ dot.
mo˝liw.po∏àcz. dzia∏ki z drogà publicznà.

2. Skoszono drogi gminne, powiatowe i kra-
jowe.

3. Wykonano naprawy czàstkowe chodników
przy Modliƒskiej oraz dwa perony autobu-
sowe w Micha∏owie Reginowie.

4. Wydano zlecenia na ˝wirowanie dróg
gminnych w Olszewnicy Starej i Topolinie
oraz na usuwanie ziemi z asfaltu i poboczy
dróg gminnych w Skrzeszewie i Topolinie.

5. Og∏oszono przetarg na naprawy czàstkowe
dróg asfaltowych.

6. Przygotowano pomieszczenia Komisariatu
Policji Wieliszewie dla OÊrodka Pomocy
Spo∏ecznej.

7. Przygotowano pla˝´ do sezonu letniego,
otrzymaliÊmy raport kontroli sanepidu,
oraz wybrano firm´, która przesieje na niej
piach.

8. Wykonano prace czàstkowe napraw. asfal-
tu w drodze Dworcowej i Polnej w Micha-
∏owie Reginowie.

9. Rozpocz´to remont czàstkowy schodów
wejÊciowych do budynku Urz´du Gminy.

Referat Inwestycji i Rozwoju Gminy

1. Kontynuacja: budowy obiektów sporto-
wych ze Êwietlicà Êrodowiskowà w Krubi-
nie, oraz adaptacji budynku Remizy Stra-
˝ackiej na potrzeby sali zebraƒ z zapleczem
socjalnym w Ka∏uszynie.

2. Rozpocz´to prace budowlane zwiàzane
z adaptacjà pomieszczeƒ w budynku szko-
∏y podstawowej w Skrzeszewie na przed-
szkole oraz remont dachu oraz prace
przy budowie oÊwietlenia w ul. Wiejskiej
w Olszewnicy Starej.

3. Rozstrzygni´to przetarg na opracowanie
dokumentacji projektowej budowy ul.
Mi∏ej  w Wieliszewie.

4. Z∏o˝ono wniosek o wydanie decyzji o po-
zwoleniu na budow´ oÊwietlenia wzd∏u˝
Êcie˝ki rowerowej w m. Góra.

5. Kontynuowane sà prace projektowe doty-
czàce budowy kanalizacji sanitarnej i desz-
czowej  w Micha∏owie Reginowie.

6. Rozstrzygni´to przetarg na „Organizacj´
imprez masowych artystyczno – rozrywko-
wych organizowanych na terenie Gminy
Wieliszew przez OÊrodek Kultury w Wie-
liszewie.

7. Przygotowano przetarg na organizacj´
Kampanii promocyjnà karpia „Zaprzyjaê-
nij si´ z rybà” w ramach dofinansowania
z Europejskiego Funduszu Rybackiego.

8. Przygotowano przetarg na wykonanie re-
montów czàstkowych dróg bitumicznych
na terenie Gminy Wieliszew.

9. Przygotowano przetarg na wykonanie no-
wej pod∏ogi w hali sportowej przy ul. Mo-
dliƒskiej 65 w miejscowoÊci Wieliszew.

10. Z∏o˝ono wnioski o dofinansowanie inwe-
stycji w ramach po˝yczki z WFOÂiGW
w zakresie gospodarki wodno – Êcieko-
wej, dwa wnioski na dokoƒczenie inwe-

stycji Wodociàgowanie Êrodkowo – za-
chodniej cz´Êci gminy Wieliszew
– etap I i Budowa kanalizacji sanitarnej
w miejscowoÊci ¸ajski etap I i II oraz
wnioski na rozwój publicznej infrastruk-
tury rekreacyjnej poprzez budow´ pla-
cu zabaw dla dzieci w m. Góra i w m.Wie-
liszew oraz na Urzàdzenie miejsca rekre-
acji z wykorzystaniem walorów
naturalnych obrze˝a Zalewu Zegrzyƒ-
skiego, a tak˝e na w zakresie informaty-
zacji Gminy Wieliszew.

Referat Informacji i Promocji Gminy

1. Przygotowanie, i dystrybucja 45. numeru
Gazety Wieliszewskiej.

2. Koordynowanie pracy Gminnego Biura Spi-
sowego oraz akcji meldunkowej „Jestem
stàd. Jestem mieszkaƒcem Gminy Wieli-
szew”.

3. Prace nad umowà dotyczàcà reorganizacji
strony internetowej www.wieliszew.pl
w kierunku zwi´kszenia jej interaktywno-
Êci.

4. Wspó∏praca z Gminnym Gimnazjum wWie-
liszewie przy organizacji wyjazdu grupy
uczniów do Gminy Graffignano.

5. Przygotowanie materia∏ów, zwiàzanych
z mi´dzynarodowym projektem Come-
nius.

6. Uaktualnienie strony internetowej
www.wieliszew.pl oraz wyposa˝enie jej
w nowe narz´dzie – baner/link do informa-
cji o nowych biletach ZTM i link/baner
Wieliszewskiej Akademii Przysz∏oÊci.

7. Wspó∏organizowanie i obs∏uga medial-
na (serwis foto, materia∏y prasowe) Âwi´-
ta Stra˝aka i Wieliszewskiego Biegu Wio-
sny, Âwi´ta Gminy Wieliszew.

8. Wspó∏praca: z parafià pw. Przemienienia
Paƒskiego podczas organizacji pikniku ro-
dzinnego oraz organizatorami pikniku
i Âwi´ta Szko∏y Podstawowej w Janówku
Pierwszym, a tak˝e organizatorami i repre-
zentacjà Gminy Wieliszew w zwiàzku z wy-
Êcigiem rowerowym Mazovia 24H Maraton.

9. Wspó∏praca ze Zwiàzkiem Gmin Zalewu Ze-
grzyƒskiego przy organizacji konkursu dla
uczniów dotyczàcego wiedzy o powiecie le-
gionowskim oraz OPS Wieliszew przy pro-
mocji programu „Równe szanse” i miesi´cz-
nikiem „Âwiat, podró˝e, kultura” w sprawie
patronatu festiwalu „Szanty nad Zale-
wem” i pozosta∏ych imprez gminnych.

Referat Organizacyjno – Kadrowy

1. Zatrudniono na stanowiskach: Kierownika
Referatu Bud˝etu i Finansów Katarzyn´
Kapic´, Kierownika Referatu Podatkowe-
go Edyt´ Sierawskà, Kierownika Projektu
„Wieliszewska Akademia Przysz∏oÊci” S∏a-
womira Ludwiniaka.

2. Przeprowadzono 12 rozmów kwalifikacyj-
nych w ramach projektu „Wieliszewska
Akademia Przysz∏oÊci”.

3. Og∏oszono nabór na Pracownika Referatu
Informacji i Promocji.

Referat Zarzàdzania Kryzysowego

1. Wsparto PSP w Legionowie, w czasie ak-
cji gaszenia po˝aru w miejscowoÊci Góra.

2. Wydano decyzje administracyjne w zakre-
sie. na∏o˝enia Êwiadczeƒ rzeczowych
na rzecz jednostek wojskowych, a tak˝e Re-
gulaminu Strzelnicy Sportowej przy Zespo-
le Szkó∏ Ponadgimnazjalnych w Komornicy.

3. Wprowadzono nowy rozk∏ad jazdy linii 
L-9 i L-10.

Referat Sportu

1. Prowadzenie i koordynacja zaj´ç na tere-
nie hali sportowej.

2. Opracowanie kalendarza imprez sporto-
wych,odbywajàcych si´ w hali sportowej
roku szkolnym 2011/2012.

3. OrganizacjaVI fina∏owego turnieju ligi te-
nisa sto∏owego oraz mistrzostw dru˝yn sa-
morzàdowych w pi∏ce no˝nej MazoviaCu-
up.

4. Udzia∏ w I Powiatowym Turnieju Pi∏ki Ko-
szykowej w Arena Legionowo dru˝yn samo-
rzàdowych w dniu 21 czerwca 2011r.

OÊrodek Kultury

1. Koordynacja zaj´ç i wydarzeƒ kultural-
nych w Gminnym Centrum Kultury
w ¸ajskach, w hali sportowej i na terenie
Gminy.

2. Aktualizacja plakatów i banerów informa-
cyjnych na terenie Gminy 

3. Organizacja 5 spotkaƒ Klubu Filmowego
„Zak∏ad”.

4. Przygotowanie wystawy: „Tworzywo”.
5. Organizacja Âwi´ta Gminy.
6. Ciàg dalszy korespondencji zagranicznej

dotyczàcej udzia∏u ZTL Promyki Mi´dzy-
narodowym Festiwalu Folklorystycznym
w Macedonii.

7. Wspó∏praca z Referatem Informacji i Pro-
mocji oraz Gazetà Wieliszewskà.

8. Pomoc w organizacji balu dla przedszko-
laków.

9. Obs∏uga szkoleƒ organizowanych przez
WAP.

Samorzàdowa Administracja Placówek 
OÊwiatowych 

1. 2 czerwca odby∏o si´ uroczyste nadanie
imienia Jana Paw∏a II Gimnazjum Gmin-
nemu w Wieliszewie.

2. Og∏oszono konkursy na Dyrektorów
dwóch przedszkoli: Przedszkola Samorzà-
dowego Nr 2 w Wieliszewie i Przedszko-
la Samorzàdowego w Janówku Pierwszym
oraz konkurs na Dyrektora Szko∏y Podsta-
wowej im. Bronis∏awa Soko∏a w Olszew-
nicy Starej.

3. W Szkole Podstawowej w Skrzeszewie od 8
czerwca trwa remont pomieszczeƒ dla po-
trzeb nowych oddzia∏ów przedszkolnych.

OÊrodek Pomocy Społecznej

1. W sprawie:Êwiadczeƒ rodzinnych wp∏yn´-
∏o 32 wniosków, wydano 27 decyzje.

2. Wyp∏acono 424 Êwiadczenia rodzinne
na kwot´ 132978,00 z∏, 43 Êwiadczenia
z funduszu alimentacyjnego na kwo-
t´ 22595,00 z∏ oraz 16 dodatków mieszka-
niowych na kwot´ 3026,51z∏.

3. W sprawie pomocy spo∏ecznej wp∏yn´∏o 26
wniosków, wydano 27 decyzji.

4. Wyp∏acono zasi∏ki: sta∏ch 34, celowych 20,
specjalnych celowych 9, okresowych 2.

5. Wyp∏acono 12 stypendiów socjalnych
na kwot´ 9608,05z∏.

6. Sporzàdzono sprawozdanie finansowe
za maj 2011 r oraz plan bud˝etu do Pro-
jektu „Równe szanse”.

7. Z formy do˝ywiania skorzysta∏o 79
uczniów, prowadzona jest zbiórka odzie˝y,
zabawek, wózków, ∏ó˝eczek dla dzieci z ro-
dzin najbardziej potrzebujàcych.

Biuro Projektu Wieliszewska Akademia PrzyszłoÊci

1. Prowadzenie rekrutacji i nadzór nad pra-
wid∏owym przebiegiem realizowanych
szkoleƒ.

2. Wyp∏acono stypendia szkoleniowe dla
uczestników projektu.

3. Przygotowanie, zamieszczenie i aktualiza-
cja na stronie www informacji o projekcie,

4. Dystrybucja materia∏ów promocyjnych
na terenie powiatów: legionowskiego i no-
wodworskiego.

5. Z∏o˝ono wniosek o p∏atnoÊç za okres roz-
liczeniowy 01.04 – 31.05.2011.

6. Przeprowadzono rekrutacj´ na sta˝e zawo-
dowe w Urz´dzie Gminy Wieliszew oraz
jednostkach organizacyjnych.

nn

Praca Urz´du
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Bezpieczeƒstwo

Mariusz Kraszewski

PodoÊwiadczeniach z ubieg∏ego
roku, kiedy skutecznie, soli-
darnie, ofiarnie walczyliÊmy

o utrzymanie wa∏u przeciwpowodziowe-
go w Górze, byliÊmy màdrzejsi i lepiej
wyposa˝eni. Wójt Gminy Wieliszew Pa-
we∏ Kownacki powo∏a∏ pe∏nomocnika ds.
obronnych i zarzàdzania kryzysowego,
który – zintegrowany z podobnymi jed-
nostkami w gminach oÊciennych i powie-
cie – w oparciu o przepisy i procedury
dysponuje planami i schematami post´-
powania w przypadkach zagro˝eƒ, oczy-
wiÊcie wynikajàcych nie tylko z ekstre-
malnych warunków pogodowych. Sys-
tem ten, abstrahujàc od pozosta∏ych
czynników, na które nie mia∏ wp∏ywu,
sprawdzi∏ si´ wprowadzajàc w dzia∏ania
s∏u˝b porzàdek poprzez koordynacj´ in-
terwencji poszczególnych jednostek.
Drugim skutkiem nauki, jakà wyciàgn´-
liÊmy z ubieg∏orocznej powodzi by∏o do-
posa˝enie gminnych Ochotniczych Stra-
˝y Po˝arnych. Druhny i druhowie udo-
wodnili, ˝e poziomem wyszkolenia nie
ust´pujà zawodowcom, ró˝niàc si´ od te-
go typu jednostek jedynie iloÊcià i ja-
koÊcià oddanego do ich dyspozycji
sprz´tu. Urzàd Gminy Wieliszew po cz´-
Êci doposa˝y∏ naszych stra˝aków, po cz´-
Êci wspierajàc ich aktywnoÊç w poszu-
kiwaniu nowych narz´dzi pracy spowo-
dowa∏ przekazanie cz´Êci z nich
na potrzeby naszej spo∏ecznoÊci. Wiel-
kim wsparciem ofiarowanym nied∏ugo
przed falà brzemiennych w skutkach
ulew przez Przedsi´biorstwo Eksploata-
cji Rurociàgów Naftowych „Przy-
jaêƒ” S.A., na mocy porozumienia pod-
pisanego przez prezesa Romana Soszyƒ-
skiego i wójta Paw∏a Kownackiego,
by∏o podarowanie Gminie Wieliszew
specjalistycznego samochodu ratowni-
czo-gaÊniczego.

Zachowanie przepisów i procedur, za-
trudnienie profesjonalistów, wyposa-
˝enie w specjalistyczny sprz´t mia∏o za-
pewniç maksimum bezpieczeƒstwa.
A jednak, gdy 31 lipca stacja meteoro-
logiczna w D´bem odnotowa∏a rekordo-
we opady w historii pomiarów meteoro-
logicznych – 59,8 litrów na metr kw.,
stra˝acy i urz´dnicy znów musieli stawiç
czo∏o sytuacji kryzysowej. W ciàgu ko-

lejnych dni, gdy opady zel˝a∏y jedynie
w niewielkim stopniu, Urzàd Gminy
odebra∏ ponad 150 zg∏oszeƒ dotyczàcych
zalanych piwnic, interweniujàc w ka˝-
dym z tych przypadków – w wielu miej-
scach kilkakrotnie. Interwencje mia∏y
zró˝nicowany charakter i zakres, w za-
le˝noÊci od sytuacji. W wielu sytu-
acjach wystarczy∏o wykonanie protoko-
∏u strat, cz´sto ˝ywio∏ pozostawi∏ trwa-
∏e Êlady nie powodujàc istotnego
zagro˝enia, ale w kilkunastu przypad-
kach konieczna by∏a natychmiastowa in-
terwencja w celu ratowania zdrowia
i mienia.

W zwiàzku z trudnà sytuacjà, spowo-
dowanà obfitymi opadami deszczu
Przewodniczàcy Gminnego Zespo∏u Za-
rzàdzania Kryzysowego Wójt Gminy
Wieliszew Pawe∏ Kownacki zwo∏a∏ nad-
zwyczajne posiedzenie sztabu.W posie-
dzeniu wzi´li udzia∏ goÊcie z Wojewódz-
kiego Zarzàdu Melioracji i Urzàdzeƒ
Wodnych Inspektorat w Nowym Dworze
Mazowieckim, Regionalnego Zarzàdu
Gospodarki Wodnej w D´bem, Powiato-
wej Stra˝y Po˝arnej Legionowo oraz Sta-
rostwa Powiatowego, w tym równie˝ sta-
rosta Jan Grabiec. Tego dnia uczestni-
cy spotkania stwierdzili, ˝e najwi´kszym
zagro˝eniem jest niedro˝noÊç Kana∏u
Bródnowskiego oraz wysoki poziom
wód gruntowych utrzymujàcy si´ od cza-
su ubieg∏orocznej powodzi, a podwy˝szo-
ny dodatkowo przez tegoroczne ulewne
deszcze.

W czwartek, 4 sierpnia, w Centrum
Kultury w ¸ajskach odby∏o si´ spotka-
nie w∏adz lokalnych z mieszkaƒcami.
Obecni byli: Przewodniczàcy Zespo∏u
Zarzàdzania Kryzysowego Wójt Gminy
Wieliszew Pawe∏ Kownacki, Starosta Po-
wiatu Legionowskiego Jan Grabiec oraz
Kierownik Inspektoratu Wojewódzkie-
go Zarzàdu Melioracji i Urzàdzeƒ Wod-
nych w Nowym Dworze Mazowieckim
Tadeusz KiliÊ. Na zebranie licznie przy-
byli mieszkaƒcy najbardziej poszkodo-
wanych miejscowoÊci – Olszewnicy Sta-
rej, ¸ajsk i Micha∏owa-Reginowa.

Wójt Pawe∏ Kownacki i starosta Jan
Grabiec z∏o˝yli szczegó∏owà relacj´
na temat zaistnia∏ej sytuacji oraz obec-
nie realizowanej i planowanej pomocy

poszkodowanym. Ju˝ wtedy Urzàd Gmi-
ny Wieliszew interweniowa∏ w po-
nad 150 przypadkach cz´Êciowych zalaƒ
i zagro˝eƒ podtopieniami. WyjaÊni∏, ˝e
z oczywistych wzgl´dów jako prioryte-
towe traktowane sà domostwa i elemen-
ty infrastruktury najbardziej dotkni´te
kataklizmem. Z takà sytuacjà mieliÊmy
do czynienia w Olszewnicy Starej, gdzie
jednemu z gospodarstw grozi∏o ca∏kowi-
te zalanie i ewakuacja mieszkaƒców.
Urzàd w trybie pilnym zorganizowa∏ za-
bezpieczenie ogrodzenia posesji po-
przez u∏o˝enie worków z piaskiem: wy-
kosi∏ teren, dostarczy∏ piasek i worki.
Akcj´ prowadzi∏y 3 jednostki Paƒstwo-
wej Stra˝y Po˝arnej w Legionowie
i gminnych Ochotniczych Stra˝y Po˝ar-
nych. Druhowie i druhny u∏o˝yli po-
nad 500 worków z piaskiem. Podobna sy-
tuacja mia∏a miejsce na jednej z pose-
sji w Wieliszewie. Konieczne by∏o
zabezpieczenie jej przed ca∏kowitym za-
laniem. Jednym z bardziej pilnych zadaƒ
by∏o równie˝ udro˝nienie jednej z gmin-
nych dróg. Urzàd zorganizowa∏ w tym
przypadku wysypanie t∏ucznia, co spo-
wodowa∏o przywrócenie przejezdnoÊci.

W ramach pomocy d∏ugofalowej Wójt
Gminy Wieliszew zapowiedzia∏ zakup
przez Urzàd osuszarek, dzi´ki którym
poszkodowani, po ustàpieniu podto-
pieƒ b´dà usuwali wilgoç ze Êcian i fun-
damentów. Inspektorat Wojewódzki Za-
rzàd Melioracji i Urzàdzeƒ Wodnych
w Nowym Dworze Mazowieckim poin-
formowa∏ równie˝, ˝e og∏osi kolejny
przetarg na wy∏onienie wykonawcy
oczyszczania Kana∏u Bródnowskiego,
poniewa˝ do pierwszego ̋ adna firma si´
nie zg∏osi∏a.

Po wystàpieniu przedstawicieli w∏adz
g∏os zabrali mieszkaƒcy, którzy przedsta-
wili swojà sytuacj´ wyra˝ajàc obawy
oraz zadajàc pytania na temat dzia∏aƒ
prowadzonych przez Urzàd Gminy Wie-
liszew i Inspektorat Wojewódzki Zarzàd
Melioracji i Urzàdzeƒ Wodnych w No-
wym Dworze Mazowieckim.Wszyscy by-
li zgodni, ˝e poza dzia∏aniem si∏ przyro-
dy, jednà z przyczyn kryzysowej sytuacji
jest poziom zurbanizowania oraz zasy-
pywanie przez w∏aÊcicieli dzia∏ek rowów
melioracji szczegó∏owej. Do wylewania

si´ wody na dzia∏ki przyczynia si´ rów-
nie˝ nieodpowiedzialnoÊç osób, które za-
Êmiecajà Kana∏ Bródnowski powodujàc
jego niedro˝noÊç.

W kolejnych dniach, mimo sprzyjajà-
cej aury, problem wody zalegajàcej
g∏ównie w piwnicach pozosta∏, co wywo-
∏ywa∏o zrozumia∏à frustracj´. W wielu
przypadkach puszcza∏y nerwy – po-
szkodowani wzywali s∏u˝by w nieuzasad-
nionych przypadkach, spuszczali masy
wody do kanalizacji powodujàc powa˝-
ne zagro˝enie dla Êrodowiska w posta-
ci ska˝enia wybitymi szambami, po-
spiesznie wypompowywali wod´ z piw-
nic, co mog∏o skutkowaç podmyciem
fundamentów i p´kaniem Êcian. Gdy
emocje opada∏y, przedstawicielom s∏u˝b
najcz´Êciej udawa∏o si´ dojÊç do poro-
zumienia z poszkodowanymi.

Po uspokojeniu sytuacji mogliÊmy
rozpoczàç porzàdkowanie Gminy, mi´-
dzy innymi poprzez zwi´kszenie zrzutu
wody z Kana∏u Bródnowskiego do Na-
rwi. Wójt Gminy Wieliszew Pawe∏ Kow-
nacki zadysponowa∏ na miejsce udost´p-
nionà i ustawionà dzi´ki PERN „Przy-
jaêƒ” oraz MPWiK Wieliszew pomp´
wodnà. Stra˝acy, urz´dnicy i wolontariu-
sze zaanga˝owani byli równie˝ w usuwa-
nie z Kana∏u zwalonych drzew i zalega-
jàcych zaroÊli. Dzia∏ania te przyspieszy-
∏y przep∏yw wody. Prace osób
skierowanych do zarzàdzania kryzysowe-
go by∏y kontynuowane równie˝ w sobo-
t´ i niedziel´.

Podsumowujàc mo˝na pokusiç si´
o stwierdzenie, ˝e chocia˝ si∏ natury
prawdopodobnie nigdy nie uda nam si´
okie∏znaç, niepo˝àdane skutki ich dzia∏a-
nia mo˝emy minimalizowaç, a wi´kszoÊci
z nich zapobiegaç. Gdyby wczeÊniej w wo-
jewództwie znalaz∏y si´ pieniàdze
na udro˝nienie Kana∏u Bródnowskiego,
gdyby do przetargu na wykonanie tego za-
dania zg∏osi∏a si´ solidna firma, gdyby nie-
którzy w∏aÊciciele dzia∏ek w latach ubie-
g∏ych nie zasypywali rowów melioracyj-
nych... gdyby. To ju˝ chyba ma∏o wa˝ne,
skoro jest nadzieja, ˝e wzorem ubieg∏o-
rocznych doÊwiadczeƒ, równie˝ tym ra-
zem, przynajmniej w naszej Gminie, wy-
ciàgniemy w∏aÊciwe wnioski, a za nimi
pójdà konstruktywne dzia∏ania. Bo po raz

Musimy si´
zabezpieczyç
przed kolejnymi
pogodowymi
anomaliami
– ostrzegajà
meteorolodzy.
Na ulewne deszcze,
huraganowe wiatry,
grad w Êrodku lata
powinniÊmy
przygotowaç si´ nie
tylko strukturalnie, ale
równie˝... mentalnie.

Człowiek te˝ ˝ywioł

Wójt Gminy Wieliszew Pawe∏ Kownac-
ki wystosowa∏ zwiàzany ze stratami spo-
wodowanymi przez podtopienia, skiero-
wany do Wojewody Mazowieckiego
Jacka Koz∏owskiego i Marsza∏ka Woje-
wództwa Mazowieckiego Adama Stru-
zika apel o pomoc. Pod apelem podpi-
sa∏y si´ setki Mieszkaƒców Gminy
Wieliszew.

Szanowny Panie Wojewodo, Szanowny
Panie Marszałku,
w zwiàzku z bardzo trudnà sytuacjà, w jakiej
w wyniku długotrwałych ulewnych opadów
atmosferycznych, które spowodowały
znaczne straty materialne, znaleêli si´
Mieszkaƒcy Gminy Wieliszew, w imieniu
poszkodowanych zwracam si´ do Pana
Wojewody z apelem i proÊbà o udzielenie
wsparcia osobom szczególnie potrzebujàcym
pomocy ze strony samorzàdów oraz
paƒstwa.
Zalaniu w Gminie Wieliszew uległo
ponad 150 domostw. Problem dotyczy
głównie piwnic, gdzie kataklizm zniszczył
piece centralnego ogrzewania, hydrofory,
zgromadzony na zim´ opał, przechowywane
zapasy ˝ywnoÊci. JesteÊmy w trakcie
szacowania strat, ale juz dzisiaj mo˝na
stwierdziç, ˝e si´gajà one setek tysi´cy
złotych.
Niestety sytuacja materialna du˝ej cz´Êci
rodzin dotkni´tych kataklizmem nie pozwala
na samodzielne uporanie si´ z tà tragedià.
Równie˝ mo˝liwoÊci Gminy sà ograniczone
– pomagamy osobom poszkodowanym
w sposób doraêny m.in. poprzez usuwanie
wody z zatopionych piwnic, a tak˝e
dostarczenie najbardziej potrzebujàcym
niezb´dnych produktów. Jednak konieczne
jest zapewnienie pomocy długoterminowej
polegajàcej na usuni´ciu wszystkich skutków
kataklizmu tak, aby jego ofiary mogły
powróciç do normalnego ˝ycia.
Dlatego w imieniu Mieszkaƒców Gminy
Wieliszew zwracam si´ do Pana Wojewody
z apelem i proÊbà o interwencj´, której
skutkiem b´dzie udzielenie przez
Mazowiecki Urzàd Wojewódzki
natychmiastowej pomocy finansowej
na rzecz rodzin dotkni´tych tegorocznym
kataklizmem.

Z wyrazami szacunku
Paweł Kownacki

Wójt Gminy Wieliszew

kolejny przekonaliÊmy si´, ˝e drzemie
w nas ogromny potencja∏. Postawy rosz-
czeniowe, choç jak zwykle najwyraêniej
i najg∏oÊniej je s∏ychaç, sà w znakomitej
mniejszoÊci wobec przewagi tych, którzy
dajà czàstk´ siebie innym – bardziej po-
trzebujàcym. Bo nikt inny, tylko wolonta-
riusze gotowi godzinami brodziç po pas
w wodzie, aby spowodowaç choç niewiel-
ki spadek poziomu wody; stra˝acy i poli-
cjanci, którzy – choç przyzwyczaili ju˝ nas,
˝e rzucajà wszystko na sygna∏ syreny – sà
skarbem cenniejszym od z∏ota; jak˝e cz´-
sto doÊwiadczajàcy ludzkiej agresji urz´d-
nicy, wÊród których nie brakuje ch´tnych
do pracy „po godzinach”, gdy trzeba;
przedstawiciele firm nie liczàcy czasu
i pieni´dzy, gdy wypo˝yczajà specjali-
styczny sprz´t s∏u˝àcy ratowaniu ludzkie-
go zdrowia i dobytku, lub pozwalajàcy nie-
odp∏atnie dysponowaç innà swojà w∏asno-
Êcià; oni przetrwajà prób´ czasu.

nn

Z ostatniej chwili
WZMiUW podpisa∏ umow´ z wykonaw-
cà robót w zakresie oczyszczenie i udro˝-
nienia Kana∏u Bródnowskiego. Prace roz-
pocznà si´ niebawem.

Zach´camy do zarejestrowania si´
w serwisie sms, z którego bezpłatnie
wysyłane sà ostrze˝enia o zagro˝eniach dla naszej
Gminy. WyÊlij sms o treÊci 
TAK.wl05 na numer 661-000-112. Opłata za rejestracj´ jest
jednorazowa, według stawki operatora, jak za zwykły sms.
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Usuwanie drzewa zwalonego na dom Pracowanicy Urz´du usuwajà zator na Kanale Zniszczenia w SP Skrzeszew

Ratowanie posesji w Olszewnicy Starej
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Z ˝ycia Rady Gminy

Jednym 
z głównych
tematów XI sesji
Rady Gminy
Wieliszew była
kwestia
miejscowych
planów
zagospodarowania
przestrzennego dla
obszaru przebiegu
trzeciej nitki
systemu rurociàgów
naftowych
„Przyjaêƒ”.

Serdeczne wyrazy

wspó∏czucia 
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z powodu Êmierci 

MMAAMMYY
sk∏adajà

Wójt Gminy Wieliszew Pawe∏

Kownacki, 

Przewodniczàcy Rady Gminy

Wieliszew Józef Borzewski, 

kole˝anki i koledzy z Urz´du

Gminy Wieliszew

Na wiecznà wart´

odszed∏ druch 

MMaarriiaann  KKoowwaalliikk
wieloletni dzia∏acz

Ochotniczych Stra˝y

Po˝arnych.

Wyrazy wspó∏czucia

Rodzinie i Bliskim

sk∏adajà

Wójt Gminy Wieliszew

Pawe∏ Kownacki

Przewodniczàcy Rady

Gminy Wieliszew

Józef Borzewski

k o n d o l e n c j e

Inwestor realizujàcy ten projekt, Przed-
si´biorstwo Eksploatacji Rurociàgów
Naftowych „Przyjaêƒ” S.A., podpisa∏

w przerwie obrad, które odby∏y si´
29 czerwca, w Centrum Kultury w ¸ajskach,
list intencyjny b´dàcy wst´pem do sforma-
lizowania rozpocz´tej ju˝ du˝o wczeÊniej
owocnej wspó∏pracy firmy z Gminà Wieli-
szew. Wymiernym efektem tej „przyjaêni”
jest przekazanie przez PERN na rzecz
Ochotniczej Stra˝y Po˝arnej z Ka∏uszyna,
wartego ponad 100 tysi´cy z∏, specjalistycz-
nego samochodu ratowniczo-gaÊniczego.
Wymiernym tym bardziej, ˝e wkrótce
po tym, kiedy sprz´t trafi∏ do naszej Gmi-
ny, niestety znalaz∏ swoje zastosowanie
– bra∏ czynny udzia∏ w usuwaniu skutków
lipcowych burz, nawa∏nic i huraganowych
wiatrów.

Sesja Rady Gminy wypad∏a w dniu imie-
nin wójta Paw∏a Kownackiego, stàd jej spo-
tkanie rozpocz´∏o si´ ˝yczeniami radnych
i gromkim „sto lat”. Po serdecznoÊciach
przyszed∏ czas na uchwalenie porzàdku ob-
rad, który z uwzgl´dnieniem jednej popraw-
ki zosta∏ przyj´ty jednog∏oÊnie.

Jednym z najwa˝niejszych tematów, ja-
kie podj´li radni podczas XI sesji by∏a
kwestia miejscowych planów zagospoda-
rowania przestrzennego dla obszaru prze-
biegu trzeciej nitki systemu rurociàgów
naftowych „Przyjaêƒ”. Dotyczy ona ̧ ajsk,
Skrzeszewa,Topoliny i Ka∏uszyna, stàd to
g∏ównie radni z tych okr´gów najcz´Êciej
zabierali g∏os. Jan So∏tys przychyli∏ si´
do opinii wyra˝onej przez Przewodniczà-
cego Rady Józefa Borzewskiego, ˝e szyb-
kie uchwalenie planów niezb´dnych
do podj´cia przez PERN inwestycji za-
wdzi´czamy wójtowi Paw∏owi Kownackie-

mu. Radny z ¸ajsk zwróci∏ jednak uwag´
na boisko, które w trakcie budowy ruro-
ciàgu b´dzie wy∏àczone z u˝ytku. Apelo-
wa∏, aby inwestor znalaz∏ rozwiàzanie te-
go problemu.

Do projektu przekonany jest równie˝
prezentujàcy dotàd postaw´ opozycyjnà
Edwin Zezoƒ. Po otrzymaniu dokumentu,
w którym PERN przejmuje wszelkie rosz-
czenia dotyczàce odszkodowaƒ, radny jest
za przyj´ciem wszystkich czterech uchwa∏
o miejscowych planach zagospodarowania
przestrzennego dla obszaru przebiegu
trzeciej nitki systemu rurociàgów nafto-
wych „Przyjaêƒ”. G∏os w sprawie zabra∏
równie˝ Prezes Zarzàdu PERN Roman So-
szyƒski dzi´kujàc wójtowi Paw∏owi Kow-
nackiemu i wszystkim radnym za priory-
tetowe potraktowanie kwestii ropociàgu
„Przyjaêƒ”. Wyrazi∏ opini´, ˝e ta postawa
i szybkie decyzje przyczynià si´ do rozwo-
ju nie tylko Gminy Wieliszew, ale równie˝
ca∏ego kraju, poniewa˝ z planowanej inwe-
stycji b´dà korzystali wszyscy Polacy
wspó∏czeÊnie ˝yjàcy i przysz∏e pokolenia.
Dotychczasowa argumentacja wystarczy-
∏a na dyskusj´ o wszystkich czterech miej-
scowych planach zagospodarowania miej-
scowoÊciach: ̧ ajski, Skrzeszew, Ka∏uszyn,
Topolina. Rada przyj´∏a uchwa∏y ich do-
tyczàce jednog∏oÊnie.

Kolejnym wa˝nym zadaniem Rady Gmi-
ny Wieliszew by∏o powo∏anie zespo∏u
do spraw opiniowania kandydatów na ∏aw-
ników. Przewodniczàcy Józef Borzewski za-
proponowa∏, aby w prac´ tej komisji zaan-
ga˝owa∏ si´ Komendant Komisariatu Poli-
cji Artur Bartczak oraz – z uwagi
na doÊwiadczenie zawodowe w sàdownic-
twie – radny Artur Mi´tek. Jan So∏tys wy-

S P R O S T O W A N I E
W 45. numerze Gazety Wieliszewskiej, w artykule Mariusza Kraszewskiego pt.: „Nowy wiceprzewodniczàcy Ra-
dy” autor napisał, ˝e Rada z radosnym zrozumieniem przyj´ła dociekania Edwina Zezonia, kto płacił za wizyt´
wójta w Rumunii, co jest nieprawdà. Rada z radosnym zrozumieniem przyj´ła dociekania Edwina Zezonia za-
dajàcego pytania m.in. o skład gminnej delegacji w Rumunii. Za nieumyÊlnà pomyłk´ przepraszamy załàczajàc
serdeczne pozdrowienia.
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List o „Przyjaêni”

sunà∏ kandydatur´ Grzegorza Zbrocha.
Wszyscy zainteresowani wyrazili zgod´,
a Rada Gminy przeg∏osowa∏a propozycje
wyra˝ajàc akceptacj´.

Radni przeg∏osowali równie˝ uchwa∏´
w sprawie zmiany uchwa∏y bud˝etowej Gmi-
ny Wieliszew na 2011 rok. Skarbnik Gmi-
ny Beata Dobrowolska przedstawi∏a auto-
poprawk´ do zmian bud˝etowych polegajà-
cà na wprowadzeniu dotacji w kwocie
58 tys. z∏ na ˝wirowanie ul. Marysieƒki
w Olszewnicy Starej. Rada przyj´∏a t´
zmian´ jednog∏oÊnie.

Jednog∏oÊnie radni przyj´li równie˝
uchwa∏y w sprawie zaciàgni´cia d∏ugoter-
minowej po˝yczki z Wojewódzkiego Fundu-
szu Ochrony Ârodowiska i Gospodarki Wod-
nej w Warszawie oraz w sprawie przystàpie-
nia do sporzàdzenia miejscowego planu
zagospodarowania przestrzennego dla cz´-
Êci wsi Wieliszew (obr´b PGR) Gminy Wie-
liszew.

Wa˝nym zadaniem Rady Gminy jest rok-
roczne podejmowanie uchwa∏y w sprawie
zatwierdzenia sprawozdania finansowego
wraz ze sprawozdaniem z wykonania bud˝e-
tu Gminy. Owe kluczowe dokumenty doty-
czàce 2010 roku rozpatrywa∏a Rada
na XI posiedzeniu sesji. Wójt Gminy Wie-
liszew Pawe∏ Kownacki stwierdzi∏, ˝e ubie-
g∏oroczny bud˝et by∏ za∏o˝eniem bardzo am-
bitnym, a liczby w nim zapisane mówià sa-
me za siebie – na same inwestycje
gmina wyda∏a 20 milionów z∏. Podj´te de-
cyzje o zaciàgni´ciu kredytów by∏y s∏uszne
i istnieje mo˝liwoÊç cz´Êciowego ich zwró-
cenia. Jedyna uwaga, jakà zg∏osi∏a Regio-
nalna Izba Obrachunkowa w Warszawie, do-
tyczy∏a niskiego wykonania sprzeda˝y ma-
jàtku. Na opini´ mia∏ wp∏yw fakt, ˝e nikt
nie odpowiedzia∏ na ofert´ sprzeda˝y hote-
lu i sali „Malwa” w Wieliszewie.

Podsumowujàc wójt Pawe∏ Kownacki
stwierdzi∏, ˝e za wykonanie bud˝etu Gmi-
ny za 2010 rok podzi´kowania nale˝à si´ po-
przedniemu wójtowi Waldemarowi Kownac-
kiemu i Skarbnikowi Gminy Beacie Dobro-
wolskiej. Opini´ t´ podzielili równie˝ radni.
Ich decyzjà uchwa∏´ w sprawie zatwierdze-
nia sprawozdania finansowego wraz ze
sprawozdaniem z wykonania bud˝etu Gmi-
ny na rok 2010 Rada przyj´∏a jednog∏oÊnie.
Jednog∏oÊnie Rada przyj´∏a równie˝ uchwa-
∏´ w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy
Wieliszew absolutorium z tytu∏u wykonania

bud˝etu na 2010 rok. I tutaj by∏emu wójto-
wi Waldemarowi Kownackiemu nie szcz´-
dzono wyrazów uznania.

W cz´Êci poÊwi´conej wolnym wnioskom
i informacjom, w której uczestniczy∏ Staro-
sta Legionowski Jan Grabiec i Wicestaro-
sta Legionowski Robert Wróbel, Marcin Fa-
bisiak podzi´kowa∏ Wójtowi Gminy Wieli-
szew Paw∏owi Kownackiemu, radnym
i so∏tysom za udzia∏ i zaanga˝owanie w ob-
chodach Âwi´ta Szko∏y w Janówku Pierw-
szym. Leszek Kleiman wyrazi∏ wdzi´cznoÊç
mieszkaƒców z kolei za przekazanie mebli
dla OSP Ka∏uszyn. Jan So∏tys podzi´kowa∏
staroÊcie za podj´cie inwestycji polegajà-
cej na budowie chodnika przy ul. Suwalnej
w ¸ajskach oraz zwróci∏ si´ z proÊbà, by
przy okazji tej budowy wykonaç uzupe∏nie-
nia na istniejàcym chodniku. Z kolei Artur
Mi´tek prosi∏ o usuni´cie dziury w chodni-
ku w ¸ajskach, przy ul. Nowodworskiej, S∏a-
womir Wojciechowski – o napraw´ dziury
w chodniku, w miejscu, gdzie zaczyna si´
wiadukt i napraw´ chodnika w ciàgu
ul. Szkolnej, ustawienie tablicy og∏oszeƒ
oraz przecink´ drzew w ul. G∏ównej w Si-
korach. Edwin Zezoƒ pyta∏ o lokalizacj´
cmentarza, hotel przy Urz´dzie i przysz∏oÊç
sali w Domu Ogrodnika w Micha∏owie-Regi-
nowie. Magdalena Donat zwróci∏a si´ z proÊ-
bà o przywrócenie istniejàcego progu zwal-
niajàcego na ul. Polnej w Skrzeszewie. Próg
jest niezb´dny ze wzgl´du na osob´ niepe∏-
nosprawnà, która porusza si´ na wózku in-
walidzkim. So∏tys Olszewnicy Starej S∏awo-
mir Kwiatkowski zwróci∏ si´ z proÊbà o za-
instalowanie progu zwalniajàcego na
ul. Prostej. Przewodniczàcy Rady Powiato-
wej Mazowieckiej Izby Rolniczej Powiatu
Legionowskiego Roman Maƒk wyrazi∏ opi-
ni´, ˝e ze wzgl´du na urbanizacj´ problem
wód na terenie Gminy wykracza poza kon-
serwacj´ Kana∏u Bródnowskiego. Poinfor-
mowa∏, i˝ inne powiaty, wychodzàc naprze-
ciw temu problemowi ustali∏y podatek
melioracyjny i wówczas by∏yby Êrodki
na konserwacj´ rowów.

Na pytania Wójt Gminy Wieliszew Pa-
we∏ Kownacki odpowiedzia∏: dziury
w chodnikach i jezdniach sà i b´dà usu-
wane sukcesywnie, w miar´ Êrodków po-
siadanych przez Urzàd i przy wykorzysta-
niu wszystkich dost´pnych pracowników.
JeÊli chodzi o budow´ cmentarza, Komi-
sja Rozwoju wskaza∏a Kwietniówk´.

W sprawie hotelu przy Urz´dzie Gmi-
na Wieliszew przystàpi∏a do zmiany pla-
nu, aby zmieniç funkcj´ terenu, co powin-
no pomóc w pozyskaniu inwestora. Z uwa-
gi na rosnàce koszty utrzymania Domu
Ogrodnika, nale˝y zastanowiç si´, jak
w przysz∏oÊci ma on funkcjonowaç, dlate-
go Komisja Rewizyjna wnioskowa∏a o kon-
sultacje z przedstawicielami Kó∏ka Rol-
niczego, bez których ̋ adna decyzja nie zo-
stanie podj´ta. Zapewni∏, ˝e Dom
Ogrodnika nie zamknie swojej dzia∏alno-
Êci kulturalnej. Wójt poinformowa∏ rów-
nie˝, ˝e wnioskowane tablice og∏oszenio-
we Urzàd zainstaluje niezw∏ocznie. JeÊli
chodzi o progi zwalniajàce, wójt prosi∏
o zebranie podpisów mieszkaƒców ulic,
które zgadzajà si´ na ich instalacj´ i zg∏a-
szajà takà potrzeb´. Podzi´kowa∏ równie˝
wszystkim tym, którzy przyczynili si´
do organizacji lokalnych uroczystoÊci
w Janówku Pierwszym i w Wieliszewie.
Spraw´ podatku melioracyjnego nale˝y
przedyskutowaç w szerokich kr´gach
spo∏ecznych. Konieczne sà dalsze konsul-
tacje.

Na koniec wójt Pawe∏ Kownacki wyra-
zi∏ zaniepokojenie stylem „dziennikar-
stwa” uprawianym przez pisemko „Micha∏-
ki”. Odniós∏ si´ m.in. do kwestii niepraw-
dziwej informacji dotyczàcej zatrudnienia
w Urz´dzie Gminy Wieliszew. PodkreÊli∏,
˝e plotki deprecjonujàce pracowników
mo˝e s∏u˝à niektórym do celów walki po-
litycznej, ale przede wszystkim godzà
w konkretnych ludzi. Wójt poinformowa∏,
˝e organizujàc prac´ Urz´du k∏adzie na-
cisk na wykorzystanie potencja∏u osób,
które albo wykaza∏y si´ w dotychczaso-
wym wykonywaniu obowiàzków zarówno
doÊwiadczeniem, jak i wysokim profesjo-
nalizmem, albo stan´∏y do konkursu i go
wygra∏y. Wi´kszoÊç kierowniczych stano-
wisk, które wymaga∏y obsadzenia, Urzàd
powierzy∏ dotychczasowym merytorycznie
wyró˝niajàcym si´ pracownikom. Nie ma
równie˝ zgody na pomniejszanie roli Wój-
ta Gminy Wieliszew i Skarbnika Gminy
w pozyskiwaniu Êrodków na uruchomienie
przedszkola w Skrzeszewie.

Szczegó∏owy protokó∏ z XI sesji Rady
Gminy Wieliszew b´dzie dost´pny, po za-
twierdzeniu na kolejnej sesji, na stronie in-
ternetowej www.bip.wieliszew.pl 

nn

Wójt Gminy Wieliszew 
Pawe∏ Kownacki 

i Prezes Zarzàdu PERN 
Robert Soszyƒski

podpisujà 
list intencyjny

fo
t.

EG
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Konkurs/Og∏oszenia/Reklama

nn dam prac´
• Zatrudni´ kierowc´ kat.
c+e tel. 0 601 992 470
nn nieruchomoÊci

• Biura,Magazyny i Plac Wynajm´
Tel. 512100483

• Mieszkanie w Wieliszewie M5 tanio sprze-
dam tel.: 504838620

• Pokoje Ekipom Budowlanym Wynajm´
Tel. 512100483

• Sprzedam bezpoÊrednio działk´ w Siko-
rach 793 m2. Cena 130 zł/m2. Tel. 0-518-090-
242, dzialkasikory@wp.pl 

• Sprzedam dom parterowy w Skrzeszewie Po-
wierzchnia u˝ytkowa 130m2, działka 1200m2.
Rok budowy 2005. Cena 550 000 zł.
tel.: 531 116 198

• Sprzedam działk´ budowlanà 636 m kw
w Pułtusku- atrakcyjna lokalizacja.
Kontakt: 513154636

• Sprzedam działk´ w Wieliszewie,
budowlano-usługowa z zatwierdzonym
projektem na budow´ domu z usługami, np.
apteka, przy drodze wojewódzkiej i Êcie˝ce
rowerowej; w sàsiedztwie osiedle
mieszkaniowe, osiedle domów
jednorodzinnych, sklep, szkoła, koÊciół,
pierwsza linia zabudowy, ogrodzona.
Tel. 695 659 049

• Wieliszew, ulica Modliƒska, m-3 tanio wynaj-
m´. tel. 22-782-32-97

nn usługi ró˝ne
• Cyklinowanie parkiety, kompleksowo

tel.: 505 300 308
• Cyklinowanie parkiety podłogi drewniane.

tel.: 513871377
• „Gajmar” Wulkanizacja, wywóz szamba, pro-

fesjonalne odÊnie˝anie. Ceny konkurencyjne.
Piotr Gajda tel.: 0 503 989 328 www.wywoz-
-szamba.pl 

• Geodeta. Wykonujemy podziały działek,
wskazania granic, mapy do celów projekto-
wych, inwentaryzacje. Konkurencyjne ceny.
Tel.: 531 935 000, tel.: 502 109 208

• Hydraulika – pełny zakres tel.: 0 888 889 927
• Korepetycje j. angielski, j. francuski. Tel.: 692-

430-996
• Masa˝ leczniczy Wieliszew, KoÊcielna 9,

tel.: (022) 782 21 18, 600 630 885, od po-
niedziałku do Êrody – od godz. 16, czwar-
tek, sobota – od godz. 9

• Nauczyciel udzieli korepetycji z j´zyka
francuskiego i j´zyka angielskiego. Mo˝liwy
dojazd do ucznia. tel.: 796 888 283

• Rollmasa˝ przy ul. Modliƒskiej 110-114
w Wieliszewie zaprasza wszystkich dbajàcych
o zdrowie i urod´. Pierwsza wizyta gratis. Ce-
ny konkurencyjne, zadzwoƒ 0 668-181-359.

• Studentka filologii angielskiej udzieli korepe-
tycji. Zakres nauki: szkoła podstawowa.
Tel.: 504 641 840

• Usługi Hydrauliczne INSTAL-JAR Jarosław
Bo˝ym ogrzewanie podłogowe instalacje
solarne i gazowe tel. 606 620 762

• Wycinka drzew w miejscach trudno dost´p-
nych metodà alpinistycznà. Tel.: 511134573

• Wycinka, przycinka drzew metodà alpini-
stycznà i z podnoÊnika OdÊnie˝anie Dachów
kontakt pod numerem telefonu 511 134 573

• Wykopy, rozbiórki, piach, ̋ wir, ziemia, niwe-
lacje, wywrotka 5 t, HDS. Solidnie.
tel.: 501 065 045.

O G Ł O S Z E N I A
D R O B N E

Trwa konkurs
„Jestem stàd”.
Kolejne wylosowane
osoby odebra∏y
nagrody.

Comiesiàc losujemy pi´ç
osób,które otrzymujà
nagrody od naszych

sponsorów: Studio Urody „Pa-
trix”, Hotel Restauracja „Sien-
kiewicz”, Hurtownia Ksià˝ki
„M.C. Kwadrat”, Sklep Spo˝yw-
czy „IKA”, OÊrodek Hipoterapii
„Stajnia Klucz” oraz szóstego
zwyci´zc´, który otrzyma nagro-
d´ miesiàca – aparat fotograficz-
ny od Sponsora G∏ównego „Nie-

ruchomoÊci Mazowsze.PL”.
Oprócz nagród miesiàca, w ka˝-
dej kolejnej (liczàc chronologicz-
nie) grupie 300 zg∏oszonych
do konkursu, KomisjaKonkurso-
wa metodà losowania przyzna Na-
grod´ G∏ównà – telewizor LCD
ufundowany przez Sponsora
G∏ównego „Maxinwest”. W kon-
kursie mo˝e wziàç udzia∏ ka˝dy,
kto w okresie od marca 2011
do kwietnia 2012 zamelduje si´
w Gminie Wieliszew lub z∏o˝y for-
mularz NIP-3 w Urz´dzie Skarbo-
wym w Legionowiewpisujàc
w miejscu gmina – Wieliszew oraz
wype∏ni formularz konkursowy.
Konkurs, tak jak i ca∏a akcja, b´-
dzie trwa∏ do koƒca kwiet-
nia 2012.Wszyscy, którzy wrzuca
swój los do skrzynki konkurso-

wej, majàszans´ na nagrod´ mie-
siàca i nagrod´ g∏ównà. Los mo-
˝e si´ uÊmiechnàç do uczestników
nawet dwa razy!

Wi´cej informacji na temat ak-
cji i konkursu na stronie www.je-
stemstad.wieliszew.pl Zaprasza-
my do udzia∏u!

W poniedzia∏ek, 1 lipca odby-
∏o si´ piàte losowanie w konkur-
sie „Jestem stad!”. Komisja
w sk∏adzie: Mariola Pisarek, Jó-
zef Borzewski i Edyta Gàgolew-
ska drogà jawnego losowania
wy∏onili lipcowychzwyci´zców:
– Jaros∏aw Bachurskizosta∏ szcz´-
Êliwymw∏aÊcicielem aparatu foto-
graficznego ufundowanego przez
Sponsora G∏ównego „Nierucho-
moÊci Mazowsze.PL”,

– MaksymilinaMikowski wygra∏
„Darmowà nauk´ jazdy kon-
nej” ufundowanà przez OÊro-
dek Hipoterapii „Stajnia
Klucz”,

– Ma∏gorzata Wyro˝emska zosta-
∏a nagrodzona koszem s∏odyczy
przez sklep spo˝ywczy IKA,

– Kamil Szymczak zdoby∏ „Dar-
mowy weekendowy pobyt”
ufundowany przez Hotel Re-
stauracja „Sienkiewicz”,

– Tomasz Sus wygra∏ „Darmowà
Metamorfoz´” ufundowanà
przez Studio Urody „Patrix”,

– Bartosz Mitjans wygra∏ kupon
rabatowy na zakup ksià˝ek
przez Internet w Hurtowni
Ksià˝ki „M.C. Kwadrat”.
Zwyci´zcom gratulujemy!

nn WD

Jestem stàd – wygrywam

W∏adze samorzàdowe naszej Gminy,
Êwiadome trudnoÊci i barier jakie
na swojej drodze napotykajà osoby nie-
pracujàce, zorganizowa∏y praktycznà
pomoc tym osobom w projekcie „Wie-
liszewska Akademia Przysz∏oÊci”.

Projekt skierowany jest do 150 osób
bezrobotnych i nieaktywnych zawodo-
wo z terenu powiatów legionowskiego
i nowodworskiego, g∏ównie tych, któ-
re utraci∏y zatrudnienie z przyczyn nie-
zale˝nych od siebie (osoby zwolnione

z pracy) oraz osób niepe∏nospraw-
nych.

Osoby pozostajàce bez zatrudnienia
i bezrobotne przez d∏u˝szy czas, tracà
poczucie w∏asnej wartoÊci, zaczynajà
wàtpiç we w∏asne si∏y i mo˝liwoÊci sa-
morealizacji, dlatego tak wa˝ne jest,
aby korzysta∏y ze wsparcia jakie zapew-
ni∏a im Gmina. Ka˝da aktywnoÊç pod-
j´ta przez osob´ bezrobotnà b´dzie
z pewnoÊcià pozytywnie odebra-
na przez przysz∏ego pracodawc´.

W projekcie sà dost´pne kursy za-
wodowe na przedstawiciela handlowe-
go (z mo˝liwoÊcià odbycia kursu pra-
wa jazdy kat. B), operatora wózka wi-
d∏owego oraz kierowcy kategorii C.
Odbywajà si´ równie˝ sta˝e zawodowe
zorganizowane w Urz´dzie Gminy
Wieliszew i jednostkach organizacyj-
nych m.in. w Bibliotece. Wszyscy
uczestnicy majà zagwarantowany
udzia∏ w warsztatach, podczas których
rozwinà swoje umiej´tnoÊci komunika-

cyjne, radzenia sobie ze stresem oraz
poruszaniem si´ po rynku pracy.W ra-
mach projektu uczestnicy otrzymajà
stypendium, zwrot kosztów dojazdu,
wy˝ywienie podczas zaj´ç i materia∏y
szkoleniowe. Kurs koƒczy si´ uzyska-
niem przez ka˝dego z uczestników cer-
tyfikatu potwierdzajàcego nabycie od-
powiednich kompetencji.

We wrzeÊniu rusza kolejny etap szko-
leƒ, na który serdecznie zapraszamy
wszystkich zainteresowanych. nn WD

Wieliszewska Akademia Przysz∏oÊci

Ju˝ we wrzeÊniu rozpocznà si´ kolejne kursy w Projekcie „Wieliszewska Akademia Przysz∏oÊci”, organizowanym w ramach
Programu Operacyjnego Kapita∏ Ludzki, wspó∏finansowanym  ze Êrodków Europejskiego Funduszu Spo∏ecznego. 

reklama

OGŁOSZENIE

Informujemy, ˝e istnieje
mo˝liwoÊç BEZPŁATNEGO
PRZEKAZANIA ZU˚YTYCH OPON
Z SAMOCHODÓW OSOBOWYCH
I CI¢˚AROWYCH. Przekazanie
opon przez Urzàd Gminy
Wieliszew organizacji odzysku
uzale˝nione b´dzie od liczby
zebranych opon (min. 100 sztuk).
Prosimy o telefoniczne zgłaszanie
potrzeby pozbycia si´ zb´dnych
opon pod nr tel.:  22 782 22 32
do 30 wrzeÊnia 2011.
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Sport

Zakoƒczył si´ długo
oczekiwany przez
wszystkich
miłoÊników kolarstwa
mtb VII etap Poland
Bike Maraton
w Kozienicach
24.07.2011. 
Meta i start
usytuowane
na stadionie
dostarczyły
wszystkim kibicom,
dopingujàcym
finiszujàcych
zawodników nie lada
emocji. 

Mimo d∏ugo utrzymujàcej
si´ deszczowej pogody,
na doÊç wymagajàcych

szlakach Puszczy Kozienickiej
Êciga∏o si´ prawie 400 zawodni-
ków, wÊród których jak zazwyczaj
nie zabrak∏o reprezentantów
Gminy Wieliszew. Na prawdopo-
dobnie najd∏u˝szej wÊród tego-
rocznych edycji trasie MAX liczà-

Ze wzgl´du na warunki pogodowe
Organizator skróci∏ tras´, tym sa-
mym omijajàc najbardziej mokre
miejsca. Jednak po paru godzinach
jazdy ca∏a trasa zrobi∏a si´ b∏otni-
sta i bardzo ci´˝ka. Pokonywanie
okrà˝eƒ sprawia∏o uczestnikom co-
raz wi´cej trudnoÊci.Tym bardziej
ogromne gratulacje nale˝à si´
wszystkim, którzy zdecydowali si´
na start i wytrwali do koƒca. Z pew-
noÊcià przyczyni∏o si´ do tego przy-
gotowane przez Referat Sportu
i OÊrodek Kultury wWieliszewie za-
plecze dla uczestników i osób im to-
warzyszàcym. Pole namiotowe, szat-
nie, prysznice, wydawane posi∏ki
– wszystko w ciep∏ych pomieszcze-
niach hali sportowej, a to wszystko
dzi´ki uprzejmoÊci Gminy Wieli-
szew, która bardzo mi∏o przyj´∏a
wszystkich uczestników, zarówno
z kraju, jak i z zagranicy.

Zwyci´zcà tegorocznej edycji,
pokonujàc 31 okrà˝eƒ, zosta∏ ubie-
g∏oroczny triumfator 24H Marek
Stram z Gerappa. Tym razem jed-
nak mia∏ godnego siebie rywala, na-
wiasem mówiàc koleg´ z teamu
Bartosza ̧ uczaka, który pokona∏ ty-
le samo okrà˝eƒ i na poczàtku mia∏
przewag´ czasowà. Jednak podczas
jazdy nocà i nad ranem wszystko
si´ wyrówna∏o. Ostatnie okrà˝enie,
gdzie obaj zawodnicy stan´li
na starcie, podali sobie d∏onie i ru-
szyli, wygra∏ Marek Stram. Nadmie-
niç tutaj nale˝y, ˝e obaj zawodnicy
nie robili ˝adnych d∏u˝szych
przerw, a czas jaki sp´dzili po-
za strefà zmian wynosi nieco po-
nad godzin´, reszta to ju˝ walka
na trasie.

Trzeci w Open by∏ Krzysztof
Macieja z WSKD Terbu Team, ma-
jàc dwa okrà˝enia mniej na swoim
kocie.

WÊród zawodniczek zwyci´˝y∏a
Anna Klimczuk z 22 okrà˝eniami
na koncie, drugie miejsce zaj´∏a
Danuta Blank, trzecie – Katarzy-
na Pakulska.

WÊród dru˝yn, zarówno w kate-
gorii Quarto i Duo M´˝czyêni, nie-
pokonani okazali si´ zawodnicy
je˝d˝àcy w barwach Renault ECO2
Team, w sk∏adzie Duo Kamil Rut-
kowski i Robert Janecki pokonu-
jàc 38 okrà˝eƒ, w s k∏adzie Quarto
Kamil Stachelek, Przemek Michal-
czyk, Tomasz Staƒczyk i Rados∏aw

Parzych. Jednak w Quarto tyle sa-
mo okrà˝eƒ wykr´ci∏a dru˝y-
na Skleprowerowy.pl i tym samych
zaj´∏a drugie miejsce.

Bardzo dobrze zaprezentowali
si´ zawodnicy reprezentujàcy Gmi-
n´ Wieliszew – dwa drugie miejsca:
w kategorii Duo Mix zaj´li Zofia
˚o∏ek i Stanis∏aw ˚o∏ek, a w kate-
gorii Duo Kobiety – Magdalena Ka-
do i Joanna D´bska.

Szczegó∏owe wyniki, czasy okrà-
˝eƒ i fotogaleria na stronie
www.mazovia24h.pl nn red

Mazovia 24h Marathon Wieliszew 2011 – takiej pogody
na wczeÊniejszych edycjach maratonu 24-godzinnego jeszcze nie
by∏o. Pada∏o ca∏à dob´.

Kolarskie zmagania na trasach Maratonów MTB

Deszcz rozdawa∏ karty

Stowarzyszenie eMka zaprasza wszystkich gimnazjalistów
(od II klasy) i uczniów klas Êrednich mieszkajàcych w Gminie
Wieliszew do sk∏adania wniosków o stypendia w ramach
prowadzonego przez stowarzyszenie Lokalnego Funduszu
Stypendialnego EUREKA.

OÊrodek Pomocy Spo∏ecznej w Wieliszewie informuje, ˝e sà wydawane
druki wniosków o przyznanie stypendium szkolnego traktowanego
jako pomoc materialna przeznaczona na cele edukacyjne.

O stypendium mogà ubiegaç si´
uczniowie gimnazjów (od II kla-
sy) i szkó∏ Êrednich. Komisja,
w sk∏ad której wchodzà Wójt
Gminy Wieliszew Pawe∏ Kow-
nacki, Przewodniczàcy Rady Jó-
zef Borzewski, ksi´˝a proboszczo-
wie naszych parafii, Przewodni-
czàcy Komisji OÊwiaty Kultury
i Sportu Marcin Fabisiak, Jacek
Banaszek (szef komisji), Dyrektor
SAPO Beata Kram i przedstawi-
ciel Stowarzyszenia Eliza Klein,
rozpatruje wnioski i w zale˝noÊci
od przyznanych punktów przygo-
towuj´ list´ beneficjentów.

Najwa˝niejszym kryterium
jest Êrednia ocen, która warun-
kuje dalsze rozpatrywanie wnio-
sku. Kandydat powinien legity-

mowaç si´ minimum Êrednià 4,0.
Oto waga punktów przyznawa-
nych przez komisj´: nauka
– maksymalnie 35 pkt, sytuacja
rodzinna – maksymalnie 25 pkt,
szczególne osiàgni´cia – maksy-
malnie 20 pkt, udzia∏ w ˝yciu
spo∏ecznym – maksymalnie 20
pkt. Mo˝na wi´c uzyskaç 100
punktów.

Wnioski nale˝y sk∏adaç w Re-
feracie Informacji i Promocji
pok. 9 Urz´du Gminy Wieliszew
do 9 wrzeÊnia 2011. Szczegó∏owe
informacje dotyczàce punktacji
mo˝na uzyskaç pod numerami
tel: 504 076 660 (prezes eMki
Izabela Kownacka) 513 124 280
(wiceprezes eMki Mariusz Kra-
szewski). nn ¸Z

cej prawie 70km. II miejsce
w kat. K4 zdoby∏a Zofia ˚o∏ek,
a w kat. K2 na III stopniu podium
stan´∏a Magda Kado. Nie po raz
pierwszy ju˝, niesamowicie zaci´-
ta walka mia∏a miejsce w katego-
rii rodzinnej. Z przewagà zaled-
wie 2 punktów, co przek∏ada si´
na ok. pó∏ minuty Êcigania, I miej-
sce po raz kolejny wywalczy∏a ro-

dzina Kado z ¸ajsk (Mirek, Grze-
gorz, Magda), tu˝ za nimi rodzi-
na Majewskich z Wo∏omina,
a na III miejscu rodzina ˚o∏ek
z Wieliszewa (Zofia, B∏a˝ej,Tere-
sa – która zaj´∏a I miejsce na dy-
stansie mini w kat. K3).To by∏ nie-
samowicie emocjonujàcy „kró-
lewski” etap – ze wzgl´du
na dystans, a tak˝e ze wzgl´dów

historycznych. Znacznà cz´Êç tra-
sy zawodnicy przemierzali Êlada-
mi W∏adys∏awa Jagie∏∏o, który to
niejednokrotnie t´dy jecha∏ tzw.
Drog´ Królewskà z Krakowa
do Wilna. Nie sposób by∏o nie po-
myÊleç o tych faktach historii p´-
dzàc przez puszcz´ Êladami Ja-
gie∏∏y.

Warto tak˝e wspomnieç o naj-
wi´kszej masowej kolarskiej im-
prezie MTB w Polsce- Mazovia
MTB maraton, w Puszczy Kny-
szyƒskiej w SupraÊlu 31.07.2011r.
To w∏aÊnie tam, jeden z obiecu-
jàcych zawodników naszej Gminy,
systematycznie pnàcy si´ w gór´
– KrzyÊ Kado na doÊç wyczerpu-

jàcej i mocno pofa∏dowanej tra-
sie zajà∏ II miejsce na dystan-
sie 8 km. w kat HM1. O drugiej
pozycji zadecydowa∏ ostry finisz
na stromym podjeêdzie i przewa-
ga zaledwie 2 sekund nad rywa-
lem. Na uwag´ zas∏uguje te˝ 5
miejsce Dominika Kado w bardzo
silnej kategorii HM3.Wszystkim
zawodnikom gratulujemy i trzy-
mamy kciuki za dalsze Êciganie! 

Nast´pny etap Poland Bike
w Urlach, Mazovia MTB w E∏ku
– startuj z nami – wystarczy
mieç rower i kask! Linki:
WWW.polandbike.pl WWW.ma-
zoviamtb.pl

nn bike fan

Z∏ó˝ wniosek 
o stypendium eMki

Stypendia szkolne
Wnioski o stypendium szkolne
na semestry 2011/2012 wraz z kom-
pletem wymaganych dokumen-
tów (m.in. potwierdzajàcych docho-
dy rodziny w sierpniu 2011) b´dà
przyjmowane od 1 wrzeÊnia 2011.
Nale˝y je z∏o˝yç w nieprzekraczal-
nym terminie do 15 wrzeÊnia 2011.
Wnioski i dokumenty z∏o˝one
po ustawowym terminie nie b´dà
rozpatrywane.

O wspomniane stypendium
ubiegaç si´ mogà rodzice niepe∏no-

letnich dzieci ucz´szczajàcych
do szkó∏ podstawowych, gimnazjal-
nych i ponadgimnazjalnych oraz
pe∏noletni uczniowie ucz´szczajà-
cy do szkó∏ ponadgimnazjalnych
i policealnych.

Podstawowym warunkiem otrzy-
mania pomocy materialnej jest
trudna sytuacja materialna w ro-
dzinie ucznia, w której miesi´czny
dochód na osob´ w rodzinie nie
przekracza 351 z∏ netto.
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